
 

شيوع کرونا بشدت جدي است، پس ماسک بزنيم 

  آموزش
بنگاه اقتصادی نیست

آموزش )و پرورش( بســتر برای هر نوع سرمایه 
گذاری است. در دل این سرمایه گذاری وسیع است 
که باید همه چیز شکل بگیرد. اینکه بگوییم آموزش 
هم اقتصاد دارد با اینکه از آغاز آن را بنگاه اقتصادی 

بنامیم بسیار متفاوت است.
اینکه تشــبیه کردم که آموزش همانند زمین 
و زمینه است، برای این اســت که زمین مال خدا 
است، آسمان و زمین، و هر چه بین آنهاست مال او 
است، له ما فی السموات و الارض یا له ملک السموات 
والارض، و ما بینهما. پس ما مالک نیســتیم چون 
مال خدا است و مال خدا مربوط به همه مردم است 
و مالکیــت عمومی یعنی عدم مالکیــت فردی یا 
خصوصی و یا خــارج از حیطة اقتصادی متعارف و 

به اصطلاح خاص.
می بینیم وقتی که زمین بــه مالکیت فردی و 
خصوصی و اختصاصی در آمــد و هویت اقتصادی 
پیدا کرد هــوا و آب هم خراب شــد. وضعیت آب و 
هوا را در دنیا و به ویژه کشور خودمان می بینیم که 

بحرانی است.
من بحث فقهی نمی کنم. امــا مالکیت در ازای 
کار اســت، و این را خدا گفته است لیس للانسان 
الا ماسعی. وقتی چنین شــد  »من احیا ارضاً میتاً 
فهی له« یعنــی »هر که زمین بایــری را دایر کند 
مال اوســت« تا وقتی به این کار ادامــه می دهد 
این مالکیت مدیرگونه معتبر اســت.کارخانه هم 
همینطور است تا وقتی به عموم سود می رساند در 
اختیار مدیر اســت و اگر زمین بایر شد یا کارخانه 
تعطیل شد زمینش مال او نخواهد بود. وقتی شهر 
نشینی زیاد شد، وقتی زمین فروشی و فضا فروشی 
به نحو سوداگری باب شد سرنوشــت ما هم از این 
بهتر نمی شــود. زمین شــامل  آب و هوا )محیط 

زیست( هم است.
زمینه هم مال مردم اســت. مردم باید زمینه را 
باور کنند، سرمایه اجتماعی اســاس و زمینه ساز 
است،  مسؤلان در تشکیل یا انحطاط زمینه نقش 

بسزایی دارند.
به آموزش باید همانند زمین و زمینه نگاه کرد؛ 
همانند آب و هوا اســت که مال همه اســت. پس 
آموزش هم مال و حق همه است ، همه وزارتخانه ها 
و عموم سازمانهای خصوصی و عمومی و کل مردم 
از آن استفاده می کنند. مانند غذا است. سازمانهای 
تهیه کننده غذای روزانة مردم بنگاههای اقتصادی 
نیستند. بهداشــت و درمان هم همینطور است، 

چون با جان مردم در ارتباط اند.
اگر نگاهمــان را عوض کنیم آمــوزش را حق 
طبیعی و بدیهی همه مردم می دانیم که کشور باید 
بیشترین ســرمایه گذاری را نه برای دریافت سود 
کوتاه مدت همانند بنگاه اقتصادی برای آن بنماید 
بلکه آن را پایه و اســاس همه برنامه ریزی ها تلقی 
کند. آنوقت خانواده ها باید محبت محور، آموزش 
ابتدایی تربیت محور، آموزش متوســطه مهارت 
محور، آموزش عالی پژوهش محور و تخصص و فوق 
تخصص محور باشد. متقاضیان و مخاطبان آموزش 
ابتدایی همه مردم، آموزش متوسطه برای بازار کار 
و فعالیتهای عمومی، و متقاضیــان آموزش عالی 

جامعة متخصصان خواهند بود.
متولیان باید دیدگاههاشــان را تصحیح کنند؛ 
تا دیدگاه تصحیح نشود وصله پینه ها برای اصلاح 

نظام آموزشی مشکلی را حل نمی کند.
غلامرضا فدایی
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در هشت ماه نخست امسال رقم خورد؛

رشد ۵۹ درصدی تسهیلات بانکی به بخش های اقتصادی 
 در هشــت ماه نخســت امســال مبلغ 1۷ هــزار و 2۷۴ هزار 
میلیارد ریال تســهیلات به بخش های اقتصادی پرداخت شده که 
در مقایســه با مدت مشابه ســال گذشــته ۵۹.2 درصد افزایش را 
نشــان می دهد. به گزارش ایرنا از بانک مرکزی، میزان تســهیلات 

پرداختی بانک ها بــه بخش های مختلف اقتصادی در هشــت ماه 
نخست ســال گذشــته برابر با مبلغ 11 هزار و ۴۸1 هزار میلیارد 
ریال )11.۴۸1.۴ هــزار میلیارد ریال( بوده و در حقیقت امســال 
۶ هــزار و ۴2۶ هــزار میلیارد ریال رشــد کرده اســت. همچنین 

بررســی ها نشــان می دهد ســهم تســهیلات پرداختی در قالب 
ســرمایه در گردش در تمامی بخش های اقتصادی در هشت ماهه 
ابتدای امســال مبلغ 11 هــزار و ۴۸1 هزار میلیــارد ریال معادل 

 صفحه ۶۶.۵3 درصد کل تسهیلات پرداختی است...

1۶

صفحه 3صفحه 1۶

* مرتضی نجفی قدسی
استاد پرورش یکی از شــخصیتهای بزرگ و اثر گذار در آموزش 
و پرورش بود اما وقتی وزیر آموزش و پرورش شــد،  ناراحت بود سر 
کلاس درس نیست و می گفت: اگر مرا مخیر بگذارند که یا وزیر باشم 
و یا یک معلم ساده در مدرسه ای در ابرقو )یک شهر دور افتاده(، خدا 
شاهد است که من سرســوزنی صندلی وزارت را بر ابرقو درس دادن 

ترجیح نمی دهم! 
به مناسبت هشتمین یادواره بزرگداشت مرحوم استاد پرورش 
که در ششــم دی ماه 13۹2 به رحمت خــدا رفتند،  مرتضی نجفی 

قدسی در یادداشتی چنین آورده است:
ششم دی ماه سالروز رحلت مرحوم استاد سید علی اکبر پرورش 
یکی از پیشکســوتان عرصه تعلیم و تربیت اســت که طی سالهای 

13۶۰ تا 13۶3 عهده دار صندلی وزارت آموزش و پرورش نیز بود.
در نظام آموزش و پرورش کشورمان به سبک جدید که قدمتی 
حدود یکصد و هفتاد ساله دارد و با تأسیس مدرسه دار الفنون آغاز شد 
و ســپس وزارت علوم ایجاد و در ادوار گذشته نامهای وزارت معارف،  
فرهنگ و نهایتاً آموزش و پرورش داشته است، همواره رجال دانشمند 
و برجسته ای وجود داشته اند که یاد و نام آنها در سپهر تعلیم و تربیت 

ایران همیشه باقی است.
حضور علماء و روحانیون نامدار و برجســته از ابتدا در آموزش و 
پرورش مورد توجه بوده است و حتی بسیاری از مدارس را خود آنها 
تأسیس کردند،  در رژیم گذشته نیز حضور روحانیت و شخصیتهای 
برجسته فرهنگی در بدنه آموزش و پرورش بسیار گسترده بود. آنان 
می دانستند که جایگاه اصلی تعلیم و تربیت، مدارس هستند و اگر 
این سنگر در اختیار نا اهلان و یا منحرفان باشد، نونهالان و نوجوانان 
و نســل آینده رابه بیراهه خواهند برد، لذا سعی داشتند با تأسیس 
مدارس و مدیریت آنها توسط خود در پرورش دانش آموزانی باسواد و 

در عین حال متدین و متعهد اثر گذار باشند. 
نمونه بارز یکی از این رجال برجسته مرحوم آیت الله دکتر شهید 
بهشتی بود که ابتدا دبیرستان دین و دانش را در قم و سپس مدرسه 
رفاه را در تهران تأسیس کرد و حتی لجنه ای از رجال فرهنگی مانند 
شــهید دکتر محمّد جواد باهنر را برای تألیف کتب درسی مدارس 
تشکیل داد و یا شــخصیتی مانند آیت الله شیخ عباسعلی اسلامی 
در سال 1322 شمسی جامعه تعلیمات اسلامی را پایه گذاری کرد 
و سپس در پرتو آن بیش از دویست مدرسه در سراسر کشور ایجاد کرد 
که اینگونه مدارس هم به لحاظ درسی بسیار قوی بودند و هم به لحاظ 
تعلیمات دینی آموزشهای خوبی داشتند و بسیاری از مردم علاقمند 

بودند که فرزندانشان در اینگونه مدارس تحصیل کنند.
برخی افراد ناآگاه و تازه به دوران رسیده ای که از نام مقدس معلم 
بهره برداری سوء دارند اینطور وانمود می کنند که جای روحانیت در 
آموزش و پرورش نیست! اینها نمی دانند که علماء و روحانیون در دوره  
قاجاریه و پهلوی چه نقش پررنگی در آموزش و پرورش داشته اند، در 
رژیم گذشته حضور روحانیون در مدارس چه در سطوح مدیریتی و 
چه در سطوح علمی و تربیتی بسیار جدی تر و بیشــتر از الآن بود و 
متأســفانه یکی از کارهای غلطی که انجام شد این بود که با تأسیس 
نظام جمهوری اسلامی بسیاری تصور کردند که خوب حالا مقصود 
حاصل شده است و به حضورشان در آموزش و پرورش و مدارس دیگر 
نیازی نیست و این ســنگر را رها کردند و وارد دیگر کارها و مشاغل 
حکومتی شــدند و ناگهان آموزش و پرورش بعد از انقلاب اسلامی با 
یک خلائی از افراد دانشمند و برجســته ای که در درون خود داشت 
روبرو شد چرا که مسئولیتهای جدیدی تعریف شده بود و قبلًا تجمع 
نیروهای برجســته در آموزش و پرورش بود و اکنون آنها پخش در 
مسئولیتهای مختلف در سطح کشور شده اند و این کار گرچه در آن 
مقطع شاید ضرورت داشت ولی با خالی شدن بدنه آموزش و پرورش 

از افراد برجسته، سطح کیفی آن حداقل به لحاظ تربیتی بسیار پایین 
آمد که ای کاش نمی شــد و بزرگان ما همچنان در آموزش و پرورش 

می ماندند! 
استاد پرورش یکی از این شخصیتهای بزرگ و اثر گذار در آموزش 
و پرورش بود اما وقتی وزیر آموزش و پرورش شد،  ناراحت بود که سر 
کلاس درس نیست و می گفت اگر مرا مخیّر بگذارند که یا وزیر باشم 
و یا یک معلم ساده در مدرسه ای در ابرقو )یک شهر دور افتاده(،  خدا 
شاهد است که من سرســوزنی صندلی وزارت را بر ابرقو درس دادن 

ترجیح نمی دهم! 
او معلمی را همانند حضرت امام خمینی )رض( حقیقتاً شــغل 
انبیاء می دانست و دوست داشت همیشه یک معلم باشد و لذا وقتی 
وزارت آموزش و پرورش به او پیشنهاد شد به هیچ رو نمی پذیرفت و 
بالاخره با تکلیف و توصیه مؤکد شهید آیت الله بهشتی آن مسئولیت 

را پذیرفت.
استاد پرورش در رژیم گذشته یک دبیر ادبیات فارسی بود ولی به 
لحاظ سطح دانش و کمالات اخلاقی آنچنان مورد توجه بود که نه تنها 
در پهنه اصفهان بلکه در سطح کشور به عنوان یکی از شخصیتهای 

فرهنگی برجسته مطرح بود.
او در قبل از انقلاب در زمانی که هنوز 3۰ ســال نداشت به دعوت 
شــهید آیت الله دکتر محمّد مفتح در مســجد قبا که محل تجمّع 
انقلابیون بود در حضور شــخصیتهایی مانند علامه شهید مطهری 
و  آیت الله دکتر بهشــتی که در آن موقع ممنوع المنبر بودند به ایراد 

سخن می پرداخت.
* معلمی از دیدگاه استاد پرورش

استاد پرورش معتقد بود همانطور که انبیاء رسالت تزکیه نفوس 
و تعلیم کتاب و حکمــت را عهده دار هســتند،  معلمان نیز چنین 
وظیفه ای دارند و باید همراه بــا تعلیم و تعلم در جهت پرورش دینی 

و تزکیه دانش آموزان گام بردارند.
یکی از نکته های مهم استاد پرورش این بود که می گفت هر انسانی 
را یک فرد نبینید،  بلکه یک جهان ببینید و برای همین است که قرآن 
می فرماید: »و من احیاها فکانها احیا الناس جمیعا« )سوره مائده، آیه 
32( و هر کس به انســانی حیات ببخشد همچون کسی است که به 

همه  مردم حیات بخشیده است.
او بر اســاس همین تفکر معتقد بود یک معلم هنگامی که به سر 
کلاس می رود،  نباید تصور کند با بیســت نفر یا سی نفر روبرو است، 
بلکه باید اینطور فکر کند که من با ســی جهان روبرو هستم چرا که 
ارزش وجودی هر انســانی و یا هر دانش آموزی به مثابه ارزش تمام 
انسانهاســت. او می گفت اگر معلمی چنین دیدگاهی نســبت به 
دانش آموزان داشته باشد،  قطعاً نوع رفتارش با دانش آموزان بسیار 
متفاوت خواهد بود،  با مطالعه ســر کلاس می رود و با احترام با  آنان 
سخن می گوید و به سؤالات آنان نیز با صبر و حوصله پاسخ می دهد و 
هیچگاه از رنج و سختی که در راه ساختن انسانها و هدایتگری متحمل 

می شود، ناراحت نمی گردد و این شعر مولانا را هم می خواند که:
میرآخُر بود حق را مصطفی

بهر استوران نفس بر جفا
لاجرم اغلب بلا بر انبیاست

که ریاضت دادن خامان بلاست
تا نفس ها را مروّض کرده است

زین ستورن پس لگدها خورده است
هر کجا باشد ریاضت باره ای

از لگدهایش نباشد چاره ای 
*ابعاد وجودی شخصیت استاد پرورش در پیام حضرت آیت الله 

خامنه ای )مدظله( و مراجع عظام تقلید
ابعاد وجودی شخصیت استاد پرورش فراتر از معلمی است، گر چه 

او با همین حرفه هزاران نفر را پرورش داد و به تکثیر انسانهای صالح 
و مجاهد و مهذب پرداخت امّا سطح خدمات او چه در قبل از انقلاب 
اسلامی و چه بعد از پیروزی انقلاب بســیار فراتر از اینهاست. رهبر 
معظم انقلاب اسلامی در پیامی پس از درگذشت استاد پرورش از او به 
عنوان یار صدیق انقلاب نام بردند و ایشان را چهره  محترم و اثر گذاری 
که بخش اعظم عمر بابرکت خود را در خدمت اســلام و ارزش های 
متعالی دین گذرانید و لهجه صادق و دل با اخلاص و خُلق نیک را به 
ترویج و تحکیم انقلاب و نظام اسلامی گماشت، تلاش های مبارزاتی 
در دوران طاغوت را به خدمات ارزنده و مسئولیتهای سنگین خود در 
قوه مجریه و مقننه و شورای عالی دفاع در دوران جمهوری اسلامی 
پیوند داد و با همه توان به کشور و ملت خود خدمت کرد و سلامت و 

راحت جان خود را به سرانجام وظیفه نهاد، توصیف فرمودند.
اســتاد پرورش دانش آموخته هم حوزه و هم دانشــگاه بود و در 
مراوده و معاشرت با بزرگان اهل معرفت به مراتب والایی دست یافت، 
شخصیتهای بزرگی همچون مرحوم آیت الله حاج آقا رحیم ارباب، 
علامه طباطبایی، شهید مطهری و شهید بهشتی که با آنها از نزدیک 

آشنایی و ارتباط داشت، تأثیر زیادی در او داشتند.
او چون دانش آموخته رشته ادبیات فارسی بود به دیوان های شعرا 
بسیار تسلط داشــت بطوری که حافظ بیش از پنجاه هزار بیت شعر 
بود و تقریباً از هر دیوان معروفی شعری اشاره می شد، دنباله اش را از 
حفظ می خواند و چون ادبیات شعرای پارسی زبان آمیخته با معارف 
اخلاقی، عرفانی و قرآنی است، در سیر و سلوک عرفانی و بیان مطالب 
نغز عرفانی هم بسیار جذاب بود و هر گاه از ایشان دعوتی به سخنرانی 
در مسجد و محلی می شــد،  صدها نفر از جوانان جویای معارف ناب 

عرفانی و قرآنی تجمع می کردند. 
حضرت آیت الله جوادی آملی در توصیف ایشان فرمودند: حیات و 
ممات برای افرادی مانند استاد پرورش یکسان است، زیرا فرموده اند: 
»العلماء باقون ما بقی الدهر« تا روزگار باقی است،  علماء نیز هستند و 

این حدیث شریف شامل شاگردان علماء  نیز می شود.
ایشان تأکید فرمودند: استاد پرورش کسی بود که اولاً در ارتباط با 
علماء و بزرگان معارف قرآن و عترت را بخوبی دریافت کرد و ثانیاً باور 

کرد و ثالثاً عمل کرد و رابعاً متخلق شد.
حضرت آیت الله مکارم شــیرازی نیز تأکید فرمودند: پیام رهبر 
معظم انقلاب به مناسبت درگذشت ایشان،  نمایانگر شناخت همه 
جانبه ای بود که از اســتاد پرورش داشتند و باید گفت که این پیام پر 

معنا، پر فیض و کم نظیر بود.
حضرت  آیت الله نوری همدانی هم در توصیف شخصیت ایشان 
فرمودند که: مرحوم استاد پرورش شخصیت علمی،  سیاسی، دینی 
و فرهنگی ممتازی بودند که تشــریح ابعاد وجودی ایشان می تواند 
برای نسل جوان و جامعه فرهنگی کشور و عموم علاقمندان به انقلاب 
اســلامی الگو قرار گیرد و باید جوانان ما بدانند که برای این انقلاب و 

نظام،  اشخاصی مانند آقای پرورش چه زحماتی کشیدند.
حضرت آیت الله جعفر سبحانی نیز بیان داشتند: استاد پرورش 
دانشمندی بود که در بعد تربیتی نیز توفیقات بسیار خوبی داشت و 
شاگردان زیادی تربیت کرد و خدای متعال محبت او را در قلوب مردم 
قرار داده بود و تشییع جنازه ای که برای ایشان در اصفهان برگزار شد 

در حد مراسم تشییع یک مرجع تقلید بزرگ بود.
حضرت آیت الله حســین مظاهری نیز که بر جنازه ایشان نماز 
خواندند فرمودند: از الطاف بزرگ خدا بــه مرحوم آقای پرورش این 
بود که هم خواص و هم عوام ایشــان را قبول داشتند و همه ما باید از 

خدمات ایشان تشکر کنیم.
توصیفات بزرگان علماء و شــخصیت ها از مرحوم استاد پرورش 
فراوان است و به مناسبت هشــتمین یادواره بزرگداشت ایشان به 
همین مقدار بســنده می کنیم و از درگاه الهی علو درجات ایشــان 
را مسئلت می نمائیم. البته یادآور می شــوم که مجموعه مقالات و 
یادداشت های بنده در معرفی شخصیت استاد پرورش که بالغ بر سی 
یادداشت هست در کتابی تحت عنوان »خاطراتی از استاد پرورش« 
منتشر شده است و علاقمندان می توانند برای آشنایی بیشتر به این 

کتاب رجوع نمایند.

به انگیزه هشتمین سالگرد رحلت استاد پرورش 

آموزش و پرورش جای چه کسانی است؟!

رئیس کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: قرارداد سوآپ گازی 
سه جانبه ایران، ترکمنستان و آذربایجان می تواند منجر به تحکیم ارتباط اقتصادی 
و سیاسی کشورمان با آسیای میانه شده و جمهوری اسلامی ایران شاهرگ اصلی 

این سوآپ گازی است.
به گزارش ایسنا، فریدون حسنوند، در جمع خبرنگاران با اشاره به قرارداد سوآپ 
گازی ســه جانبه ایران، ترکمنســتان و آذربایجان، بیان کرد: اکنون در حوزه گاز 
ناترازی وجود دارد. این ناترازی بین مصرف و تولید است و می تواند برای کشور چه 
در حوزه مصرف خانگی با آمدن فصل سرما و بارندگی و چه در حوزه صنایع سنگین 

و نیروگاه ها که باید گاز آن ها تأمین شود، مشکلاتی به وجود بیاورد.
وی در ادامه اظهار کرد: شرایط طوری اســت که باید سعی کنیم ناترازی فعلی 
در حوزه گاز را تنظیم کنیم تا تولید بیشــتر از مصرف باشد. حتی اگر نتوانیم تولید 
را به بیشتر از مصرف برســانیم باید میزان مصرف و تولید را یکسان کنیم. طبیعتاً 

اجراشدن این هدف زمان بر است.
نماینده  مردم اندیمشک در مجلس تصریح کرد: باید به نحوی جلوی ضرر و زیان 
صنایع سنگین، نیروگاه ها و کارخانه های کشورمان را بگیریم تا در شرایط سخت 
فعلی مشکلی به وجود نیاید و چرخه تولید متوقف نشــود. به همین دلیل یکی از 
راهکارها سوآپ گازی است. ایران می تواند با ســوآپ گازی و انتقال انرژی به سایر 

کشورها، نیازهای خود را برطرف کند.
وی در ادامه تاکید کرد: کشور ما در همسایگی برخی از کشورهایی است که تولید 
گاز بالایی دارند و مصرفشان کمتر از تولید است. بنابراین لازم بود که سوآپ گازی 
ایجاد شود. به طور مثال سال گذشته این سوآپ را با ترکمنستان انجام دادیم و امسال 
نیز دولت سوآپ گازی سه جانبه را پس از بررسی مشــکلات به وجود آمده در این 
زمینه، بین ترکمنســتان، ایران و آذربایجان ترتیب اثر داد و قطعاً در فصل جاری از 

این قرارداد منتفع خواهیم شد.
حسنوند افزود: با توجه به اینکه کشورها می توانند از شبکه های انتقال گاز ایران از 
ترکمنستان به سایر نقاط ازجمله آذربایجان و ارمنستان استفاده کنند، جمهوری 
اســلامی ایران یک پل کلیدی و شــاهرگ حیاتی این ســوآپ گازی است. ایران 
می تواند به عنوان یک قدرت منطقه ای در حوزه سوآپ و انتقال گاز عمل کند و با این 

کار نیز بخشی از نیاز گازی کشور تأمین خواهد شد.
رئیس کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی، خاطر نشان کرد: انتقال گاز از 
ایران باعث  ترمیم تعامل  آسیب دیده با کشورهای آسیای میانه و مستحکم شدن 
روابط آن ها با جمهوری اسلامی می شود. حتی ســایر کشورها از این سوآپ گازی 
بهره مند می شوند و این  یک کار ارزشمند است. اگرچه تمام نیاز ما را برطرف نمی کند 

و ما نیازمند انعقاد قراردادهای دیگری نیز هستیم.
رئیس کمیسیون انرژی مجلس به صادرات فرآورده های پتروشیمی اشاره کرد 
و گفت: از طرف دیگر جمهوری اسلامی ایران تاکنون به خوبی توانسته فرآورده های 
نفتی خود را صادر کند. در ســال جاری 2۰ میلیارد دلار درآمدهای پتروشــیمی 

داشته ایم که بخشی از این درآمد ناشی از صادرات حوزه پتروشیمی است.
حســنوند در پایان بیان کرد: چشم انداز آینده کشــور در مورد درآمد از بخش 
پتروشــیمی برای ســال 1۴۰۴، افزایش درآمد به حدوداً 3۷ میلیارد دلار است. 
همچنین یش بینی شــده درآمد پتروشیمی در ســال 1۴۰۶ به ۵۰ میلیارد دلار 
افزایش پیدا کند. اگر این برنامه محقق شــود حوزه پتروشــیمی عامل تولیدی و 
صادراتی در بخش فرآورده ها خواهد بود و ارزآوری بسیار زیادی برای کشور خواهد 
داشــت. ضمن اینکه تأمین نیاز داخلی در کنار صــادرات این محصولات موجب 

افزایش قدرت ایران در حوزه انرژی خواهد شد.

ضرورت تسریع در بررسی گزارش 
کمیسیون ویژه جهش و رونق تولید 

درخصوص طرح تسهیل صدور 
مجوزهای کسب و کار

نماینده مردم تهران در مجلس خواستار تسریع 
در بررسی گزارش کمیســیون ویژه جهش و رونق 
تولید و نظارت بر اجرای اصل)۴۴( قانون اساسی در 
موردطرح تسهیل صدور برخی مجوزهای کسب و 

کار شد.
به گزارش ایلنا، مالک شریعتی نماینده تهران در 
مجلس در جلسه علنی مجلس شورای اسلامی، طی 
تذکری با اشاره به بند 11 ماده 2۹ آیین نامه داخلی 
مجلس شورای اسلامی گفت: چند هفته از تصویب 
طرح تسهیل صدور مجوز کسب و کارها در مجلس 
می گذرد؛ طرحی که برای توســعه اشتغال و کسب 
مجوز برای جوانان راهگشا بوده و در شرایط سخت 
اقتصادی سبب رفع مشــکلات جوانان جویای کار 

می شود.
نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و 
پردیس در مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: بر این 
اساس باید گزارش کمیسیون درخصوص این طرح 
در دستور کار صحن قرار بگیرد، اما متاسفانه چندین 

هفته عقب افتاده است.
وی ادامه داد: دولت  آقای رئیســی وعده اشتغال 
داده و مجلس نیز در این خصوص ریل گذاری کرده 
اســت. این طرح موجب رفع موانع از سر راه کسب و 
کارها می شــود که مصداق تحقق شــعار سال نیز 

محسوب می شود.

یادداشت با اشاره به قرارداد سوآپ گازی سه جانبه ایران

حسنوند: ایران به قطب 
انرژی منطقه تبدیل 

خواهد شد

 با مواففت نمایندگان؛

نحوه بررسی بودجه در مجلس تغییر کرد



2  سال هفدهم   شماره ۴1۴۸   ۶ دی 1۴۰۰  
سیاسی

نمایندگان با تصویب کلیات و جزئیات طرح اصلاح سازو کار بررسی لایحه 
بودجه در مجلس با بررسی دو شوری لایحه بودجه سالیانه در مجلس شورای 

اسلامی موافقت کردند.
به گزارش خبرنگار سیاســی ایرنا، در ادامه جلســه علنی مجلس شورای 
اســلامی کلیات و جزئیات طرح اصلاح ماده )1۸2( قانون آیین نامه داخلی 
مجلس درباره اصلاح ساز وکار رسیدگی به لایحه بودجه در مجلس به تصویب 

رسید.
در ماده واحده این طرح آماده اســت که ماده 1۸2 قانون آئین نامه داخلی 

مجلس شورای اسلامی به شرح زیر اصلاح می شود:
1- در صدر ماده 1۸2 قانون، بعداز عبارت »تسلیم نماید« متن »به ترتیب 
زیر به صورت دوشوری رسیدگی می شود« جایگزین »عبارت نحوه رسیدگی 

به لایحه بودجه یک شوری خواهد بود« می گردد.
2- جزء 1 ماده 1۸2 قانون، به شرح زیر اصلاح می شود:

ابتدا لایحه بودجه به همراه پیوست ها و جداول به کمیسیون تلفیق ارجاع 
می شود. کمیسیون تلفیق موظف است حداکثرظرف مدت پنج روز از زمان 
وصول لایحه، گزارش خود را در مورد کلیات منتشر کند. گزارش کمیسیون 
تلفیق مطابق آئین نامه داخلی در اولین جلسه علنی مجلس مورد رسیدگی 
قرار می گیرد. در جلسه رسیدگی به کلیات، بعداز گزارش کمیسیون تلفیق، 
گزارش کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات نیز به مدت ده دقیقه استماع 
می شود، سپس مطابق بند ج ماده 1۸2 قانون آئین نامه داخلی در مورد کلیات 
لایحه بودجه دولت رأی گیری به عمل می آیــد، چنانچه کلیات به تصویب 
مجلس برسد، نمایندگان می توانند حداکثر ظرف مدت ده روز پیشنهادهای 

خود را به کمیسیون های تخصصی تقدیم نمایند.
پس از انتشار گزارش شور دوم نیز کمیسیون های تخصصی و نمایندگان 
1۰ روز فرصت دارند تا پیشــنهادهای خود را ثبت کنند، در صورتیکه کلیات 
لایحه بودجــه به تصویب مجلس نرســد، مراتب به دولت اعلام می شــود تا 
حداکثر ظرف مدت 1۵ روز لایحه را اصلاح و به مجلس ارائه کند تا در صورت 
تصویب کلیات در مجلس، رسیدگی به جزئیات مطابق فرایند این ماده انجام 
شود. این مدت با موافقت هیات رئیســه حداکثر تا مدت 1۰ روز قابل تمدید 

است.
3- در جزء ۴ ماده 1۸2 قانون، عبارت »پس از رسیدگی به کلیات بودجه و 

تصویب آن« حذف می شود.
۴- تبصره 3 ماده 1۸2 قانون حذف می شود.

یک جزء الحاقی نیز به پیشنهاد مالک شریعتی و تصویب نمایندگان به این 
طرح، به این شرح اضافه شد که؛ در جزء دو ماده 1۸2 قانون عبارت »تصویب 

کلیات لایحه بودجه در صحن« جایگزین عبارت »چاپ و توزیع لایحه« می 
شود.

متن اصلاحیه ماده 1۸2 آیین نامه داخلی مجلس: طبق این مصوبه ماده 
1۸2 قانون آیین نامه داخلی مجلس درباره نحوه رسیدگی به لایحه بودجه در 

مجلس به این شرح اصلاح خواهد شد:
ماده 1۸2- دولت موظف اســت لایحه بودجه سالانه کل کشور را حداکثر 
تا پانزدهم آذرماه هر ســال به مجلس تســلیم نماید. به ترتیب زیر به صورت 

دوشوری رسیدگی می شود و ترتیب رسیدگی به شرح ذیل می باشد:
1- ابتدا لایحه بودجه به همراه پیوســت ها و جداول به کمیسیون تلفیق 
ارجاع می شود. کمیسیون تلفیق موظف اســت حداکثرظرف مدت پنج روز 
از زمان وصول لایحه، گــزارش خود را در مورد کلیات منتشــر کند. گزارش 
کمیسیون تلفیق مطابق آئین نامه داخلی در اولین جلسه علنی مجلس مورد 
رسیدگی قرار می گیرد. در جلسه رسیدگی به کلیات، بعداز گزارش کمیسیون 
تلفیق، گزارش کمیســیون برنامه و بودجه و محاسبات نیز به مدت ده دقیقه 
استماع می شود، ســپس مطابق بند ج ماده 1۸2 قانون آئین نامه داخلی در 
مورد کلیات لایحه بودجه دولــت رأی گیری به عمل می آید، چنانچه کلیات 
به تصویب مجلس برســد، نمایندگان می توانند حداکثر ظرف مدت ده روز 

پیشنهادهای خود را به کمیسیون های تخصصی تقدیم نمایند.
پس از انتشار گزارش شور دوم نیز کمیسیون های تخصصی و نمایندگان 
1۰ روز فرصت دارند تا پیشــنهادهای خود را ثبت کنند، در صورتیکه کلیات 
لایحه بودجــه به تصویب مجلس نرســد، مراتب به دولت اعلام می شــود تا 
حداکثر ظرف مدت 1۵ روز لایحه را اصلاح و به مجلس ارائه کند تا در صورت 
تصویب کلیات در مجلس، رسیدگی به جزئیات مطابق فرایند این ماده انجام 
شود. این مدت با موافقت هیات رئیســه حداکثر تا مدت 1۰ روز قابل تمدید 

است.

2- کمیسیون های تخصصی موظفند حداکثر تا پانزده روز پس از تصویب 
کلیات لایحه بودجــه در صحن، گزارش خود را به کمیســیون تلفیق تقدیم 

نمایند.
3- کمیسیون تلفیق موظف اســت حداکثر ظرف پانزده روز پس از پایان 
مهلت گزارش کمیسیون تخصصی، ضمن رسیدگی به گزارش کمیسیون های 
تخصصی گزارش نهائی خود را تنظیم و به مجلس شــورای اســلامی تقدیم 
نماید. مهلت رسیدگی کمیسیون تلفیق حداکثر تا پانزده روز با موافقت هیأت 

رئیسه قابل تمدید می باشد.
۴- در جلسه علنی، به پیشنهادهای مربوط به درآمدها و سایر منابع تأمین 
اعتبار بودجه عمومی دولت رسیدگی و سقف آن به  تصویب خواهد رسید. پس 

از آن پیشنهادهای مربوط به تبصره ها و ردیف ها رسیدگی می گردد.
تبصره 1- در جلســه علنی، تنها پیشــنهادهایی که توسط نمایندگان و 
کمیسیون ها در زمان مقرر دریافت و به چاپ رسیده، مشروط به عدم مغایرت 
با قانون برنامه، قابل طرح می باشد. پیشنهادهایی که منبع درآمد مشخصی 
نداشته باشد قابل طرح نخواهد بود و پیشنهادهایی که مازاد بر سرجمع نباشد 
زمانی قابل طرح است که ردیف مشخص جایگزین را معین نماید. تشخیص 

موارد مذکور با رئیس جلسه خواهد بود.
تبصره 2- نحوه رسیدگی به متمم، اصلاحیه های بودجه و سایر مواردی که 

در این ماده پیش  بینی  نشده طبق مقررات معمول در این آیین نامه خواهد بود.
تبصره۴- دولت مکلف اســت گزارش عملکرد بودجه ســال گذشــته و 
صورتهای مالی حسابرسی شده، بودجه تفصیلی سال جاری و عملکرد بودجه 
مصوب شش ماهه اول سال جاری تمامی شرکتهای دولتی، بانکها و مؤسسات 
انتفاعی وابسته به دولت و شرکتها و مؤسساتی که مستلزم ذکر یا تصریح نام 
است از قبیل: شرکتهای تابعه وزارت نفت، سازمان توسعه و نوسازی معادن و 
صنایع معدنی، سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران، بیمه مرکزی ایران، 
شرکت سهامی بیمه ایران، بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران، بانک ملی 
ایران و سازمان بنادر و دریانوردی و همچنین بودجه پیشنهادی سال آینده آنها 
و شــاخصهای کلان کل بودجه را تا پانزدهم آبان ماه هر سال به همراه گزارش 
ارزیابی بر مبنای شاخصهای مالی و عملکردی به تفکیک به مجلس شورای 

اسلامی تسلیم کند.
کمیسیون برنامه و بودجه و محاســبات بلافاصله گزارشــها را به دیوان 
محاسبات کشــور ارجاع می دهد تا دیوان پس از بررسی و اظهارنظر، گزارش 
خود را ظرف مدت بیســت روز جهت تصویب به کمیسیون مذکور ارائه کند. 
گزارش کمیسیون ملاک بررسی بودجه است و همزمان با لایحه بودجه کل 

کشور طبق مواد این قانون مورد رسیدگی قرار می گیرد.

ایرنا منتشر کرد؛

بودجه دوشوری می شود
نماینده مردم بروجرد و اشترینان 

در مجلس:

جهاد دانشگاهی لرستان در 
حل مشکلات ناباروری و تولید 
ثروت می تواند تاثیرگذار باشد

نماینــده مردم بروجــرد و اشــترینان در 
مجلس شورای اسلامی گفت: جهاد دانشگاهی 
لرستان در حل مشکلات، تولید ثروت و تغییر 
فرهنگ و کمک کردن بــه مباحث اقتصادی 

جامعه فوق العاده می تواند تاثیرگذار باشد.
فاطمه مقصودی در گفت وگو با ایسنا اظهار 
کرد: جهاد دانشگاهی لرستان ظرفیت خیلی 
خوبی برای کمــک کردن به اقشــار مختلف 
جامعه اســت چرا که ظرفیت های آموزشــی، 
فرهنگی، پزشــکی، کشــاورزی، پژوهشی و 

دانش بنیان زیادی دارد.
وی اضافه کــرد: این نهــاد انقلابی در حل 
مشکلات، تولید ثروت و تغییر فرهنگ و کمک 
کردن به مباحث اقتصــادی جامعه فوق العاده 

می تواند تاثیرگذار باشد.
نماینــده مردم بروجــرد و اشــترینان در 
مجلس شورای اسلامی گفت: در مساله درمان 
ناباروری ظرفیت خوبی در جهاد دانشــگاهی 
لرستان وجود دارد که می تواند کمک شایانی 
به درمان زوجین نابارور داشــته باشد چرا که 
اکثر آنها توانایی پرداخــت هزینه ها را ندارند و 
رفت و آمدها به استان های همجوار هزینه های 

آنان را چندین برابر خواهد کرد.
مقصــودی بیان کــرد: بایــد ظرفیت های 
جهاد دانشگاهی لرســتان را از طریق رسانه ها 
و تریبون ها و دســتگاه های اجرایــی به مردم 

بشناسانند.
وی خاطرنشان کرد: به عنوان نماینده مردم 
در مجلس شورای اســلامی در راستای تامین 
کمبودهایی که در این نهاد انقلابی وجود دارد 
و تجهیز بیشــتر این مرکز درمــان ناباروری و 
راه اندازی و تقویت آن در شهرســتان بروجرد 

قول می دهیم هر کاری را انجام دهیم.
نماینــده مردم بروجــرد و اشــترینان در 
مجلس شورای اســلامی یادآور شد: از طریق 
معاونت رئیس جمهور در امور زنان نیز پیگیری 
خواهیم کــرد تا مرکز درمان نابــاروری جهاد 

دانشگاهی لرستان را تقویت کنیم.

نماینده مردم سلسله و دلفان در 
مجلس:

مساله ماده 2۳ پروژه تونل 
اسپژ برطرف شده است

نماینــده مردم سلســله و دلفــان در مجلس 
شورای اسلامی گفت: مساله ماده 23 پروژه تونل 

اسپژ برطرف شده است.
دکتر یحیی ابراهیمی در گفت وگو با ایســنا 
اظهار کرد: در خصوص تونل اسپژ کارهای اولیه 
را انجام دادیم و ۵1 میلیارد تومان از محل توازن، 

چهارخطه ها و ... برای آن پیش بینی شده بود.
وی ادامه داد: به علت اینکــه موضوع ماده 23 
این پروژه مشکل داشت هنوز اعتبار آن ابلاغ نشده 
است. نماینده مردم سلســله و دلفان در مجلس 
شورای اســلامی گفت: هفته گذشــته با مراجعه 
به وزارت خانه مشــکل ماده 23 این پروژه را حل 

کردیم.
ابراهیمی افزود: دکتر خادمی، معاون وزیر راه و 
شهرسازی، اعلام کردند که علاوه بر پنج میلیاردی 
که از محل اعتبارات چهارخطه ها بــه این پروژه 
اختصاص یافته، پنج میلیارد تومان دیگر تخصیص 
دادند و در مجموع ده میلیــارد را ابلاغ کردند. وی 
عنوان کرد: پروژه از قبل به جهاد نصر واگذار شده 
برای احداث و اعتباراتی که آنان نیز در نظر گرفتند 

ابلاغ کردند.
نماینــده مردم سلســله و دلفــان در مجلس 
شورای اسلامی بیان کرد: در حال حاضر مشکلی 
به لحاظ مســیر اعتباری برای این پــروژه وجود 
ندارد و پیگیر هستیم در ســال 1۴۰۰ اعتبارات 
بیشــتری برای این تونل جذب کنیم. ابراهیمی 
خاطرنشــان کرد: این تونــل 2۰۰۰ متر بوده که 
تاکنون ۴۵۰ متر آن انجام شده و 1۴۵۰ متر از آن 
باقی مانده است. وی عنوان کرد: اگر اعتبار تامین 
شود روزی 2۴ متر می توان  از این پروژه را انجام داد 
البته تصمیم گرفته شده که از دو طرف )بیران شهر 

و الشتر( عملیات اجرایی این پروژه آغاز شود.

  خبــر

 تبریک قالیباف به مناسبت 
میلاد حضرت مسیح )ع(

رئیس محلس شورای اسلامی میلاد حضرت 
مسیح )ع( را تبریک گفت.

به گزارش ایسنا، محمد باقر قالیباف در جلسه 
علنی مجلس شــورای اســلامی بیان کرد: فرا 
رسیدن عید سراسر نور و رحمت، میلاد حضرت 
مسیح علیه السلام را به تمام حق جویان و انسان 
دوستان سراسر جهان به خصوص به هموطنان 
عزیز مسیحی آشوری و کلدانی تبریک و شادباش 
بگویم و برای همه این عزیــزان روزهای خوب و 

خوشی را آرزو می کنم.
وی افــزود: همچنیــن به هموطنــان عزیز 
مســیحی ارمنی که ســالروز میلاد باسعادت 
حضرت مسیح را همیشــه در 1۶ دی ماه جشن 
می گیرند هم پیشاپیش تبریک و تهنیت عرض 

می کنم.

یک عضو کمیسیون انرژی تاکید کرد
مجلس و دولت قصد افزایش 

قیمت بنزین را ندارند
یک عضو کمیســیون انرژی مجلس شــورای 
اسلامی تاکید کرد: مجلس و دولت به دنبال افزایش 
قیمت بنزین نبــوده و در طرح دولــت صرفا هدف 

توزیع عادلانه یارانه بنزین است.
هادی بیگی نژاد در گفت و گو با ایسنا، با اشاره به 
اینکه مجلس و دولت تصمیم در خصوص افزایش 
قیمت بنزین اتخاذ نکرده اند، بیان کرد: در خصوص 
افزایش قیمت بنزین هیچ بحثی نه در کمیسیون 
انــرژی مجلس شــورای اســلامی و نه در ســایر 
کمیسیون های مجلس مطرح نشده است. مجلس 
و دولت تصمیمی برای افزایش قیمت بنزین ندارند. 
اما دولت برای عادلانه کردن توزیع یارانه ســوخت 
تصمیمی را اتخــاذ کرده که به عنــوان یک ایرانی 
باید بگویم عده ای مغرضانه آن را بسیار بد به مردم 

منتقل کردند.
وی در ادامه اظهار کرد: امروز عده ای در جامعه 
اصلا خودرویی ندارند و به دنبال آن یارانه بنزین نیز 
دریافت نمی کنند که این امر ناعادلانه است. دولت 
تصمیم گرفت مقدار معینی بنزین یارانه ای را توزیع 
کرده تا به سرپرست خانوار هایی که خودرو ندارند 

نیز یارانه بنزین داده شود.
نماینده مردم ملایر در مجلس شورای اسلامی 
تصریح کرد: دولت تصمیم گرفــت در منطقه ای 
کوچک این طرح را اجرا کند تا ببیند از پس اجرای 
آن برمی آید یا نه. تصمیم فقط این بود به جای آنکه 
یارانه بنزین به خودروها داده شــود به سرپرســت 
خانوارها داده شود. اینگونه افرادی که خودرو دارند 
و افرادی که خودرو ندارند هر دو از یارانه بنزین بهره 

مند می شوند.
وی در ادامــه تاکیــد کرد: هیــچ تصمیمی در 
خصوص افزایش قیمت بنزیــن در مجلس ودولت 
اتخاذ نشده اســت. فقط طرحی مطرح شد که در 
منطقه ای یارانه بنزین به سرپرست خانوار داده شود.

نماینده مردم نطنز در مجلس:
دولت، علت برگشت خوردن 
اقلام کشاورزی را بررسی کند

نماینده مردم نطنز در مجلس شورای اسلامی 
گفت: دولت موظف اســت علت و دلایل برگشت 
خوردن اقلام کشــاورزی را بررسی کند و با مذاکره 
صحیح با روسیه و هند علل برگرداندن فلفل و کیوی 

از سوی این کشورها مشخص شود.
رحمت الله فیروزی در گفت وگو با ایســنا درباره 
برگشت خوردن برخی از اقلام صادراتی کشاورزی 
مانند فلفل و کیــوی، اظهار کرد: علت برگشــت 
خوردن چنین اقلامی نیاز به کار کارشناسی بیشتر 
دارد، اما در کل دیپلماسی اقتصادی کشور باید در 
سطح بازار، صادرات و واردات قوی تر عمل و مسائل 

را به خوبی رصد کند.
وی افزود: عرصه تجارت در دنیا رقابتی اســت 
و اگر می خواهیــم محصولی را صــادر کنیم باید 
کیفیت و اســتانداردهای لازم را به ویژه در زمینه 
بسته بندی داشــته باشــیم، آن هم به شکلی که 
رضایت مشــتریان جلب شود. دولت موظف است 
علت و دلایل برگشــت خوردن اقلام کشاورزی را 
بررســی کند و با مذاکره صحیح با روسیه و هند، 
علل برگرداندن فلفل و کیوی از سوی این کشورها 
مشخص شود تا اگر نقیصه ای در این زمینه وجود 

دارد، رفع شود.

  خبــر

  

احتمال تدوین طرح جدید حمایت 
از حقوق کاربران توسط مرکز 

پژوهش ها
سخنگوی کمیسیون حمایت از حقوق کاربران 
در فضای مجــازی با بیان اینکه درخواســت مرکز 
پژوهش های مجلس این است که زمانی مقرر شود 

تا طرحی جدید در حوزه فضای مجازی تدوین شود، گفت: به عقیده من طرحی جدید با کمترین ایراد 
ارائه شود، بهتر خواهد بود.

لطف الله سیاهکلی در گفت و گو با ایسنا، در خصوص ایراداتی که مرکز پژوهش های مجلس نسبت 
به طرح حمایت از حقوق کاربران وارد دانسته است، گفت: کار اصلی مرکز پژوهش های مجلس کاری 
تخصصی است، درواقع مرکز پژوهش های مجلس موارد را به صورت کارشناسی بررسی می کند و اگر 
موضوعی را دارای ایراد بداند آن را مطرح می کند، تلاش اســت قانون نویسی با کمترین ایراد و اشکال 
و دارای جامعیت باشــد، از همین نظر اقدامات مرکز پژوهش های مجلس در این حوزه بسیار مطلوب 

است.
وی افزود: ایراداتی که مرکز پژوهش های مجلس به طرح حمایت از حقوق کاربران وارد دانسته باید 
مورد بررسی اعضای کمیسیون مشترک قرار بگیرد و مشخص شــود این ایرادات به چه میزان به طرح 
وارد است، به هر شکل کمیسیون به دنبال این اســت که از تمام نظرات کارشناسی استفاده کند، قطعا 
به ایراداتی که مطرح شود توجه خواهد شد و تمرکز بر این اســت که قانونی نوشته شود که دارای ایراد 

نباشد.
سخنگوی کمیسیون حمایت از حقوق کاربران در فضای مجازی بیان کرد: ما در کمیسیون تاکید 
داریم که نظرات کارشناسی در طرح لحاظ شود، هر بخشی دارای ایراد باشد نیز آن ایراد را رفع خواهیم 
کرد، درخواســت مرکز پژوهش های مجلس این است که زمانی مقرر شــود تا طرحی جدید تدوین 
شود، به احتمال زیاد هم این تصمیم اتخاذ می شــود که زمانی در اختیار مرکز پژوهش ها قرار گیرد تا 
پیشنهادات دولت و طرح قدیم در کنار هم لحاظ شود و طرحی جدید ارائه کنند، البته صرفا احتمال این 
موضوع را می دهم چرا که من یک عضو کمیسیون هستم، به عقیده من اگر این فرصت در اختیار مرکز 

پژوهش های مجلس قرار گیرد که طرحی جدید را با کمترین ایراد ارائه کنند بهتر خواهد بود.

 زبان کسانی که ۸ سال دربرابر 
آب رفتن سفره مردم روزه سکوت 

گرفته بودند، امروز باز شد
رئیس ســازمان برنامه وبودجه، گفت: کاهش نرخ 
تورم نقطه به نقطه در ســه ماه متوالی نشــان دهنده 
رویکرد درســت دولت در عدم استفاده از پول پرقدرت 

است. به گزارش مشــرق، سید مسعود میر کاظمی، در جلسه ســتاد بودجه 1۴۰1 گفت: لایحه دولت با 
استقبال خوب نخبگان و مراکز پژوهشی و تحقیقاتی مواجه شده است. البته سازمان برنامه و بودجه برای 

شنیدن انتقاداتی هم که وجود دارد کاملا آماده است.
وی ادامه داد: در میان برخی نقدهای دلسوزانه مطالبی هم هست که از نگاه سیاسی به منافع و معیشت 
مردم حکایت دارد. عده ای که هشت سال در برابر آب رفتن ســفره مردم روزه سکوت گرفته بودند حالا 

شبهه انگیزی می کنند و البته که این افراد هیچ وقت از توضیحات قانع نخواهند شد.
میرکاظمی تأکید کرد: کسانی که نگاه کارشناسی و با رویکرد علمی درباره بودجه نظراتی دارند، مورد 

توجه قرار می گیرد و حتی اگر در موارد محدودی بودجه نیاز به اصلاح داشته باشد، آماده انجام آن هستیم.
معاون رئیس جمهور با اشاره به اهمیت عدم تغییر سقف بودجه، گفت: در بودجه 1۴۰1 منابع و مصارف 
باهم همخوانی دارند. درآمدها واقعی دیده شده و هزینه های دولتی به غیراز حقوق کاهش داشته است؛ 

چراکه برای دولت کسری بودجه ای خط قرمز است.
وی بابیان اینکه دولت در ماه های گذشته از منابع بانک مرکزی استقراض نکرده است؛ تصریح کرد: نرخ 
تورم نقطه به نقطه برای سومین ماه متوالی کاهشی بوده و در آذر ۰.۵درصد تنزل پیداکرده؛ موضوعی که 

نشان دهنده رویکرد درست دولت در عدم استفاده از پول پرقدرت است.
میرکاظمی اضافه کرد: علاوه بربستن بودجه بدون کسری در لایحه احکام خوبی برای کنترل اضافه 
برداشت بانک ها از منابع بانک مرکزی دیده شــده؛ به عبارت دیگر دولت در سال آینده به دنبال کنترل و 

کاهش قابل توجه تورم البته نه به شیوه رکود بلکه باانضباط مالی و پولی است.
رئیس سازمان برنامه بابیان اینکه کنترل تورم و رشد اقتصادی، افزایش قدرت خرید آحاد مردم را در پی 
خواهد داشت، گفت: به دستور رئیس جمهور پیوست عدالت بودجه تدوین و در حالی نهایی شدن است تا 

جهت گیری های دولت برای پیشرفت متوازن کشوری بهتر مشخص شود.

عبدالحســین روح الامینی نجف آبادی در نشســت علنی مجلس شورای 
اســلامی در اخطار اصل ۷۵ قانون اساســی با اشاره به دســتور کار مجلس در 
خصوص رأی به تغییر آیین نامــه داخلی مجلس برای تغییر نحوه ســاز و کار 
رسیدگی به لایحه بودجه در صحن و کمیسیون تلفیق عنوان کرد: در ذیل اصل 
۷۵ قانون اساسی آمده است چنانچه در یک جلسه علنی به نماینده ای توهین 
یا نظر به عقیده او خلاف جلوه داده شــود، نماینده مذکــور می تواند در همان 
جلسه یا جلسه بعد در قالب اصل ۷۵ تذکر خود را بیان کند. نماینده مردم تهران، 
شمیرانات، ری، اسلامشهر و پردیس در مجلس شــورای اسلامی با بیان اینکه 
موافقان طرح بنده را نیز موافق کلیات جلوه دادند، گفت: این در حالی است که 
اینگونه نبود و نکته من به خوبی شنیده نشــد. آقایان بحرینی و پورابراهیمی از 

موافقان طرح نیز دغدغه من را درست تلقی کردند.
وی ادامه داد: ماده 1۵۰ بر لوایح دو شــوری حاکم اســت و وقتی طرحی دو 
شوری شود شما فقط می توانید طی 12 ساعت پیشنهادات خود را در خصوص 
آن طرح بارگذاری کنید. اگر بودجه نیز به این شکل بررسی و در پستوی تلفیق به 
تصویب برسد و فرصتی برای ارائه پیشنهادات از جانب نمایندگان وجود نداشته 
باشد چطور می توان نسبت به لحاظ دغدغه نمایندگان در بودجه امیدوار بود لذا 

حق نمایندگان ذبح خواهد شد.
روح الامینی بــا انتقاد از اینکه بــا این تغییر آیین نامه با فوت و فنی دســت 
نمایندگان بسته خواهد شــد، گفت: برای مثال بنده پیشنهادی در خصوص ۷ 
اژدهای هفت سر شرکت ملی نفت، شرکت ملی گاز، بانک سپه و بانک ملی ارائه 

کردم که ۵ درصد از درآمدهای این شــرکت ها به حوزه های بهداشت و درمان و 
دانشگاه اختصاص پیدا کند؛ اما اگر اجازه چنین پیشنهادی در صحن در زمان 
ارائه بودجه وجود نداشته باشد، حق ارائه پیشــنهاد از طرف نمایندگان سلب 
خواهد شد. عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس با یادآوری اینکه نمی توان 
به اینکه این موضوع فقط در مشروح مذاکرات ثبت شــده اکتفا کرد، افزود: در 
آینده من و شما از این مجلس خواهیم رفت و آیین نامه باقی می ماند لذا عوض 
کردن آیین نامه نیز در صورت عدم صراحت کار حضرت فیل خواهد بود. وی ادامه 
داد: این مسئله به ضرر کار کارشناسی در صحن خواهد بود. هفته گذشته مجلس 
به سرعت به لایحه مالکیت صنعتی رأی داد چرا که به کار کارشناسی کمیسیون 

اعتماد داشت اما بودجه مقوله ای است که با سایر طرح ها و لوایح متفاوت است.

در صحن علنی مجلس مطرح شد؛

روح الامینی: با تغییر شیوه بررسی بودجه دست نمایندگان بسته خواهد شد

قائم مقام مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه نظرات مرکز 
پژوهش ها درباره طرح صیانت دقیقا همان نظرات دوره قبلی بود، گفت: در متن نامه 
ارسالی تاکید شده که مرکز آمادگی اصلاح اشکالات وارده بر طرح را دارد تا موضوع 

مدیریت فضای مجازی هم چنان بدون ضوابط قانونی، یله و رها نباشد.
به گزارش ایسنا، عطاالله رفیعی آتانی با اشــاره به طرح صیانت از فضای مجازی 
گفت: با توجه به اینکه این روزها دوباره موضوع طــرح حمایت از حقوق کاربران در 
فضای مجازی به دلیل ارجاع آن به مرکز پژوهش ها در فضای سیاسی کشور مطرح 
شــد، مرکز پژوهش ها به دلیل انجام مســئولیتی که مجلس مجددا بر عهده اش 
گذاشــت، بنا بر رویه مرســوم خود، در مرکز در چارچوب یک کارگروه مشــترک 
با مشــارکت همه معاونت های مرکز و دفاتر ذیل آنها موضــوع به بحث و گفت و گو 

گذاشته شد.

وی با بیــان اینکه با توجه به تاکید ویژه سیاســت های کلــی قانونگذاری برای 
مشارکت ذینفعان و ذیربطان، نشســت های نخبگانی متعددی برگزار شد، افزود: 
طبق تحلیل نشست های مربوط، اکثریت کارشناسان، مفاد طرح را دارای اشکالات 
می دانســتند، هرچند بر ضرورت وجود بســتر قانونی در این باره نیز تاکید شد لذا 
نظرات مرکز پژوهش های مجلس شورای اســلامی درباره طرح موسوم به صیانت 
دقیقا همان نظرات دوره قبلی بود با این تفاوت که نقطه نظرات ذی ربطان و مخاطبان 

طرح نیز در دور جدید بررسی محل استناد واقع شده است.
قائم مقام مرکز پژوهش های مجلس تصریح کرد: در دوره پیش نیز مجموعه مرکز 
با اینکه اصل ضرورت تنظیم گری و مدیریت فضای مجازی را بدیهی می دانست، اما 
در مورد طرح مذکور غالب معاونت هــا و دفاتر مرکز، دارای نظرات انتقادی معطوف 
به برخی مواد و اصلاح و تکمیل آن را داشتند. اما با توجه به تقاضای تسریع بررسی 

و محدودیت زمــان و نیز ارتباط موثر و مســتقیم معاونت فرهنگی با کمیســیون 
فرهنگی، نظرات معاونت ها و دفاتر دیگر مرکز به درستی دیده نشد و اعمال نظرات 
موکول به موعد بررسی در جلسات کمیســیون تخصصی شد که البته کمیسیون 
تقاضای بررســی بصورت اصل ۸۵ نمود و فرصت بررســی دقیق تر در کمیسیون 

فرهنگی به کمیسیون مشترک موکول شد.
رفیعی اتانی افزود: از طرفی در دور نخست بررسی به عنوان مرکز نیز هیچ گزارش 
تحقیقی به نحو متعارف مرکز نیز منتشر نشد که همه اشکالات، ضعف ها و قوت های 
آن گفته شود. بنابراین آنچه که در نامه جدید مرکز پژوهش ها به مجلس اعلام شده، 
نظرات همه دفاتر و معاونت های مرکز مبتنی بر دریافت های کارشناسی و جلسات 
نخبگانی بوده و هســت، که به صورت طبیعی می تواند مخالفان و موافقانی داشته 
باشد و یا ممکن اســت برخی با نظرات برخی از دفاتر مثل دفاتر حقوقی و زیربنایی 

موافق باشند و یا دفتر فرهنگی و اجتماعی و یا بالعکس.
وی با بیان اینکه شان مرکز، شان مشورتی است و طبق فرهنگ مدیریتی مرکز، 
نظر بخش های تخصصی مرکز به مجلس اعلام می شــود، افزود: البته در متن نامه 
ارسالی تاکید شده که مرکز آمادگی اصلاح اشکالات وارده بر طرح را دارد تا موضوع 

مدیریت فضای مجازی هم چنان بدون ضوابط قانونی، یله و رها نباشد.

قائم مقام مرکز پژوهش ها مطرح کرد

آمادگی مرکز پژوهش ها برای اصلاح اشکالات وارده بر طرح صیانت
فرم شماره ۳ ) ابلاغ رای کمیته بدوی استانی ( 

اداره کل تامین اجتماعی استان قم 
به پیوست اصل فرم شماره یک مربوط به آقای جبرائیل احمدی  که در جلسه مورخ 09/30 /1400 کمیته 
بدوی مشاغل سخت و زیان آور استان قم مطرح و ازمجموع 7 )هفت( شغل مطرح شده7 )هفت( شغل 

مورد تایید قرارگرفته است . جهت اقدامات بعدی ارسال میگردد. 
 4 کارگرتولید   ، تکمیل   ، کارگرساده  کارگراستنتر،   ،4 تولید  کارگر  )ب(:  شده  تایید   مشاغل 
) شرکت ایران مرینوس ( – کارگرساده ) شرکت سازه یارابنیه ( – کارگرساده ) شهرداری منطقه 

4 قم ( 
مصطفی کاویانی مدیرکل - ازطرف ترک زاده آرانی 

رونوشت : 
1 - معاونت محترم دانشگاه علوم پزشکی و مدیریت درمان استان جهت استحضار و اقدام مقتضی برابرماده 

3 آیین نامه.
2- شرکت / کارگاه : ایران مرینوس ، سازه یارابنیه و شهرداری منطقه 4 قم جهت اطلاع .

3- آقای : جبرائیل احمدی  جهت اطلاع . 
این رای به استناد تبصره ۵ ماده ۸ آیین نامه اجرایی مشاغل سخت و زیان آورظرف 1۵ روز قابل تجدید 
نظر خواهی در کمیته تجدید نظر مشاغل سخت و زیان آور می باشد و درصورت عدم اعتراض هریک از 
طرفین و قطعی و لازم الاجرا شدن رای مذکور به استناد تبصره 2 ماده1۶ قانون تشکیلات و آیین دادرسی 
دیوان عدالت اداری ظرف 3 ماه از تاریخ ابلاغ برای اشخاص داخل کشور و ظرف ۶ ماه از تاریخ ابلاغ برای 
افراد مقیم خارج از کشور قابل فرجام خواهی در دیوان عدالت اداری خواهد بود . به استناد ماده 3 آیین نامه 
اجرایی ، کارگاههایی که مشاغل آنها به عنوان سخت وزیان آور و از بند ) الف ( تایید می گردند ، مکلفند 
ظرف مدت 2 سال از ابلاغ ، نسبت به رفع صفت سخت و زیان آور خود اقدام نموده و نتیجه رابه کمیته 

بدوی این اداره کل گزارش نمایند . 
اقدام کننده : شفیعی



۳ اقتصاد

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با بیــان اینکه برای افزایش کیفیت 
اینترنت تلاش می کنیم، گفت که تعرفه اینترنت ثابت، طبق قانون مجلس 

امسال افزایشی نخواهد داشت.
به گزارش ایسنا، عیسی زارع پور در حاشیه بازدید از نمایشگاه تلکام، با 
اشاره به ارائه نظرات این وزارتخانه به مجلس شورای اسلامی درباره طرح 
صیانت گفت: ما نظراتمان را به کمیســیون ویژه ارائه کردیم؛ نگرانی های 
متخصصین و کسب وکارها را برطرف کرده و در عین حال چارچوب های 
لازم را برای شــفاف شــدن فضا پیش بینی کردیم و اکنون به اختیارات 
کمیسیون ویژه بســتگی دارد که این نظرات کارشناسی را در نظر بگیرد 
یا روند قبلی را ادامه دهد. این طرح وزارت ارتباطات نســبت به نســخه 
2۶ تیرماه مناســب تر اســت اما درنهایت نمایندگان مجلس درباره آن 

تصمیم گیری می کنند.
وی  درباره اصلاح تعرفه های مخابراتی و برنامه مخابرات برای صرف این 
درآمد در حوزه فیبر نوری بیان کرد: اصلاح تعرفه ها در مسیر تصویب است 
و تاکنون یک مرحله در کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات طی شده، اما 
هنوز تصویب نهایی نشــده و مراجع دیگری نیز باید آن را تصویب کنند. 
شرکت مخابرات نیز باید تضمین دهد که حداقل سالی یک میلیون پورت 
فیبر نوری در کشــور راه اندازی کند، بدین صورت که یا ســیم مسی های 
موجود به فیبر نوری تبدیل شــود یا در نقاطی که اصــلا ارتباطی وجود 

ندارد، فیبر نوری راه اندازی کند.
تعرفه اینترنت ثابت امسال افزایشی نخواهد داشت

وزیر ارتباطات و فنــاوری اطلاعات با بیان اینکه تعرفــه اینترنت ثابت، 
طبق قانون مجلس امسال افزایشی نخواهد داشــت، گفت: ما برای افزایش 
کیفیت تلاش می کنیم، کما اینکه در دو هفته گذشته وضعیت پهنای باند 
بین الملل را ترمیم کردیم، اما در 1۰ سال گذشته در حوزه اینترنت ثابت در 
کشور اتفاقی نیفتاده اســت. رتبه اینترنت ثابت ما در دنیا 1۴2 از میان ۹۰ 

کشور است و اگر اقدام قابل توجهی صورت گرفته بود، باید در رتبه بندی های 
بین المللی و احســاس مردم خودش را نشــان می داد، در حالی که اکنون 

بخش قابل توجهی از اعتراضات مردم نسبت به اینترنت ثابت است.
زارع پور با تاکید بر اینکه در این مدت تعرفــه اینترنت حتی یک ریال 
هم افزایش پیدا نکرده، گفت: افزایش تعرفه ها مربوط به مخابرات و تلفن 
ثابت است. در چند سال گذشته هزینه نگهداری خطوط افزایشی نداشته 
است. نزدیک به 3۰ درصد خطوط تلفن ثابت مخابرات، تنها 1۰۰۰ تومان 
عایدی برای این شرکت دارد، درحالی که مخابرات برای هر خط 3۰ هزار 
تومان هزینه می کند. بنابراین بحث افزایــش تعرفه، نه مربوط به افزایش 
تعرفه اینترنت و تلفن ثابت، بلکه مربوط به نگه داری از خطوط تلفن ثابت 

است که پیشنهاداتی مطرح شده و در حال بررسی است.
5G تست 800 مگابیت برثانیه با

وی با اشــاره به راه اندازی اینترنت نســل پنجم در کشــور بیان کرد: 
راه اندازی ۵G به سرمایه گذاری و بومی سازی بسیاری از محصولات نیاز 
دارد که البته بخش هایی از این محصولات را در نمایشــگاه تلکام دیدیم، 
اما حرکت به سمت ۵G آغاز شــده و امروز تست سرعتی که در نمایشگاه 

انجام شد، به ۸۰۰ مگابیت برثانیه هم رسیده بود و امیدواریم شاهد باشیم 
که روزی همه مردم هم چنین سرعتی را تجربه کنند.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با بیان اینکه بهترین حمایت از تولید 
داخل، بازاریابی است که شرکت ها بتوانند محصولاتشان را در داخل کشور 
بفروشــند، افزود: ما باید کاری کنیم که شرکت ها کیفیت محصولاتشان 
را ارتقا دهند و قابلیت رقابت داشــته باشــند. ما هماهنگی می کنیم که 
اپراتورها و فعالان حوزه که به تجهیزات نیاز دارند، سیاست هایشــان را به 
ســمت حمایت از تولید داخل پیش ببرند. ظرفیت های خیلی خوبی هم 
در کشــور وجود دارد، از تجهیزات نهایی مثل مودم تا لینک های رادیویی 

گرفته تا تجهیزات انتقال ازجمله سوئیچ و روتر.
زارع پور  ادامه داد: می گویند قطعات محصولات داخل، تولید خارج است، 
اما این یک روند طبیعی در دنیاست. الان شرکت های بزرگ آمریکایی هم 
قطعات را می خرند و تولید می کنند و حتی بعضــا مونتاژ این قطعات را هم 
به کشورهای آسیای جنوب شــرقی می دهند. اما با تخصص و تعهدی که 
در جوانان این کشور وجود دارد، در بســیاری از حوزه ها محصولات بسیار 
باکیفیتی تولید شــده و امیدواریم با حمایت فعالان این بخش و مخصوصا 

اپراتورها، بتوانیم شاهد رشد و شکوفایی بیشترشان باشیم.
وی با اشــاره به موضوع صادرات پلتفرم های بومی به کشورهای دیگر 
بیان کرد: کشــورهای همسایه اولین هدف ما هســتند، زیرا هم به لحاظ 
فرهنگی و هم نیاز کاربری با ما اشــتراکاتی دارند، حتی در بقیه کشورها 
هم با توجه به نیاز بشریت اســت، می توانیم ورود کنیم. اکنون در آغاز کار 
هســتیم، کار بلندمدتی در پیش داریم که یک شــبه اتفاق نمی افتد و به 
رایزنی نیاز دارد و هماهنگی هایی باید انجام دهیم، اما اکنون در کشورهای 
همسایه از جمله آذربایجان، عراق، ترکیه و افغانستان، مزیت های نسبی 
داریم و از آنجا شــروع می کنیم تا از آنجا بازارهای بــزرگ جهانی راه پیدا 

کنیم.

وزیر ارتباطات تاکید کرد:

اینترنت امسال گران نمی شود
 رییس مرکزحراست وزارت نیرو 

اعلام کرد:
خسارت بیش از ۱۶۰ میلیارد 
تومانی صنعت برق از سرقت 

تجهیزات
رییس مرکز حراســت وزارت نیرو گفت: در 
نیمه نخست امســال صنعت برق کشور با بیش 
از 1۶۰ میلیارد تومــان و صنعت و آب و فاضلاب 
کشــور با بیش از ۴3 میلیارد تومان خســارت 

سرقت تجهیزات روبرو بوده است.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رســانی وزارت 
نیرو، »مجید ربیعی« افــزود: صنعت آب و برق 
همواره دستخوش سرقت هایی است که منجر به 
بروز اختلال در ارائه خدمات به مردم می شــود و 
بر این اســاس مقابله با پدیده سرقت و سارقان از 

اهمیت خاصی برخوردار است.
وی با بیان اینکه اقدام های پیشگیرانه در این 
باره همواره در دستور کار قرار داشته و دارد،  این 
اقدام ها را شــامل تهیه و ابلاغ دستورالعمل ها و 
ارائه راهکارهای پیشگیری و به روز رسانی مستمر 
آنها، افزایش ضریب حفاظتی تاسیسات و اماکن، 
تعامل با نیروی انتظامی و پلیس، فرهنگ سازی و 
اطلاع رسانی به مردم، شناسایی مناطق جرم خیز 

و رصد و مراقبت جدی این مناطق برشمرد.
کشف و ضبط 180 هزار دستگاه 

استخراج غیرمجاز رمزارز
رییس مرکز حراســت وزارت نیــرو در باره 
اقدام های صورت گرفته در استفاده غیرمجاز برق 
برای تولید رمز ارزها گفت: از سال 13۹۹ تاکنون 
۴ هزار و ۹۸1 مرکز غیرمجاز پلمپ شده و  1۸۰ 
هزار دستگاه تولید ارز دیجیتال نیز کشف و ضبط 

شده است.
ربیعی افــزود: ســاماندهی و جمــع آوری 
دستگاه های استخراج غیرمجاز رمز ارز، یکی از 
فعالیت های صورت گرفته بــرای حفظ پایداری 
شبکه برق و جلوگیری از خاموشی های گسترده 

بوده است.
وی ادامــه داد: در همین زمینــه اقدام های 
متعــددی اعــم از همکاری هــای جــدی با 
وزارتخانه های صنعت، معدن و تجارت، ارتباطات 
و فناوری اطلاعات، قوه قضائیه، پلیس اقتصادی، 
شرکت های زیرمجموعه صنعت برق، پردازش 
اطلاعات مصرف جهت تعیین مکان اســتقرار 
مراکز غیرمجاز استخراج رمز ارز، ابلاغ و پیگیری 
دســتورالعمل های لازم، تعیین پاداش صورت 

گرفته است.
رییس مرکز حراست وزارت نیرو خاطرنشان 
کرد : طی سال های 13۹۹ و 1۴۰۰ به ترتیب  یک 
هزار و ۷۰2 و 3 هزار و 2۷۹ مرکز اســتخراج رمز 
ارز شناسایی شده است که پیرو این شناسایی ها 
۶۷ هزار و ۷۴ دستگاه ماینر در سال 13۹۹ و 11۰ 
هزار و 22 دستگاه در سال 1۴۰۰ کشف و ضبط 
شد که از این تعداد 23 هزار و ۵۴3 دستگاه مربوط 

به استان تهران بوده است.
ربیعی افزود: بر اساس اظهار نظر کارشناسان، 
توان پردازش دســتگاه های شناسایی و معدوم 
شده در سال گذشته 1۵۰ هزار و ۵2۶ کیلووات 
ساعت و در نیمه اول سال جاری بالغ بر 3۶۹ هزار 

و ۶۷۶ کیلووات ساعت بوده است.

 نایب رئیس کمیسیون انرژی
تاکید کرد

قیمت بنزین در لایحه بودجه 
۱۴۰۱ تغییری نمی کند

نایب رئیس کمیسیون انرژی مجلس شورای 
اســلامی تاکید کرد: هیچ بحثــی در خصوص 
افزایش قیمت بنزین در لایحه بودجه سال 1۴۰1 

مطرح نشده است.
احمد مرادی در گفت و گو با ایســنا، با اشاره 
به برخی از نقاط قوت لایحه بودجه سال 1۴۰1، 
بیان کرد: لایحه بودجه ســال 1۴۰1 بر اساس 
تشــریفات قانونی از ســوی رئیــس جمهور به 
مجلس تحویل داده شد و اکنون مراحل بررسی 
آن بر اساس آئین نامه داخلی مجلس در حال طی 
شدن است. دولت پیشنهادات خوبی را در بحث 
قیمت نفــت، تامین گاز و فــروش نفت در قالب 
لایحه بودجه ارائه کرده و قرار است در جلسه هفته 
جاری کمیسیون انرژی نیز مورد بررسی دقیق تر 
قرار گیرد تا بتوانیم یک تعادلی در این حوزه برقرار 

کنیم.
نماینده مردم بندرعباس در مجلس شورای 
اســلامی، در ادامه اظهار کــرد: در بحث قیمت 
حامل های انرژی نیز هیــچ افزایش قیمتی در 
خصوص بنزیــن در لایحه بودجه ســال 1۴۰1 
مطرح نشده اســت و قرار نیســت افزایشی نیز 

داشته باشد.
مرادی با بیان اینکه از دیگر موارد مثبت لایحه 
بودجه توجه به تامین نیازمندی های مردم است 
که باید در مجلــس نیز مورد توجه قــرار گیرد، 
تصریح کرد: یکی از نقاط قوت بودجه کم کردن 
ردیف های بودجه است. با تجمیع برخی از ردیف 
ها امکان نظارت بیشــتر فراهم شده است، بدین 
ترتیب دست نظارت برای مدیران باز خواهد شد 
تا هر بخش در چهارچوب تعیین شده هزینه های 

خود را انجام دهد.

  خبــر
در هشت ماه نخست امسال رقم 

خورد؛
رشد ۵۹ درصدی تسهیلات 

بانکی به بخش های اقتصادی 
 در هشت ماه نخست امســال مبلغ 1۷ هزار و 
2۷۴ هزار میلیارد ریال تسهیلات به بخش های 
اقتصادی پرداخت شــده که در مقایسه با مدت 
مشابه سال گذشته ۵۹.2 درصد افزایش را نشان 

می دهد.
به گــزارش ایرنــا از بانک مرکــزی، میزان 
تســهیلات پرداختــی بانک ها بــه بخش های 
مختلف اقتصادی در هشــت ماه نخســت سال 
گذشته برابر با مبلغ 11 هزار و ۴۸1 هزار میلیارد 
ریال )11.۴۸1.۴ هزار میلیــارد ریال( بوده و در 
حقیقت امسال ۶ هزار و ۴2۶ هزار میلیارد ریال 

رشد کرده است.
همچنین بررســی ها نشــان می دهد سهم 
تسهیلات پرداختی در قالب سرمایه در گردش 
در تمامی بخش های اقتصادی در هشــت ماهه 
ابتدای امسال مبلغ 11 هزار و ۴۸1 هزار میلیارد 
ریال معادل ۶۶.۵ درصد کل تسهیلات پرداختی 

است.
سهم تسهیلات پرداختی بابت تأمین سرمایه 
در گردش بخش صنعت و معــدن در این مدت 
معادل چهار هزار و ۶۹ هزار میلیــارد ریال بوده 
اســت که حاکــی از تخصیــص 3۵.۴ درصد از 
منابع تخصیص یافته به سرمایه درگردش  تمام 
بخش های اقتصادی به مبلغ 11 هزار و ۴۸1 هزار 

میلیارد ریال است. 
همچنین از پنــج هزار و 1۵۷ هــزار میلیارد 
ریال تســهیلات پرداختــی در بخش صنعت و 
معدن معادل ۷۸.۹ درصــد آن مبلغ چهار هزار و 
۶۹ هزار میلیارد ریال در تأمین سرمایه در گردش 
پرداخت شده است که بیانگر توجه و اولویت دهی 
به تأمین منابع برای این بخش توسط بانک ها در 

سال جاری است.

شرط برگشت دورکاری 
کارکنان با شیوع امُیکرون

به دنبال درخواســت های مطرح شده برای 
برگشــت دورکاری کارکنان، اعلام ســازمان 
اداری و استخدامی از این حکایت دارد که صدور 
بخشــنامه ای در این رابطه منوط به ابلاغ ستاد 
ملی کروناست ولی بر اساس مصوبه سال 13۸۹ 

امکان دورکاری وجود دارد.
به گزارش ایســنا، طی مدت اخیر و با شیوع 
ویروس امُیکــرون در ایران، برخی مســئولان 
و کارشناســان مربوطــه درخواســت اعمال 
محدودیت ها و برگشــت دورکاری کارکنان را 

مطرح کردند.
پرس و جــوی جریــان دورکاری کارکنان از 
سازمان اداری و استخدامی نشــان داد که فعلا 
بخشنامه ای در این رابطه صادر و به دستگاه های 
اجرایی ابلاغ نشــده و این درحالی است که باید 
موضوع در ســتاد ملی کرونا تصمیم گیری شود 
و بعد از ابلاغ به ســازمان اداری و اســتخدامی، 
ایــن ســازمان شــرایط دورکاری را تعیین و به 

دستگاه های اجرایی ابلاغ کند.
 این هم از سوی ســازمان اداری و استخدامی 
اعلام شده که به استناد مصوبه هیات وزیران در 
سال 13۸۹ که شرایط دورکاری را تعیین کرده 
است و خاص جریان کرونا نیست، دستگاه های 
اجرایی می توانند بر اساس شرایط و امکانات خود 

از دورکاری استفاده کنند.
این در حالی اســت که از آبان مــاه 13۹۹ و با 
تصمیم ســتاد ملی کرونا در رابطــه با دورکاری 
کارکنــان در دوران کرونــا، ســازمان اداری و 
اســتخدامی طی بخشنامه ای شــرایط حضور 
کارکنان در مناطق زرد، نارنجی و قرمز را تعیین 
و به دســتگاه های اجرایی ابلاغ کرده بود ولی در 
مهرماه سال جاری، این بخشــنامه لغو و حضور 
کارکنان در دستگاه ها با توجه به شرایط تعیین 

شده، کامل شد.

ارزش سهام شرکت خودرو 
الکتریکی چینی کاهش یافت

شرکت خودروسازی دایملر آگ )ابرشرکت 
خودروســازی آلمانی چندملیتی( ارزش سهام 
 BYD شــرکت خودروهای الکتریکی چینی
)بی وای دی، شرکت خودروسازی جمهوری خلق 

چین( را کاهش داد.
به گزارش ایســنا به نقل از بلومبرگ، دایملر 
پس از سال ها فروش ضعیف برای این برند، سهام 
خود را در ســرمایه گذاری مشترک خودروهای 
الکتریکــی دنزا با شــرکت صنعــت خودروی 

بی وای دی )BYD( چین کاهش خواهد داد.
شرکت ســازنده مرســدس بنز گفت: پس از 
انتقال سهامی که شرکت ها قصد دارند در اواسط 
سال 2۰22 تکمیل کنند، بی وای دی، ۹۰درصد از 
کسب وکار و دایملر 1۰ درصد را مالک خواهند شد.

ســرمایه گذاری مشــترک نصف نصف )۵۰ 
۵۰( در مارس 2۰12 آغاز شــده اســت.  دایملر 
در بیانیه ای گفت: دایملر و بی وای دی همچنان 
به همــکاری طولانی مدت موفــق خود متعهد 

هستند.

  خبــر
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قابل توجه مشمولان قانون مالیات بر ارزش افزوده 
ماده  مفاد  به  عنایت  با  رساند،  می  اطلاع  به  تاریخ 1400/10/13  از  افزوده  ارزش  بر  مالیات  دائمی  قانون  اجرایی شدن  به  توجه  با 
)13(  قانون مذکور و عدم راه اندازی سامانه مؤدیان،بنابر الزام قانونی قسمت اخیر ماده یاد شده )مبنی بر اینکه تا زمان راه اندازی 
سامانه مؤدیان، ترتیبات ثبت نام، نحوه ارائه اظهارنامه مالیاتی و رسیدگی به آن ها حسب مقررات قانون مالیات بر ارزش افزوده مصوب 
1387/02/17 و اصلاحات بعدی آن می باشد(، تا زمان راه اندازی سامانه مودیان صرفا اشخاص مشمول موضوع فراخوان های هشتگانه 
) اختیار حاصله از ماده 18  قانون مصوب 1387( مکلف به انجام تکالیف قانونی از جمله ارائه اظهارنامه مالیاتی و پرداخت مالیات و عوارض 
ارزش افزوده حداکثر 15 روز پس از پایان هر دوره مالیاتی خواهند بود. سایر موارد از جمله تعاریف، تاریخ تعلق، مأخذ، نرخ، معافیت ها، 
استرداد، مالیات کالاهای خاص، مالیات و عوارض خاص، جرائم، نحوه تخصیص، انتقال و توزیع مالیات و عوارض، رفع اختلاف و دادرسی 

مالیاتی تابع قانون جدید می باشد.
ستادخبری دفترمرکزی حراست:  ۳۵۰۱۹-۰2۱                        مرکزارتباط مردمی:  ۱۵2۶
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سازمان امور مالیاتی کشور

  

 ثبت نام وام ازدواج ۳۰۰ هزار 
تومان آب می خورد!

در شــرایطی که متقاضیــان وام ازدواج باید برای 
دریافت این وام مدت ها برای ثبت نام در سامانه مربوطه 
معطل باشــند تا بتوانند اطلاعات هویتی خود را ثبت و 
بانک عامل را انتخاب کنند؛ یک سایت با پشتیبانی 2۴ 
ساعته روند ثبت نام در ســامانه وام ازدواج را با هزینه ای 

تقریبا 3۰۰ هزار تومانی انجام می دهد. 
به گزارش ایســنا، زوج های ایرانی برای وام ۷۰ میلیونی ازدواج با بازپرداخت 1۰ ســاله ابتدا باید در سامانه 
مربوطه به نشانی ve.cbi.ir اطلاعات هویتی خود را ثبت و بانک عامل را برای پرداخت این وام انتخاب کنند. 
البته، برای زوج های زیر 2۵ و 23 سال واجد شرایط، وام ازدواج می تواند تا سقف 1۰۰ میلیون تومان افزایش یابد. 
اما طبق اعلام متقاضیان، سامانه تعبیه شــده جهت ثبت نام وام ازدواج، مشکلات عدیده ای برای این افراد 

ایجاد کرده است که روند ثبت نام را برای آن ها زمان بر و فرسایشی می کند.
 یکی از مشکلات پرتکراری که بارها زوج ها به ایسنا اعلام کرده اند، پذیرفته نشدن مکرر کُد امنیتی ورود به 
سامانه برای تکمیل فرآیندهای ثبت نام است که باید چندین بار این کد را وارد کنند تا سرانجام وارد سامانه شوند. 

همچنین، اعتبار نداشتن بانک ها برای پرداخت وام ازدواج از دیگر مشکلات متقاضیان این تسهیلات است 
که به عنوان مثال یک زوج مدت هاســت که برای ثبت نام وام ازدواج تلاش می کنند اما ســامانه به آن ها اعلام 

می کند که هیچ بانکی در استان شما اعتبار لازم برای پرداخت این وام را ندارد.
در شرایطی که روند ثبت نام برای وام ازدواج زمان بر و طاقت فرســا شده است، سایتی وجود دارد که مدعی 
است در کوتاه ترین زمان ممکن وام ازدواج شما را برای هر بانک و شعبه ای که بخواهید ثبت نام می کند اما این 

ثبت نام برای افراد معادل 2۸۸ هزار تومان آب می خورد.
ثبت نام وام ازدواج از طریق این سایت اینگونه است که ابتدا بانک موردنظر و استان خود را انتخاب می کنید 
سپس با پرداخت مبلغ 2۸۸ تومان به مراحل بعدی چون تکمیل اطلاعات، دریافت کد رهگیری و تعیین شعبه 

منتقل می شوید و تمامی تحولات ثبت نام از طریق پیامک به اطلاع شما می رسد.
بنابراین، فارغ از عبور کردن زوج های ایرانی از هفت خوان رستم برای دریافت وام ازدواج چون معرفی ضامن 
به بانک و ســخت گیری بانک ها باید به منظور ثبت نام این وام نیز مبلغی را هزینه کنند، در حالیکه ثبت نام در 
سامانه وام ازدواج رایگان است اما با مشکلات فنی این ســامانه مردم ترجیح می دهند تا این مبلغ را بپردازند تا 

سریع تر بتوانند وام خود را دریافت کنند.

 دلالان بازار مسکن دست به نقد 
شدند

با نزدیک شــدن به ماه های پایانی ســال به نظر 
می رســد خریدهای ســرمایه ای با هــدف مصون 
ماندن از تورم عمومی و تعیین حد سود ۵ تا 1۰ درصد 
افزایش یافته و در عین حال، واســطه های ملکی از 
کم جانی بازار، عرضه بیش از تقاضا و ثبات قیمت ها 

سخن می گویند.
به گزارش ایسنا، در هفته های اخیر جنب و جوش دلالان در بازار مسکن شهر تهران، بخصوص در نیمه 
شمالی شهر افزایش یافته است. بررسی ها نشان می دهد خریدهای غیرمصرفی در ماههای پایانی سال با 
حدود 3۰ درصد رشد مواجه شده و اغلب بخر و بفروشها به دنبال واحدهای کاسبی زیر قیمت هستند. ثبات 

قیمتها در بازار مسکن، برخی سفته بازان را به خرید از کف و فروش در سقف ترغیب کرده است.
یکی از مشکلاتی که بازار مسکن شهر تهران در ماههای پایانی سال با آن مواجه می شود افزایش حجم 
تقاضا از طرف سوداگران است که دستیابی به آپارتمانهای به قیمت، مناسب و فول امکانات را برای گروه 

مصرفی دشوار می کند. از سوی دیگر رشد معاملات در مناطق پرتقاضا منجر به افزایش قیمت می شود.
اگرچه بازار مسکن به دلیل فاصله گرفتن از توان قشــر مصرفی، کشش رشد سنگین قیمت را ندارد، 
آذرماه امسال تقاضای بالقوه در مناطقی که بیشتر جنبه سرمایه ای دارد با افزایش روبه رو شد؛ به طوری که 
جست وجو در بازار مسکن منطقه یک حدود 3۰ درصد، مناطق 2 و 3 حدود 1۰ درصد، منطقه ۴ به میزان 

3۰ درصد و منطقه ۵ بالغ بر ۷۰ درصد افزایش پیدا کرد.
منطقه 1۰ در جنوب تهران نیز که علیرغم مساحت پایین در مقایسه با دیگر مناطق، رتبه بالایی را در 
معاملات شهر تهران دارد آذرماه امســال با حدود ۶۰ درصد افزایش تقاضای بالقوه خرید مواجه شد. این 
اطلاعات که از میزان بازدید آگهی های ملکی به دست آمده نشان می دهد در مناطق 1۴ و 1۸ میزان تقاضا 

به ترتیب 3۰ و 1۰۰ درصد افزایش پیدا کرده است.
از طرف دیگر گزارشهای میدانی نشان می دهد این روزها برخی سفته بازان با بیرون آوردن سپرده های 
بانکی اقدام به خرید آپارتمان می کنند؛ زیرا تصور غالب این اســت که بازار ملک، مأمن مناســبی برای 
محافظت در برابر تورم سیستماتیک اقتصاد ایران است. تعدادی از آپارتمانهایی که هم اکنون خریداری 

می شود نیز در اسفندماه عرضه خواهد شد.

یک استاد دانشگاه گفت: با وجود ایجاد موج شایعه 
افزایش قیمت بنزین و حتی آزادســازی، این انتظار 
تایید و شفاف شد که افزایش قیمتی در کار نیست و 
بنزین با همان نرخ های 1۵۰۰ ســهمیه ای و 3۰۰۰ 
تومان آزاد مورد نظر اســت.همچنین حفظ سهمیه 
خودروهای عمومی با هدف عدم افزایش کرایه های 
مسافر و بار و پیشگیری از موج جدید گرانی و افزایش 

مجدد تورم نیز لحاظ شده است.
جواد نوفرستی در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی 
ایلنا، درباره طــرح جدید توزیع بنزین ســهمیه ای 
اظهار داشت: با اعلام طرح جدید بنزین مبنی بر توزیع 
سهمیه بنزین بین افراد بجای وسیله نقلیه و اجرای 
پایلوت آن در کیش و قشم که نه تنها منطقی، عادلانه 
و مورد حمایت است بلکه مطالبه بیش از 1۰ ساله نیز 
بود، بدلیل عدم انتشار ابعاد و جزئیات کامل طرح، در 
بررسی های اولیه ۴ ابهام یا پیش شرط بعنوان الزامات 
موفقیت طرح مطرح و پیشنهاد شد. خوشبختانه در 
اطلاع رســانی های بعدی طرح توسط مسئولین، 2 

پیش شرط اول تایید و ابهامات و شایعات برطرف شد، 
اما هنوز 2 دغدغه و ابهام یا اشکال دیگر باقی است که 

باید برطرف شود.
وی با بیان اینکه قیمت های فعلی بنزین با هدف 
پیشگیری از افزایش مجدد تورم و افزایش قیمت ها 
حفظ می شــود، افزود: با وجود ایجاد موج شــایعه 
افزایش قیمت بنزین و حتی آزادســازی، این انتظار 
تایید و شفاف شــد که افزایش قیمتی در کار نیست 
و بنزین با همان نرخ های 1۵۰۰ سهمیه ای و 3۰۰۰ 
تومان آزاد مورد نظر اســت. همچنین حفظ سهمیه 
خودروهای عمومی با هدف عدم افزایش کرایه های 
مسافر و بار و پیشگیری از موج جدید گرانی و افزایش 

مجدد تورم نیز لحاظ شده است.
این پژوهشگر حوزه انرژی با اشاره به ابهامات طرح 
جدید بنزینی تصریح کرد: اشتباه در محاسبه و تعیین 
سهمیه 2۰ لیتر و ضرورت کاهش به 1۵ لیتر از جمله 
این ابهامات است، بنظر می رسد خطای محاسباتی 
این بوده که کل بنزین سهمیه ای روزانه یعنی حدود 

۵۵ میلیون لیتر )سهمیه وســایل نقلیه شخصی و 
عمومی( بر ۸۵ میلیون نفر تقســیم شده و سهمیه 
ماهیانه هر نفر بصورت رُند 2۰ لیتــر تعیین و اعلام 
شده است، درحالیکه باید فقط سهمیه اختصاصی به 

وسایل نقلیه شخصی بین افراد توزیع می شد.
وی تاکید کرد: وعده 2۰ لیتر ســهمیه ماهانه هر 
نفر، یعنی ایجاد تعهد به افزایــش تخصیص بنزین 
ســهمیه ای )به افراد و خودروهای عمومی( که برای 

دولت بار مالی داشته و مشکل ساز خواهد شد.
نوفرســتی گفت: با توجه ضرورت حفظ سهیمه 
خودروهای عمومی بــرای پیشــگیری از افزایش 
کرایه هــا ســهمیه خودروهای عمومــی که حدود 
۸ میلیون لیتر اســت ) احتیاطــا 1۰ میلیون لیتر 
با احتســاب خودروهــای عمومی جدیــد و دیگر 
ملاحظات(، باید از کل ۵۵ میلیون لیتر بنزین سهمیه 
کسر شود و ۴۵ میلیون لیتر ســهمیه کل باقیمانده 
به ۸۵ میلیون نفر تقسیم شود. بدین ترتیب سهمیه 
قابل تخصیص به هرفــرد، کمی بیــش از 1۵ لیتر 

می شــود که بصورت رُند 1۵ لیتــر ماهانه )۰.۵ لیتر 
روزانه( خواهد شد. 

وی بر ضــرورت تجدیدنظر در خریــد و فروش 
ســهمیه در اپلیکیشــن تاکید کرد و افزود: راهکار 
پیشنهاد شده اشــتباه و خطاســت. هم به ضرر کم 
مصرف ها و بنفع پرمصرف هــا و حتی بنفع باندهای 
قاچاق و ضد اهداف عدالت  و کاهش مصرف است، زیرا 
طبق آمار رسمی، حدود  ۴۵درصد خانوار کشور، هیچ 
وســیله نقلیه ای ندارند درنتیجه فروشنده سهمیه 

اعضای خانوار خود خواهند بود.
این استاد دانشگاه بیان داشت: بعلت فشار عرضه و 
صف فروش عظیم فروشندگان سهمیه مازاد، چنانچه 
نظارتی نباشــد و در ظاهر طبق اظهارنظرات، قیمت 
خرید و فروش ســهمیه بنزین بخواهد بدون دخالت 
دولت در مواجهه عرضه و تقاضا و مثــلا در بازار آزاد 
کشف و تعیین شود، قیمت گذاری توسط خریداران 
در حداقل ممکن به ضرر کم مصرف ها صورت خواهد 
گرفت ، چون فشــار عرضه باعث شکســت قیمت 
می شود و همان سقوطی که سهام عدالت در بورس 
سال گذشــته رخ داد برای ســهمیه مازاد بنزین رخ 

خواهد داد.

چالش های طرح جدید یارانه بنزین تشریح شد



۴ سال هفدهم   شماره ۴1۴۸   ۶ دی 1۴۰۰   شهرستانها

در مراسم انعقاد قرارداد بازیابی اتان پتروشیمی بندر امام، مدیرعامل این 
شرکت از پتروشیمی بندر امام جدید متحول شده رونمایی کرد و در حالی از 
سودآوری دوبرابری این مجتمع در شش ماه نخست 1۴۰۰ نسبت به سال 
گذشته خبر داد که سود این مجتمع در سال 13۹۹، نیز معادل مجموع سود 

پنج سال قبل بوده است.
حمیدرضا رستمی در این مراسم که در سالن اجتماعات شرکت صنایع 
پتروشیمی خلیج فارس برگزار شد، با بیان اینکه پتروشیمی بندر امام امروز 
تغییر کرده و با گذشته متفاوت است، به معرفی پتروشیمی بندر امام جدید 

پرداخت.
وی گفت: امروز بر مبنای مصوبات مجمع عمومی، شرکت پتروشیمی 
بندر امام در قالب یک شــرکت مدیریت و هدایت می شــود و شرکت های 
زیرمجموعه قبلی ادغام شــده اند، این کار با حمایت ویــژه هیئت مدیره 
هلدینگ و شرکت و مدیریت های ستادی انجام شد و با توجه به اینکه ۸3۰۰ 
نفر در بندر امام شاغل هستند و با وجود قراردادهای متعدد و مختلف در پنج 
شرکت زیرمجموعه قبل کار بسیار سنگینی را پیش رو داشتیم که موفق به 

انجام آن شدیم.
مدیرعامل پتروشــیمی بندر امام، تدوین نمودار ســازمانی یکپارچه 
و تصویب آن را گامی مهم برای رســیدن به این هدف عنــوان کرد و افزود: 
شرکت فرآورش پتروشیمی بندر امام به تنهایی به اندازه دو مجتمع هم جوار 
محسوب می شد که در این فرایند، تبدیل به دو خط تولید مجزای زنجیره 
تولید آروماتیک و زنجیره تولید الفین شد و واحد CF هم به دو واحد تقسیم 

شد.
رســتمی ادامه داد: ســاماندهی نیروها در نمودار جدیــد در دو محور 
کارفرمایی و پیمانکاری انجام شــد، قراردادهای متعدد در شــرکت های 
پنج گانه مجتمع وجود داشــت که با هم مشــابهت هایی داشتند که این 
قراردادها با بررسی های انجام شده ادغام شدند و کاهش یافتند و تخصصی 

شدند.
وی با بیان اینکه نمودار سازمانی پتروشــیمی بندر امام بعد از 2۵ سال 
ساماندهی شــد، افزود: همین مدت 2۵ سال نشان می دهد چه کار سختی 
برای ساماندهی پیش رو داشتیم چرا که نمودار سازمانی شرکت های صنعتی 
متناسب با فرایندهای آن، هر پنج سال یکبار باید بازبینی شود و تعویق زمان 

بازنگری ساختار، باعث انباشته شدن مشکلات و افزایش سختی ها می شود.

او همچنین به جذب 3۵۰ نیروی جوان و کارآمــد باتوجه به نیازهای 
پتروشیمی بندر امام با برگزاری آزمون اشاره کرد و گفت: جذب این تعداد 
نیرو بدون مداخله و سفارش و… انجام شده و یکی از شاخص ترین جذب 
نیروها در ســطح ملی بوده؛ امروز این نیروها در حال آموزش هستند و از 
سوی دیگر برای ساماندهی نیروها در ســاختار جدید نیازمند استفاده از 
روش های اجرایی مناسب از جمله بازنشســتگی و طرح توافقی بود که با 
هماهنگی های انجام شــده با هیئت مدیره و ســتاد هلدینگ این کار هم 

به خوبی پیش رفت.
رستمی با بیان اینکه در ســاختار جدید، تمرکز در واحدهای ستادی و 
عدم تمرکز در توسعه در واحدهای تولیدی و عملیاتی از اقدامات مهم انجام 
شده برای تحول در این پتروشیمی به منظور توسعه نگهداشت و تعمیرات 
بوده، اظهار داشت: با این سیاســت، HSE  ما از تمرکز خارج شد و امروز در 
کنار تولید و تعمیرات است، همچنین در ســاختار و دارایی های فیزیکی 
پیشتاز هستیم و همه بخش های ما دارای اســتراتژی و راهبرد وظیفه ای 

همسو با استراتژی شرکت هستند.
مدیرعامل پتروشیمی بندر امام تصریح کرد: استراتژی های بندر امام، با 
حضور بیش از هزار نفر از کارکنان و مدیران تدوین شد و در سایر مدیریت ها 
نیز اســتراتژی وظیفه ای برگرفته از استراتژی شــرکت تدوین شد؛ بندر 
امام امروز می تواند بگویند تنها شرکتی اســت که حتی بخش مالی آن نیز 

استراتژی وظیفه ای تعریف شده دارد.
وی ادامه داد: در بخش تولید این تدوین و تغییر فرایندها ســبب رخداد 
اولین های زیادی شده است. ما سه NF  یا واحد تفکیک میعانات گازی داریم 

که ظرفیت کارکرد آن بســته به خوراک دریافتی از NGLهایی است که 
خروجی آنها هم تابع مستقیم میزان برداشت نفت است؛ تحریم باعث شده 
بود که NGLهای ما به ۵۰ هزار بشــکه کاهش پیدا کنند، اما با همه این 
مشکلات، فعالیت های صورت گرفته در تأمین خوراک وضعیت امروز بندر 

امام را بسیار متفاوت با گذشته کرده است.
رستمی با تاکید بر اینکه یکی از استراتژی ها ما تکمیل زنجیره خوراک و 
تأمین پایدار خوراک است، گفت: ما دو خط لوله انتقال اتان و مخلوط پروپان 
و بوتان را از تأسیسات بیدبلند و از مجیدیه به طول 1۸ کیلومتر به مجموعه 
خودمان منتقل کردیم و همین سبب شد سه محصول بیدبلند شامل اتان، 
 NF پروپان و بوتان را دریافت کنیم. با اســتفاده از ظرفیت خالی واحدهای
و انجام فرایندهای تفکیک پروپان و بوتان بیدبلند را انجام داده و شــرایط 
صادرات این محصولات را برای بیدبلند فراهم کردیم و با اســتفاده از اتان 
دریافتی هم تبدیل به مجموعه دیسپچینگ تولید اتان مازاد منطقه شدیم و 

واحد الفین خودمان را هم به ظرفیت رساندیم.
مدیرعامل پتروشیمی بندر امام ادامه داد: با این تصمیم و اجرای موفق 
آن، برای اولین بار الفین پتروشــیمی بندر امام با شش کوره اتان و سه کوره 
مایع، روزانه 12۰۰ اتیلن تولید کرد؛ قیمت تمام شده اتیلن تولید شده بندر 
امام به حداقل میزان خودش رسید و نتیجه این اقدام آن شد که زنجیره اتیلن 
ما با واحدهای پلی اتیلن سبک وسنگین در حداکثر ظرفیت قرار بگیرد و برای 
اولین بار، صادرات محصولات جامد و پلیمری ما به حداکثر میزان ظرفیت 
خود و تا ده درصد بیشتر از ظرفیت تولید برســد و همچنین برای اولین بار 

واحد PVC بندر امام بیش از ظرفیت اسمی خود تولید کند.
  MTBE وی افزود: از طرفی درحالی که مــا پیش ازاین روزانه ۸۰۰ تن
تولید می کردیم، امروز موفق به تولید 1۵۰۰ تن در روز این محصول شده ایم 
و ضمن تأمین پالایش و پخش برای اولین بار MTBE ما به صادرات رسیده 

و در سبد محصولات صادراتی هلدینگ خلیج فارس قرار گرفته است.
رستمی از دیگر دستاوردهای مهم سال های اخیر پتروشیمی بندر امام را 
تأمین بدون وقفه یوتیلیتی عنوان و تصریح کرد: با اقدامات خوب همکارانم 
در پتروشیمی بندر امام؛ هیچ وقفه ای در چهار ســال گذشته در سرویس 
یوتیلیتی نداشتیم و حتی یکبار هم دچار قطع یوتیلیتی نشدیم که این جزو 
افتخارات ماســت، ضمن اینکه واحد الفین ما هم در ایــن مدت همواره در 

سرویس بوده و حتی یکبار از سرویس خارج نشده است.

حمیدرضا رستمی:

رونمایی از پتروشیمی بندر امام جدید در مراسم انعقاد قرارداد بازیابی اتان
 با هدف بررسی عملکرد و شرایط 

:HSE سازمان در حوزه
شرکت گاز استان سمنان میزبان 
ارزیابان نشان تعالی HSE شد

با هدف سنجش عملکرد ســازمان در حوزه 
HSE، شرکت گاز استان سمنان به مدت 3 روز 
میزبان ارزیابان نشــان تعالی HSE از دانشگاه 

تهران و ناظران شرکت ملی گاز ایران بود.
به گزارش شــاخه ســبز به نقــل از روابط 
عمومی شرکت گاز استان سمنان؛ شرکت گاز 
استان ســمنان برای اولین بار در ارزیابی نشان 
تعالــی HSE عملکــرد ســازمان را در حوزه 
  EFQM2۰2۰ بر اســاس مدل تعالی HSE
ارائه نمــود؛ علیرضــا اعوانــی مدیرعامل این 
شرکت در اولین روز حضور ارزیابان و در جلسه 
افتتاحیه، گفت: شرکت گاز اســتان سمنان با 
توجه به دارا بــودن کارکنان جوان، متخصص و 
توانمند خود تاکنون در همه حوزه ها بالاخص 
HSE موفقیت های بســیاری را کسب نموده 
که امیدواریم حرکت رو به جلوی گاز ســمنان 

ایستگاه توقف نداشته باشد.
وی از آمادگی کامل مجموعه گاز ســمنان 
در طی این ارزیابی خبر داد وگفت: ســازمان در 
موضوع نقشه استراتژی، توجه ویژه ای به مبحث 
ایمنی، بهداشــت و محیط زیســت و پدافند 
غیرعامل داشته است و در راستای ایفای نقش 
 HSE حاکمیتــی و نظارتی خود بــر عملکرد

موفق بوده است.
در ادامه ارزیابان نشان تعالی HSE به مدت 
3 روز با برگزاری جلســات و نشست های پی در 
پی با کارکنان و همچنین بازدیدهای میدانی از 
نیروگاه خورشیدی، مرکز آموزش حرفه ای گاز 
سمنان، ایستگاه های TBS و CGS مجموعه 
 HSE شرکت گاز استان ســمنان را در حوزه

مورد ارزیابی و واکاوی قراردادند.
در جلسه اختتامیه ارزیابان با ذکر نقاط قوت 
و موارد قابل بهبود بخش های مختلف از منظر 
شاخص های HSE وضعیت شرکت گاز استان 
ســمنان را خوب ارزیابی نموده و مــوارد قابل 

بهبود را نیز اعلام داشتند.
در پایــان ارزیابان ضمن تشــکر از زحمات 
و عملکرد دقیق کارکنان شــرکت گاز اســتان 
 ،HSE ســمنان در همه حوزه های مرتبط با
بررسی ها و ارزیابی صورت گرفته در طی این سه 
روز را نشان از رشد و شکوفایی گاز استان سمنان 
دانستند و برطرف نمودن موارد قابل بهبود را نیز 
نیازمند تلاش گسترده کارکنان عنوان نمودند 
و همچنین بیان داشــتند که اجرای این امر می 
تواند شــرکت را از عالی بودن به متعالی سوق 
دهد و به سازمانی یادگیرنده در تمام بخش های 

شرکت تبدیل نماید.

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی منطقه اردبیل:

با آغاز فصل سرما تمهیدات 
لازم برای ذخیره سازی سوخت 

در منطقه اندیشیده شده
در نشســتی کــه در محــل ســاختمان 
فرمانداری شهرســتان صورت گرفت، مدنی 
مدیر شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
منطقه اردبیل با حســین مولایــی فرماندار 

جدید این شهرستان دیدار و گفتگو کرد. 
به گزارش شاخه ســبز، در این دیدار مدنی 
مدیر منطقه ضمن تبریک انتصاب شایســته 
مولایی به فرمانداری شهرستان گرمی به اهم 
اقدامــات منطقه اشــاره کرد و افــزود: با آغاز 
فصل سرما تمهیدات لازم برای ذخیره سازی 
سوخت در منطقه اندیشیده شده و هیچ گونه 

مشکلی در تامین و توزیع سوخت نداریم.
در ادامه مولایی فرماندار شهرستان گرمی 
نیز ضمن قدردانی از اقدامــات منطقه اردبیل 
در عرصه سوخت رســانی تصریح کرد: ما نیز با 
هدف خدمت رسانی شایســته به شهروندان و 
افزایش میزان رضایتمندی، آماده همکاری و 
تعامل با شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 

هستیم.
در پایان دیدار مدنی برای حســین مولایی 

در احراز سمت جدید آرزوی موفقیت کرد.

  خبــر
در نشست شرکت شهرک های 

صنعتی سیستان و بلوچستان و 
جهاد کشاورزی استان مطرح شد:

برنامه عمل پیشنهادی سال دوم 
خوشه کسب و کار بسته بندی 

خرمای سراوان
 شــرکت شــهرک های صنعتی سیستان 
و بلوچســتان با جهاد کشــاورزی اســتان در 

خصوص خوشه خرما نشست برگزار کرد
مدیر عامل شــرکت شــهرک های صنعتی 
سیستان و بلوچســتان گفت: شرکت شهرک 
های صنعتی سیســتان و بلوچســتان با جهاد 
کشــاورزی اســتان در خصوص خوشه بسته 

بندی  خرمای سراوان  نشست برگزار کرد.
»علیرضا راشــکی« اظهار داشت : با توجه به 
اینکه کار خوشه بســته بندی خرمای سراوان 
از سال گذشته آغاز شده اســت و هم اکنون در 
ســال دوم اجرای آن هســتیم ،در این نشست 
برنامه عمل پیشنهادی سال دوم خوشه کسب 
و کار بسته بندی خرمای سراوان توسط شرکت 
شــهرک های صنعتی سیســتان و بلوچستان 
پیشنهاد و در نشستی با معاونین و کارشناسان 

جهاد کشاورزی استان مطرح شد.
وی افزود: در این نشســت شــرکت شهرک 
های صنعتی اســتان در خصــوص همکاری و 
مشارکت پیرامون مطالعات حوزه خوشه کسب 
و کار خرما ، برگزاری دوره های آموزشــی مورد 
نیاز ،برگزاری تور صنعتی ،حمایت در خصوص  
نمایشــگاه های داخلی و خارجی و عارضه یابی 
واحد های تولیــدی مرتبط با خوشــه مذکور  

اعلام آمادگی کرد.
رییس هیات مدیره شــرکت شــهرک های 
صنعتی سیستان و بلوچستان تاکید کرد : برنامه 
های مذکور ، به عنوان برنامه عمل خوشه کسب 
و کار خرمای سراوان در سال اول توسط شرکت 

شهرک های صنعتی استان انجام شده است.
راشــکی عنوان کرد: اعتماد سازی ، توسعه 
بازار و استفاده از فن آوری روز در تولید محصول 
از جمله مهم تریــن عناوین برنامــه عمل  این 

خوشه در سال دوم محسوب می شود.
وی یاد آور شــد : انجام طرح های مطالعاتی 
و پژوهشی در خصوص افزایش تولید محصول 
، شــیوه های اصلاحی در تولید ارقام بازار پسند 
و ایجاد ارزش افزوده از  ضایعــات خرما از دیگر 
مواردی بود که در این نشســت مــورد بحث و 

برسی قرار گرفت.
مدیر عامل شــرکت شــهرک های صنعتی 
سیســتان و بلوچســتان بیان کــرد: برگزاری 
نشســت با دســتگاه های اجرایی ، ارگان ها و 
تعاونی های مرتبط با تولید محصول خرما سبب 
جلوگیری از موازی کاری و هــدر رفت منابع را 

در پی دارد.
به گزارش روابط عمومی قرار شــد شورای 
راهبری خوشــه خرمای ســراوان هر سه ماه 
برگــزار و برنامه های اجرایی مــورد پایش قرار 

گیرد.

بیش از ۱۰ هزار و 7۰۰ مورد پایش 
دمای ادارات، مدارس و نهادهای 
دولتی در گیلان انجام شده است

در آذرماه 1۴۰۰، بیش از 1۰ هزار و ۷۰۰ مورد 
پایش دمای ادارات، مــدارس و نهادهای دولتی 

گیلان صورت گرفته است.
حسین اکبر مدیرعامل شــرکت گاز استان 
گیلان با اعلام انجام بیش از 1۰ هزار و ۷۰۰ مورد 
پایش دمای نهادهای دولتی گیلان در آذرماه سال 
جاری گفت: مهم ترین هدف از اجرای این طرح، 
نهادینه سازی فرهنگ مصرف ایمن و بهینه گاز 

طبیعی در بخش های مختلف جامعه است.
وی با اشــاره به بخشــنامه معاون اول رئیس 
جمهور درخصوص لزوم کاهــش 1۰ درصدی 
مصرف گاز نهادهای دولتی و پایش و بازرســی 
مستمر در این خصوص گفت: این شرکت با هدف 
پایداری جریان گاز مشترکین خانگی، هم راستا 
با سایر شرکت های گاز اســتانی اقدام به اجرای 
طرح پایش دمای ادارات و نهادهای دولتی کرده 
است و با برگزاری مستمر جلسات کمیته پایش 
دما، اقدامات انجام شده در این خصوص را مورد 

بررسی قرار می دهد.
مدیرعامــل شــرکت گاز اســتان گیــلان 
درخصوص نتایج بازرسی های انجام شده در آذر 
ماه گفت: ماحصل بیــش از 1۰ هزار و ۷۰۰ مورد 
بازدید و پایش ادارات، نهادها، مدارس و بانک ها، 
اعلام اخطار به ۵3۵ نهاد پرمصرف و ثبت ۸ مورد 

قطع گاز بوده است.
حسین اکبر درخصوص مدیریت مصرف گاز 
در سازمان ها و ادارات اســتان گفت: این نهادها 
می توانند با  استفاده از وسایل گازسوز استاندارد 
با برچســب انرژی بالا )A و B(، خاموش نمودن 
وسایل گرمایشــی در روزهای تعطیل، رعایت 
دمای آسایش در محیط کار )1۸ الی 21 درجه(، 
روشن نمودن وسایل گرمایشی یک ساعت پیش 
از شروع کار و خاموش کردن آن یک ساعت قبل 
از پایان وقت اداری و انجام معاینه فنی مســتمر 
موتورخانه ها تا حد زیــادی در مصرف گاز صرفه 

جویی نمایند.

  خبــر

رئیس کانون سردفتران و دفتریاران استان اصفهان با بیان اینکه هزینه 
ثبت سند خودرو گزاف اســت و باید کاهش یابد تا مردم هم به ثبت سند 
رسمی تشویق شوند، گفت: تشویق پلیس به عدم نیاز به ثبت سند خودرو 

در دفاتر اسناد رسمی، نوعی قانون گریزی است.
امیرمسعود مرادی باغبادرانی، در نشست با خبرنگاران، با گرامیداشت 
ششم دی ماه، روز دفاتر اسناد رسمی، اظهار کرد: خیلی پیش تر از اینکه 
قانون گذار به فکر ســپردن امور به بخش خصوصی باشــد، دفاتر اسناد 
رسمی بیش از صد سال اســت فعالیت دارند و به عنوان نهادی که وظیفه 

انجام امور حاکمیتی به آن ها محول شده، به وظیفه خود عمل کرده اند.
وی افزود: دفاتر اسناد رسمی طی این سال ها یکی از بهترین، پرکارترین 
و سالم ترین نهادهای کشور بوده اند که هیچ بار مالی برای دولت نداشته اند و 

به صورت صورت خودگردان اداره می شوند.
رئیس کانون سردفتران و دفتریاران اســتان اصفهان با بیان اینکه در 
کنار تنظیم و ثبت اسناد مراجعان، وظایفی در طول زمان به عهده دفاتر 
اسناد رسمی گذاشته شده، گفت: دفاتر اسناد رسمی وظیفه وصول حقوق 
دولتی را نیز بر عهده دارند. عامه مردم تصــور می کنند این وجوه به دفاتر 
پرداخت می شــود، درصورتی که عمدتاً وجوه دولتی اســت و به حساب 

خزانه واریز می شود.
وی با بیان اینکه متأســفانه در طول زمان ســند رســمی که یکی از 
شاخصه های توسعه کشورها در دنیا محسوب می شود، در کشور ما جایگاه 
و اعتبار خود را از دست داده اســت، تصریح کرد: برخی قوانین و مقررات 
باعث شده اعتباری که یک سند رسمی دارد و برش و توانایی سند رسمی 
در حل یک خصومت تضعیف شــود. امیدواریم حاکمیت در این زمینه 
به مسیر درســت برگردد و عمده بار دادگستری کاهش یابد، چون حجم 
ورودی پرونده ها به کشور به شدت زیاد و عمده مراجعات نیز به دلیل نبود 

سند رسمی است.
مرادی باغبادرانی در پاســخ به سوال خبرنگار ایســنا در مورد الزام به 
نقل و انتقال خودرو در دفاتر اسناد رسمی، اظهار کرد: دفاتر اسناد رسمی 
اصراری بر این کار ندارند و اصرار بر اجرای قانون دارند. منتها دفاتر اسناد 
رسمی خودگردان هســتند و پولی از دولت نمی گیرند، به همین دلیل 
هرکاری انجام می شــود برای آن پولی دریافــت می کنند که این بخش 
پررنگ شده، درصورتی که نزدیک به ۹۰ درصد از هزینه هایی که دریافت 

می شود به حساب دولت می رود.
وی با بیان اینکه قانونی داریم که براساس آن ۷۰ سال است دفاتر اسناد 
رسمی وظیفه تنظیم سند خودرو را به عهده داشتند تا زمانی که شیوه ثبت 

پلاک خودرو تغییر کرد، افزود: ثبت سند خودرو در دفاتر اسناد رسمی از 
قبل انجام می شد، اما انجام نشدن آن نیاز به دلیل دارد. پلیس راهنمایی و 
رانندگی می گوید برگ سبز خودرو کفایت می کند، اما قانون می گوید سند 
رسمی، سندی است که نزد مأموران رسمی در حدود صلاحیت و مطابق 
قوانین و مقررات تنظیم شود. پس نیروی انتظامی برای اینکه بتواند بگوید 
برگ سبز سند رسمی و معتبر است، باید مامور رسمی باشد و صلاحیت 

برای این کار داشته باشد، اما این صلاحیت از کجا آمده است؟
رئیس کانون سردفتران و دفتریاران استان با اشاره به اینکه در مورد 
صلاحیت، پلیس به قانون حمل و نقل و ترانزیت کالا اســتناد می کند، 
توضیح داد: قانونی به نام اصلاح مــاده ای از قانون حمل و نقل و ترانزیت 
کالا تصویب شد که می گفت وظیفه صدور سند مالکیت به عهده پلیس 
است، اما دو اشــکال عمده دارد؛ اول اینکه ما قوانین خاص و عام داریم و 
این قانون حمل و نقل قانون خاص اســت و قطعــاً حکم قانون خاص به 
همه موارد عام تسری پیدا نمی کند. اشــکال دوم هم اینکه صدور سند 
مالکیت با ثبت معاملات، دو موضوع متفاوت است، بنابراین به فرض که 
قانون خاص به پلیس صلاحیت می دهد، اما معامله باید به صورت رسمی 

ثبت شود تا پلیس براساس آن سند مالکیت صادر کند.
مرادی باغبادرانی بحث دوم را هزینه ها و وجوهی دانست که در دفاتر 
اسناد رسمی پرداخت می شود و افزود: خودمان پیش قدم شدیم و اعلام 
کردیم این هزینه ها زیاد است، اما در هر صورت مردم باید پول را در دفاتر 

اسناد رسمی و یا راهنمایی و رانندگی پرداخت کنند. 
وی با بیان اینکه با عدم مراجعه مردم برای ثبت نقل و انتقال خودرو در 
دفاتر اسناد رسمی دو اتفاق بسیار بد افتاده که آمار آن موجود است، توضیح 
داد: در بودجه 1۴۰۰ نزدیک به 2۴ هزار میلیارد تومان از محل مالیات نقل 
و انتقال خودرو در بودجه ردیف درآمد و هزینه ای دیده شده، درحالی که 

نزدیک به ۸۰ درصد این درآمد وصول نشده است.
رئیس کانون سردفتران و دفتریاران اســتان با تأکید بر اینکه در این 
زمینه حرف پلیس به نوعی قانون گریــزی و فرار از پرداخت مالیات تلقی 
می شود، گفت: وقتی قانونی وجود دارد ما موظف به اجرا هستیم، اما اصرار 
پلیس به اینکه مردم به دفاتر نرونــد، درآمدهای دولت و حق الثبت دفاتر 

اسناد رسمی را بلاوصول گذاشته است.
به گفته وی، این وجوه قانونی اســت و دفاتر اســناد رسمی موظف به 
وصول آن هستند، درحالی که تشویق مردم به عدم ثبت سند خودرو در 
واقع ترغیب به عدم پرداخت این هزینه ها است، اگرچه ما هم معتقدیم این 
هزینه باید کم شود و تجربه هم نشان داده درآمد بیشتر در ارزان فروشی 

است، نه در گران فروشی.
وی خاطرنشان کرد: هزینه ثبت سند خودرو گزاف است و باید کاهش 
یابد تا مردم به ثبت سند رسمی تشویق شــوند، با این وجود اگر مجلس 

مصوب کرد ما جز اجرای قانون به هیچ چیز اصرار نمی کنیم.
مرادی باغبادرانی در پاسخ به سؤال دیگر خبرنگار ایسنا در مورد تعداد 
دفاتر اسناد رسمی فعال در استان اصفهان گفت: درحال حاضر ۴۸۷ دفتر 
اسناد رسمی فعال در استان و 2۵۰ دفتر فعال در شهر اصفهان وجود دارد. 
این دفاتر با یک ضابطه ای ایجاد می شوند که قانون گذار به ازای 1۵ تا 2۰ 
هزار نفر جمعیت، به یک دفتر اسناد رســمی مجوز داده است، اما در سال 
۸۶ قوه قضائیه اقدام به جذب ۴ هزار سردفتر اسناد رسمی کرد که ضابطه 

را به هم زد.
وی با بیان اینکه وقتی چنین اتفاقی افتتــد موازنه به هم خورد و تا 1۰ 
سال امکان جذب سردفتر اسناد رسمی وجود نداشت، افزود: سال گذشته 
جذب سردفتر اسناد رســمی از سر گرفته شــد، درحالی که طرحی در 
مجلس مصوب شد و همه ضوابط را برداشته است. این کار عاقلانه نیست 
اما طراحان و طرفداران این طرح می گویند دفتر اسناد رسمی مثل سایر 

مشاغل کسب و کار است.
رئیس کانون سردفتران و دفتریاران استان با بیان اینکه سر دفتر اسناد 
رســمی حق ورود در امور تجاری را ندارد، حق تبلیغ ندارد، تعرفه محور 
است و دســتمزد آنها را حاکمیت تعریف می کند، ادامه داد: با این شرایط 
دفتر اسناد رسمی یک کار تجاری نیست. ضمن اینکه بخش دیگر تعهد 
و تخصص دفاتر اسناد رسمی است که اگر کسی به محض فارغ التحصیل 
شدن از دانشگاه این کار را عهده دار شــود، احتمال خلاف و فساد وجود 

دارد.
وی همچنیــن به خودگردان بودن دفاتر اســناد رســمی اشــاره و 
خاطرنشان کرد: ســردفتران اسناد رســمی بیمه و بازنشستگی خود را 
پرداخت می کنند، امــا با اجرای قانون جدید درحالــی که حجم ورودی 
به دفاتر افزایش نمی یابد، نزدیک به 2۰۰ هزار نفــر آماده ورود به این کار 
می شــوند، یعنی اگر در بدبینانه ترین حالت ۸۰ هزار نفر پذیرفته شوند، 
تعداد اسناد تغییری نمی کند، اما این درآمد به جای ۸ هزار و ۵۰۰ نفر بین 

۸۰ هزار نفر تقسیم می شود.

رئیس کانون سردفتران و دفتریاران استان اصفهان:

هزینه ثبت سند خودرو باید کاهش یابد

  
 مدیردرمان تامین اجتماعی گیلان
 PCR به زودی آزمایشگاه

پلی کلینیک تخصصی شماره یک 
رشت راه اندازی خواهد شد

شورای اداری ستاد مدیریت درمان استان گیلان 
در محل بیمارســتان حضرت رســول اکرم )ص( به 

منظور تبیین اهداف و برنامه های مدیریت برای سه ماهه پایانی سال و سال آینده تشکیل شد.
در این جلسه دکتر ابراهیمی مدیردرمان اســتان با بیان اینکه مهمترین هدف و خط مشی مدیریت 
درمان استان ارتقای رضایتمندی بیمه شدگان تامین اجتماعی با ارائه خدمات درمانی باکیفیت خواهد 
بود اظهار داشت به زودی آزمایشگاه PCR پلی کلینیک تخصصی شماره یک تجهیز و راه اندازی خواهد 

شد.
دکتر ابراهیمی در ادامه افزود به منظور توســعه کمی خدمات ، مرکز درمانی اســالم از یک شیفت به 

دوشیفت و درمانگاه تامین اجتماعی لاهیجان به پلی کلینیک تخصصی تبدیل خواهند شد.
مدیر درمان تامین اجتماعی استان به طرح تســهیل ارائه خدماتی درمانی تخصصی به مناطق دور از 
مرکز اشــاره نمود و تصریح نمود که این طرح به منظور توزیع عادلانه خدمات تخصصی در مناطق دور از 
مرکز و محروم استان اجرایی می شود. ایشان از روسای مراکز درمانی خواست تا ضمن اطلاع رسانی به بیمه 
شدگان نیازهای درمانی تخصصی بیمه شدگان منطقه را شناسایی و مقدمات اولیه از جمله فراهم سازی 

داروهای مورد نیاز اقدام نمایند.

 دیدار مدیرکل حفظ آثار دفاع 
مقدس گلستان با مدیرعامل 

شرکت توزیع نیروی برق استان
سرهنگ »محمدرضا کاظمی« مدیرکل حفظ 
آثار دفاع مقدس گلســتان با »علی اکبر نصیری« 
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان دیدار و 

گفت وگو کرد.
علی اکبر نصیری مدیرعامل شرکت ضمن گرامیداشت یاد و خاطره تمامی شهدای عزیزمان،تصریح 
کرد:نقش و اهمیت حفظ آثار و ارزشــهای دفاع مقدس در پیشبرد و گســترش فرهنگ دفاع مقدس و 
ارزشهای آن و فضای ذهنی مردم بسیار می توانند نقش آفرینی نمایند.وی در ادامه گذری هم بر اقدامات 
انجام شده از ســوی صنعت برق جهت ارج نمودن یادو خاطره شهدا گفت : واگذاری انشعاب و تامین برق 

یادمان شهدا انجام شد که حقیقتا نیروهای این شرکت اقدامات جهادی را انجام داده اند.
در ادامه سرهنگ کاظمی مدیرکل حفظ آثار دفاع مقدس اســتان اضافه کرد: تاکنون شرکت توزیع 
نیروی برق گلستان اقدامات خوبی را به سرانجام رسانده ک انصافا جای تقدیر و تشکر را دارد و انتظاری که 
دوباره از این مجموعه داریم این است که برای تامین برق موزه دفاع مقدس که زیربنای ۴1۷۰مترمربع دارد 

همچون قبل بیش از پیش کمک رسان این مجموعه باشند.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان در پایان اضافه کرد : تامین برق موزه دفاع مقدس نیز انشاله با 

انعقاد قرازداد در قالب نیرورسانی یا اهدایی با کمک دستگاه زیربط انجام خواهد شد



۱۳ اجتماعی

فاطمه نظری- سیستم غدد درون ریز سیســتمی است که با حالات 
و واکنش های بدن نسبت به اســترس مرتبط است. این سیستم در صورت 
به وجود آمدن شرایط استرس زا فعال می شود. در نتیجه، سرعت عملکرد 
غدد فوق کلیوی را بالا می برد. پیامد این وضعیت نیــز واکنش زنجیره وار 
هورمون های مختلف است. کورتیزول هورمونی است که بیشترین تأثیر را 
روی عملکردهای بدن دارد و آن ها را تحت تأثیر قرار می دهد. در ادامه نگاهی 

به چهار هورمون که با استرس بده بستان دارند می اندازیم.
سیســتم غدد درون ریز به وضعیت و میزان استرس بدن و واکنش های 
آن بستگی دارد. شــرایط استرس زا این سیســتم را فعال می کند و سپس 
هورمون ها تغییراتی در عملکرد بدن ایجاد می کنند. مهم ترین هورمون های 
استرس شامل کورتیزول، گلوکاگون و پرولاکتین هستند. با این حال این 
کورتیزول است که بیشترین تغییر را در تغییر عملکردهای جسمی و روحی 
بدن ایجاد می کند. از طرف دیگر هورمون های جنســی مانند اســتروژن، 
پروژسترون و تستوسترون نیز در شرایط استرس زای بدن دخالت دارند. در 
این مطلب بیشــتر در خصوص این هورمون ها صحبت می کنیم. لطفاً با ما 

باشید.
استرس چیست؟

استرس همان حسی است که این روزها، دمار از روزگار همه ما درآورده 
است. به زبان علمی اســترس احســاس تنش فیزیکی و روحی است که 
می تواند ناشــی از هر موقعیت یا فکری باشــد و می تواند باعث احســاس 
اضطراب، عصبانیت و یا ناامیدی شود. زمانی که فردی از استرس رنج می برد 
نه تنها تغییرات روحی روانی را تحمل می کند بلکه تغییرات و مشــکلاتی 
نیز در شرایط جســمی اش مشاهده می کند. اســترس امری روحی روانی 
است؛ اما مسئله ای که برای فرد استرس زا است در نهایت منجر به تغییر در 
فعالیت جسمی و بدنی نیز می شــود. علاوه براین، با ادامه چنین شرایطی 
هورمون های استرس مداخله می کنند. بنابراین این هورمون های استرس 

هستند که مسئول بروز تغییرات جسمی نیز خواهند بود.
در صورت وجود استرس چه اتفاقی برای هورمون ها میافتد؟

سیستم غدد درون ریز سیستمی است که با حالات و واکنش های بدن 
نسبت به استرس مرتبط است. این سیستم در صورت به وجود آمدن شرایط 
استرس زا فعال می شود. در نتیجه، سرعت عملکرد غدد فوق کلیوی را بالا 
می برد. پیامد این وضعیت نیز واکنش زنجیره وار هورمون های مختلف است. 
کورتیزول هورمونی است که بیشترین تأثیر را روی عملکردهای بدن دارد و 

آن ها را تحت تأثیر قرار می دهد.
هورمون استرس: کورتیزول

کورتیزول مهم ترین و تأثیرگذارترین هورمون استرس است. بدن این 
هورمون را در شرایط اورژانســی تولید می کند تا ما بتوانیم با بروز واکنش 
ســریع و مؤثر با خطرات پیش رو مقابله کنیم. در واقــع زمانی که ما تحت 

استرس هستیم تولید کورتیزول افزایش پیدا می کند.
در شرایط عادی و نرمال، سلول های بدن ما ۹۰ درصد انرژی دریافتی را 
برای فعالیت های متابولیکی مانند احیا و تجدید سلول ها و یا تولید بافت های 
جدید صرف می کنند. با این حال زمانی که شرایط استرس زا به وجود می آید، 
مغز ما دستوراتی برای آزاد کردن میزان بیشتری کورتیزول صادر می کند. 
سپس این هورمون مسئول تولید میزان بیشتری قند در خون می شود و این 

کار برای ارسال هر چه بیشتر انرژی به عضلات صورت می گیرد.
با این حال زمانی که به طور مرتب در معرض اســترس هســتیم میزان 
هورمون کورتیزول نیز به طور مداوم افزایش پیدا می کند. بنابراین ما انرژی 
زیادی برای آزاد کردن قند خون صرف می کنیــم. درنتیجه، قند کمتری 
برای عملکردهای احیاکننده و همچنین تولید بافت های تخریب شده باقی 
می ماند. اولین علائم میزان بالای کورتیزول در خون شامل موارد زیر است 

که باید به آن ها دقت بیشتری داشته باشید:
بداخلاقی- حساس شــدن و تحریک پذیری روحی- خستگی دائمی- 

سردرد و دردهای عضلانی- تپش قلب- بی اشتهایی- مشکلات گوارشی
چگونه هورمون استرس را کم کنیم؟

هورمون گلوکاگون: هورمون موسوم به گلوکاگون در پانکراس یا همان 
لوزالمعده تولید می شود و کار اصلی آن سوخت و ساز کربوهیدرات ها است. 
در واقع عملکرد گلوکاگون برعکس انسولین است. به این ترتیب که کبد را 
تحریک می کند تا زمانی که بدن به قند نیاز دارد این مــاده را آزاد کند. این 
مسئله در شرایط استرس زا و یا به دلیل میزان پایین قند خون بروز می کند 
و این اختلال هورمونی می تواند برای افرادی که به دیابت مبتلا هســتند 

خطرناک باشد.
پرولاکتین: پرولاکتین هورمونی اســت که توسط غده هیپوفیز تولید 
می شود و مسئول تولید شیر در زنان در دوران شــیردهی است. با افزایش 
سطح پرولاکتین، هورمونی که هورمون های جنسی زنانه را سنتز می کند، 
از کار می افتد. به این ترتیب زمانی که میزان بالای استرس را تجربه می کنید 
ممکن است تغییراتی در میل جنســی و همچنین عادت ماهانه تان ایجاد 

شود.
هورمون های جنسی: زمانی که در یک دوره طولانی مدت تحت استرس 
باشید هورمون های جنسی نیز تحت تأثیر منفی قرار گرفته و عملکرد عادی 
آن ها دچار اختلال می شــود. هورمون های جنســی شامل تستوسترون، 

استروژن و پروژسترون است.
تستوسترون: هورمون تستوسترون هورمون جنسی مردانه است. این 
هورمون مسئول رشد ویژگی های جنســی و همچنین بروز واکنش های 
جنسی مردانه است. زمانی که میزان استرس بالا می رود، تولید تستوسترون 
کاهش پیدا می کند. در واقع بــدن اولویت را به آزاد کــردن هورمون های 
دیگری مانند کورتیزول می دهد که کارکرد بیشتری برای مقابله با استرس و 

خطر دارند. این مسئله نیز باعث بروز مشکلات جنسی مانند ناتوانی جنسی، 
اختلالات نعوظی یا از بین رفتن میل جنسی می شود.

استروژن: میزان بالای استرس تولید و آزادســازی استروژن را کاهش 
می دهد. این مســئله نیز باعث ایجاد اختلال در عملکرد جنسی عادی در 

خانم ها می شود.
پروژسترون: پروژسترون هورمونی اســت که توسط تخمدان ها تولید 
می شود. این هورمون مسئول تنظیم سیکل ماهانه در خانم ها است. زمانی 
که ترشح پروژسترون کاهش پیدا می کند برخی علائم ناخوشایند از جمله 
خستگی زیاد، افزایش وزن، ســردرد، اختلال در خلق و خوی فرد و کاهش 

میل جنسی بروز می کند.
هورمون های اســترس تأثیر زیادی بر بدن و زندگی روزمــره ما دارند. 
اســترس طولانی مدت باعث تولید هورمون هایی می شــود که می توانند 
تغییرات اساسی در عملکردهای مختلف بدن ما ایجاد کنند. بنابراین گاهی 
بدن دچار یک چرخه معیوب می شود. درست اســت که این روزها داشتن 
حال خوب و کنترل استرس کار چندان آسانی به نظر نمی رسد؛ اما واقعیت 
این اســت که زندگی ادامه دارد و دیر یا زود این شــرایط به پایان می رسد. 
بنابراین شــاید بتوان با تزریق شــادی و امید به خود و اطرافیان، اندکی از 
استرس های روزمره کاست. بهتر است هر کاری که حالتان را خوب می کند 
را در برنامه روزانه تان بگنجانید. دعا و نیایش، ورزش، مدیتیشن، گوش دادن 
به موســیقی خوب، خواندن کتاب و خلاصه هر کاری که ذهن را برای چند 

دقیقه ای آرام می کند می تواند اندکی آرامش ایجاد کند.
عوارض استرس برای سیستم قلبی عروقی و تنفسی

استرس روی سیستم قلبی عروقی و تنفســی تاثیرگذار است و در طول 
پاسخ های استرسی نفس کشیدن فرد سریع تر می شود و باعث می شود که 
اکسیژن سخت تر در خون توزیع شود و اگر هم اکنون با مشکلات تنفسی 

روبه رو هستید، استرس می تواند این مشکل را بدتر کند.
هنگام استرس ضربان قلب تند تر می شــود و همین در رگ های خونی 
تاثیر می گذارند و انتقال اکسیژن را به عضلات محدود می کنند و بنابراین 
فرد به سختی قادر به انجام فعالیت می باشد و همچنین فشار خون نیز بالا می 
رود و در نتیجه استرس مزمن و متداول باعث می شود که قلب شما به سختی 
کار کند. زمانی که فشار خون بالا می رود، خطرات حمله قلبی برای فرد نیز 

بیشتر می شود.
 عوارض استرس برای سیستم گوارشی

کبد فرد در زمان استرس قند خون زیادی تولید می کند که باعث افزایش 
انرژی می شود. اگر دچار استرس مزمن باشید، بدنتان احتمالاً قادر نخواهد 
بود که گلوکز اضافی را دفع کند و اســترس مزمن گاهی اوقات خطر ابتلا به 

دیابت نوع 2 را بالا می برد.
افزایش هورمون های استرس باعث نفس های تند و افزایش ضربان قلب 
می شود که روی سیستم گوارش تاثیر گذار است و فرد در این زمان ها دچار 
مشکلاتی مثل رفلاکس معده می شود زیرا اسید معده او افزایش پیدا می کند.

پیش از این هم در بخش سلامت نمناک گفتیم که استرس می تواند خطر 
رشد باکتری ها در معده را نیز بالا ببرد و استرس همچنین در حرکت غذا ها 
در بدن تاثیر گذار اســت و گاهی اوقات باعث اسهال یا یبوست می شود و در 
این دوران ممکن است مشکلاتی مثل حالت تهوع ، اســتفراغ یا دل درد را 

تجربه کرده باشید.
 تاثیر استرس بر سیستم عضلانی

عضلات شما همیشه بدن را از آسیب های احتمالی حفظ می کند و در 
زمان استرس قدرت آن ها کاهش پیدا می کند و آن ها در این زمان ها مایلند 
که زودتر آرام شوند. اما اگر استرس شما ادامه دار باشد، عضلات تان آرامش 
خود را از دست می دهند و ضعف عضلات باعث سردرد، کمردرد و شانه درد 
می شــود و گاهی اوقات کل بدن را نیز با مشکل مواجه می کند و همچنین 
سیکل بدنی شما با دســت کشــیدن از تمرین های ورزشی دچار مشکل 

خواهد شد.
عوارض استرس برای سیستم ایمنی

محرک های استرس در سیستم ایمنی می تواند شــرایط خاصی را به 
وجود آورد و این محرک ها می توانند به فرد کمــک کنند که از عفونت ها 
دوری بمانند و در طول زمان هورمون اســترس می تواند سیستم ایمنی را 
ضعیف کند. افرادی که دچار اســترس مزمن هســتند، در برابر عفونت ها 
ضعیف تر عمل می کنند و استرس همچنین می تواند زمان بهبودی بیماری 

و آسیب را طولانی تر کند.
عوارض و اثرات منفی استرس روی مغز

استرس یک بخش جدا نشدنی از فعالیت های روزانه برای هر کس می 
باشد. هر روز برای افراد پیش می آید و رنج وسیعی از افراد را درگیر می کند و 
این موضوع ممکن است به علت مشکلات خانوادگی، کاری و تحصیلی باشد 
و همچنین ممکن است افراد از مشکلاتی مثل سلامتی، مسائل مادی و رابطه 

دچار استرس شوند که در چنین مواردی ذهن و بدن ما هر دو درگیر خواهد 
شد. 

افزایش ابتلا به بیماری های ذهنی با استرس
طبق مطالعات انجام شــده محققان به این موضوع دست یافته اند که 
نتیجه استرس مزمن می تواند در طولانی مدت باعث تغییراتی در مغز شود 
و این تغییرات ممکن است باعث شــود که فرد بیشتر دچار تغییر روحیه و 

مشکلاتی مثل خشم شود.
اســترس همچنین نقش مهمی را در افزایش اختــلالات مغزی مثل 
افسردگی و اختلالات عاطفی مختلف ایفا می کند و محققان به این موضوع 
دست یافته اند که بسیاری از تجربه ها مثل استرس روی مغز تأثیر گذار است 
و گاهی اوقات نیز باعث می شود ســلول های مغزی هم آسیب ببیند و هم 
نورون ها مثل حالت طبیعی کار نکنند و میلن هورمونی اســت که هنگام 
اســترس بیش از حد در مغز افزایش پیدا می کند . افزایش میلن در قسمت 
های خاصی از مغز باعث می شود که فرد تعهد ارتباطی خود را از دست بدهد.

استرس ساختار مغز را تغییر می دهد
نتایج آزمایشات توسط محققان نشــان می دهد که استرس مزمن می 
تواند تغییرات طولانی مدت را در ساختار و عملکرد مغز به وجود بیاورد . مغز از 
نورون ها و سلول های حمایتی تشکیل شده که مسئول تفکر و تصمیم گیری 
در حل مشکلات می باشد و مغز همچنین شامل قسمت دیگری است که از 
آکسون ها تشکیل شده که نواحی مختلف مغز را به یکدیگر ربط می دهند 
و باعث تبادل اطلاعات می شوند و این قسمت به قسمت سفید مغز معروف 

است.
همانطور که گفتیم با افزایش استرس میلن نیز افزایش پیدا می کند که 
افزایش بیش از حد میلن در این قسمت باعث می شود که تعادل مغز به هم 
بریزد و دو ناحیه با یکدیگر نتوانند تبــادل اطلاعات انجام دهند. همچنین 
تغییرات بلند مدتی در ساختار مغز به وجود می آورد و پزشکان و محققان 
در گذشته مشــاهده کردند که مردم از استرس هایی رنج می برند که باعث 

اتفاقات غیرطبیعی در مغز می شود.
استرس سلول های مغزی را می کشد

طبق مطالعات انجام شده توسط محققان این موضوع اثبات شده است 
که استرس های اجتماعی می توانند باعث کشــتن بعضی از نورون ها در 
هیپوتالاموس شوند. هیپوتالاموس یکی از نواحی مهم مغز می باشد که به 
طرز بسیار وسیعی با حافظه مرتبط اســت و عواطف و یادگیری ما نیز به آن 
وابسته می باشد و این قسمت یکی از دو نواحی مغز است که باعث تشکیل 

سلول های مغزی می شود.
طبق آزمایشــات انجام شــده محققان به این موضوع دســت یافتند که 
استرس بیشتر از 2۰ دقیقه به سلول های مغز آسیب وارد می کند و افرادی که 
استرس را تجربه می کنند، ۶ برابر افراد آرام کورتیزول بیشتری تولید می کنند.

استرس در تشکیل سلول های جدید تاثیری ندارد اما می تواند در زنده 
نگه داشتن این سلول ها موثر باشد و بنابراین استرس سلول های مغزی را می 
کشد و برای کاهی آن هم نمی توان هیچ کاری انجام داد. مرحله بعدی این 
است که بفهمیم چگونه باید این استرس ها را کاهش دهیم که دارو های ضد 

افسردگی در این میان به افراد کمک می کند.
استرس مغز را به مرور کوچک می کند

استرس می تواند باعث کوچک شدن قســمت هایی از مغز شود که در 
تنظیم احساسات، متابولیسم و حافظه نقش دارند. در حالی که نتایج استرس 
شدید می تواند کاملًا ناگهانی و منفی باشد و همچنین می تواند اختلالات 

ذهنی زیادی را نیز در بر بگیرد.
محققان طی یک بررسی 1۰۰ شرکت کننده را مورد آزمایش قرار دادند 
و در مورد موارد استرس زا در زندگی از آن ها سوال کردند و مشاهده کردند 
زمان هایی که فرد در شرایط استرس قرار می گیرد ، ناحیه خاکستری مغز او 

کوچک تر است که این ناحیه در کنترل احساسات نقش بسیار مهمی دارد.
استرس به حافظه آسیب می زند:

اگر سعی کنید که جزئیات یک اتفاق استرس آور را برای خودتان یادآوری 
کنید، احتمالاً متوجه شده اید که یادآوری آن برایتان سخت است. استرس 
های موقتی و خفیف تاثیر سریعی بر روی حافظه دارند و می تواند باعث شود 
که فرد در به یاد آوردن مســائلی از زندگی دچار مشکل شود و البته در سال 
2۰12 مطالعه ای انجام شده که نشان می دهد استرس مزمن تاثیر منفی 
بر روی حافظه فرد دارد و توانایی به یاد آوردن اطلاعات در مورد موضوعات 
مختلف در آن کاسته می شود که آن هم به دلیل افزایش هورمون کورتیزول 

است که با حافظه کوتاه مدت در ارتباط است.
در کل می توان گفت که اســترس بخشــی از زندگی هر فرد می باشد و 
نمی توان به طور کامل از آن پیشگیری کرد اما محققان باور دارند که که فهم 
دقیق شرایط تا حدی می تواند از استرس شما جلوگیری کند و از میزان آن 

بکاهد.

تاثیر استرس بر روی هورمون های بدن وزیر بهداشت:
۳ هفته بعد از ابتلای اولیه، 

امُیکرون وضعیت انفجاری خود 
را نشان می دهد

 وزیر بهداشت با بیان اینکه معمولا پس از سه 
هفته از شروع ابتلای اولیه، سویه جدید وضعیت 
انفجاری خود را نشــان می دهــد، در عین حال 
گفت: به همین منظور باید در فرصتی که داریم 

تزریق دز سوم واکسن به سرعت انجام شود.
به گزارش ایســنا، دکتر بهرام عین اللهی در 
حاشــیه بازدید از درمانگاه آ. آودیســیان با بیان 
اینکه امروز روز بســیار بزرگی است، گفت: امروز 
به این درمانگاه خیریه که توسط هموطنان ارامنه 
اداره می شــود، آمدیم تا علاوه بر تبریک به کادر 
بهداشت و درمان مجموعه، از نزدیک در جریان 

مسائل و مشکلات این عزیزان هم قرار گیریم.
وی ادامه داد: وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی باید بتواند به همه مردم به ویژه هموطنان 
مســیحی که در همه صحنه هــا همچون دفاع 
مقدس حضور داشته و همیشــه حامی انقلاب 

اسلامی بوده اند، بهترین خدمات را ارائه دهد.
آخرین جزئیات از اجرای طرح 

الکترونیکی شدن نسخ پزشکی در کشور
عین اللهی همچنیــن در ادامه درباره آخرین 
جزئیات از اجرای طرح الکترونیکی شــدن نسخ 
پزشــکی در کشــور، گفت: اجرای این طرح در 
نقاط مختلف کشــور متفاوت است، به طور کلی 
حدود ۹3 درصد اجرایی شــده و درصد کمی به 
دلیل زیرساخت ها باقی مانده است که ان شاءالله 

برطرف خواهد شد.
وزیر بهداشــت با بیان اینکه البتــه در تهران 
وضعیت خیلی خوب نیست و طرح نزدیک به ۶۸ 
درصد اجرایی شده است، عنوان کرد: ان شاءالله 
با تلاش همکاران شرایط بهبود پیدا می کند. در 
اجرای این طرح شــرکت های بیمه گر همراهی 
بسیاری داشــته و دارند اما مشکلات موجود نرم 
افزاری نبوده و بیشتر به سخت افزارها مربوط می 

شود.
وی با اشاره به تمهیدات اندیشیده شده برای 
جلوگیری از شــیوع ســویه امیکرون در کشور، 
گفت: متاسفانه این سویه انتشار بسیار وسیعی 
داشته و به صورت تصاعدی می تواند افراد را مبتلا 
کند. خوشــبختانه درصد بالای واکسیناسیون 
نقطه امیدی است که در کشــور داریم. در تهران 
۹۰ درصد دز اول واکســن و حدود ۷۸ درصد هم 

هر دو دز را دریافت کرده اند که نقطه قوت است.
دز سوم واکسن تا حدود 80 درصد از 

سویه امیکرون جلوگیری می کند
بنابر اعلام وزارت بهداشت، عین اللهی ادامه 
داد: در دنیا ثابت شده است که دز سوم واکسن تا 
حدود ۸۰ درصد از سویه امیکرون جلوگیری می 
کند. مهم ترین مساله استفاده از ماسک و تزریق 
واکسن اســت. ما یک تا دو هفته طلایی داریم، 
معمولا پس از سه هفته از شــروع ابتلای اولیه، 
سویه جدید وضعیت انفجاری خود را نشان می 
دهد به همین منظور و در فرصتی که داریم تزریق 

دز سوم واکسن باید به سرعت انجام شود.
وزیر بهداشت در پایان با تاکید بر رعایت فاصله 
گذاری ها، اظهار کرد: امیدواریم بتوانیم وضعیت 
خوب کنونی را که در کشور شاهد هستیم با تلاش 

رسانه ها و همراهی مردم حفظ کنیم.

در پیامی به همه مسیحیان جهان؛
رئیس قوه قضاییه میلاد حضرت 

عیسی)ع( و آغاز سال نو 
میلادی را تبریک گفت

رئیس قوه قضاییــه در پیامی میلاد حضرت 
عیسی بن مریم)ع( و آغاز ســال نو میلادی را به 

همه مسیحیان جهان تبریک گفت.
به گزارش ایرنا از مرکز رســانه قوه قضاییه، 
در پیام تبریک حجت الاســلام والمســلمین 
غلامحســین محســنی اژه ای آمده اســت: 
پرســتش و ســتایشِ مظهر اعــلای عدالت، 
حقیقــت و زیبایــی، افــق بی نهایتی اســت 
کــه پیامبران الهــی از جمله حضرت مســیح 
علیه الســلام  هماره انســان را بــه آن دعوت 
نمــوده و فطرت خداجوی بشــر نیــز در طول 
تاریخ به آن متمایل بوده اســت؛ اما شوربختانه 
امروز قدرت های ســلطه گر جهانــی با ظلم ها، 
تبعیض ها و جنایات شــرربار خود، عدالت را به 
مسلخ زیاده خواهی های خویش برده و جوامع 
انسانی را از پرتو درخشان عدل و انصاف، و صلح 
و سعادت که آرمان حضرت عیسی بن مریم )ع( 

و همه انبیای الهی بوده، دور کرده اند.
وی افزود: بر ماست که در ســالروز تولد نبی 
آســمانی و پیامبر صلح و رحمــت، در هر جای 
جهان که هســتیم، پرچم عدالتخواهی را علیه 
سلطه گران ستمگر برافرازیم تا دنیای امروز ما هر 
چه بیشتر به آرمان های زیبای پیامبران آسمانی 

نزدیکتر شود.
محسنی اژه ای تصریح کرد:  اینجانب زادروز 
ولادت حضرت مســیح )ع( را به همــه پیروان 
راستینِ مشی و مرام عیسی بن مریم )ع( در جای 
جای عالم، بویژه هموطنان عزیز مسیحی تبریک 
و تهنیت گفته و برای ایشان و همه یکتاپرستان 

عدالت طلب، آرزوی صلح و سعادت دارم.

  خبــر
پیام استاندار تهران به مناسبت 

روز ملی ثبت احوال؛
نقش ثبت احوال در تبیین 

نظام جامع شناسایی ایرانیان 
بی بدیل است

 استاندار تهران در پیامی به مناسبت روز ملی 
ثبت احــوال، نقش ثبت احــوال در تبیین نظام 

جامع شناسایی ایرانیان را بی بدیل خواند.
به گزارش ایسنا، محسن منصوری به مناسبت 
ســوم دی ماه روز ملی ثبت احوال پیام تبریک 

صادر کرد؛
بر اســاس گزارش روابط عمومی استانداری 

تهران، متن پیام به شرح ذیل است:
»آنچه مســلم است ایران اســلامی در حالی 
گام دوم انقلاب را آغاز نموده کــه در همه ابعاد، 
زمینه های پیشــرفت فراهم گردیده اســت. در 
این عرصه نقش ثبت احوال در ایجاد زیرساخت 
هــای فناورانه مبتنــی بر دولــت الکترونیک و 
هوشمندســازی خدمات برای رسیدن به چشم 
انداز فرارو بسیار موثر و حائز اهمیت بوده و بدون 
تردید این مجموعه فاخــر نقطه آغاز بهره مندی 
از حقوق شهروندی در جامعه را با تکیه بر اسناد 
و مدارک هویتی، تبیین نظام جامع شناســایی 
ایرانیان و در عرصه حاضر رسیدن به جایگاه نوین 
در ایجاد زیرساخت های دولت الکترونیک فراهم 

می سازد.
لذا ضمن گرامیداشت »سوم دی ماه روز ملی 
ثبت احوال« از زحمــات و تلاش های مدیریت 
و کارکنان و صدیق اداره کل ثبت احوال اســتان 

تهران تقدیر و تشکر می نمایم.
امید است با اتکال به خداوند متعال و در سایه 
توجهات حضرت ولی عصر )عــج( با همکاری و 
همراهی مردم و نهادهای مسئول شاهد توفیقات 
روز افزون این سازمان در ارائه خدمات شایسته به 

شهروندان شریف استان تهران باشیم.«

تمامی خدمات صندوق 
قرض الحسنه امداد ولایت 

الکترونیکی می شود
مدیرعامل صندوق قرض الحسنه امداد ولایت 
گفت: به منظور دسترســی بیشتر مددجویان و 
جلوگیری از مراجعات حضوری، تا ســال آینده 
همه خدمات این صندوق به صورت الکترونیکی 

و غیر حضوری ارائه خواهد شد.
به گزارش ایسنا،  علی عاشوری با بیان اینکه در 
حال حاضر هشت خدمت صندوق قرض الحسنه 
امداد ولایت به صورت الکترونیکی ارائه می شود، 
افزود: برنامه ایــن صندوق، حرکت به ســمت 

خدمات الکترونیکی و دیجیتال است.
وی ادامه داد: به منظور رفاه حال مددجویان 
و کاهش مراجعات حضوری، تا سال آینده همه 
خدمات صندوق قرض الحســنه امداد ولایت به 

صورت الکترونیکی و غیر حضوری ارائه می شود.
مدیرعامل صنــدوق قرض الحســنه امداد 
ولایت تصریح کــرد: از مهم تریــن ویژگی های 
الکترونیکی شدن خدمات صندوق، علاوه بر عدم 
نیاز به مراجعه حضوری، حذف مدارک فیزیکی 

مددجویان است.
عاشوری به یکی دیگر از خدمات نوین صندوق 
قرض الحسنه امداد ولایت کمیته امداد اشاره کرد 
و گفت: این صندوق برای نخستین بار در کشور 

اوراق قرضه اسلامی را منتشر خواهد کرد.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی کمیته امداد، 
وی در پایــان گفت: بــه منظــور افزایش منابع 
صندوق، جذب ســپرده های خیران مورد توجه 
امداد بــوده و در همین راســتا مــردم نیکوکار 

کشورمان را به مشارکت دعوت می کنیم.

فرمانده مرزبانی انتظامی کشور 
خبر داد:

انهدام باند قاچاق سلاح جنگی 
در هنگ مرزی ارومیه

فرمانده مرزبانی انتظامی کشــور از انهدام باند 
قاچاق سلاح جنگی توســط مرزبانان غیور استان 

آذربایجان غربی در هنگ مرزی ارومیه خبر داد.
به گزارش ایرنا از پایگاه خبری پلیس، ســردار 
احمدعلی گودرزی در تشریح این خبر اظهار داشت: 
در راستای طرح انسداد مرز و جلوگیری از قاچاق در 
نوار مرزی، مرزبانان هنگ مرزی ارومیه با اقدامات 
کنترلی و اطلاعاتی مؤثر  مخفیگاه دو نفر از عاملان 
اصلی قاچاق سلاح و مهمات را در یکی از روستاهای 
مرزی منطقه شناســایی و موفق به کشف و انهدام 

باند قاچاق سلاح شدند.
وی افزود: در این عملیات دو نفر از عاملان اصلی 
قاچاق سلاح ومهمات در منطقه دستگیر شدند که 
مرزبانان در بازرسی از مخفیگاه متهمان 3۷ قبضه 
سلاح جنگی وینچستر را کشف کردند که مراتب 
جهت ســیر مراحل قانونی تحویل مقامات قضائی 

شد.
فرمانده مرزبانی انتظامی کشــور خاطر نشان 
کرد: امنیت مردم در کشور از مهمترین دغدغه های 
مرزداران جمهوری اسلامی ایران است و در سخت 
ترین شــرایط خدمتی و به دور از خانواده های خود 
همه توان خود را به کار می گیرند تا این امنیت را به 

مردم عزیز کشور هدیه کنند.

  خبــر

 سال هفدهم   شماره ۴1۴۸   ۶ دی 1۴۰۰  

گزارش اختصاصی

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی از طراحی 
برنامه عملیاتی برای اســتقرار نظام ارجاع خبر داد 
و گفت: این برنامه با مشــارکت تمامی واحدهای 
ســازمانی و هماهنگی با ســایر نهادهــا طراحی 
می شــود و بهترین و موثرترین روش هــا را برای 

موفقیت و استقرار این برنامه به کار خواهیم گرفت.
به گزارش ایسنا، میرهاشــم موسوی در جلسه 
ویدئو کنفرانسی با مدیران درمان تأمین اجتماعی 
اســتان ها که با رویکرد تحولی و تمرکز راهبردی 
بر موضوع »اجرای ســطح بندی خدمات و بررسی 
راهکارهای نظام ارجاع در درمان مستقیم« برگزار 
شد، اظهار کرد: توســعه و ارتقاء خدمات درمانی از 
مسائل مهم مورد توجه در سازمان تأمین اجتماعی 
اســت و درمان یکی از تعهدات مهم و اصلی است 
که بیمه شدگان، بازنشستگان و خانواده آنها از این 

خدمات استفاده می کنند.
وی افــزود: از همه همــکاران و کادر درمان که 
به ویژه در درمان کرونا تــلاش زیادی برای کاهش 
مشکلات مردم داشتند، تشکر می کنم و امیدواریم 

با رعایت محدودیت ها ســویه جدیــد کرونا باعث 
آسیب در کشور ما نشود و با موفقیت از این مرحله 

عبور کنیم.
مدیرعامل ســازمان تأمین اجتماعی طراحی 
برنامه تحول راهبــردی و برنامه عملیاتی در حوزه 
درمان این ســازمان را مورد تأکید قرار داد و گفت: 
درباره مسائل مختلف حوزه درمان مباحث زیادی 
را بررســی کرده ایم و برای رسیدن به همبستگی 
و اتخــاذ تصمیــم بــرای انتخاب مســائل اصلی 
برنامه هــای راهبــردی را که از اقدامــات اصلی و 

مدیریتی خواهد بود را با جدیت پیگیری می کنیم.
موســوی اجرای برنامه های عملیاتــی با نگاه 
تحولی را نیازمند توجــه به چشــم انداز و برنامه 
تحول راهبردی دانست و گفت: قبل از شروع برنامه 
عملیاتی، تمام جوانب کار را ارزیابی می کنیم و پس 
از مشــورت و اخذ نظرات کارشناسی و هماهنگی 
کلان با سایر مراجع وارد عمل می شویم و کارها را 

پیش می بریم.
وی افزود: همه ما از شــرایط نظام درمان کشور 

و جایگاه ســازمان تأمین اجتماعی در این ساختار 
آگاهی داریم و بــا توجه به شــرایط موجود، برای 
تحقق اهداف و برنامه ها و رســیدن به چشم انداز 

مطلوب تلاش می کنیم.
موسوی ادامه داد: نظام ارجاع می تواند بخشی از 
مشکلات درمان کشور را حل کند و افزایش کیفیت 
همراه با اثربخشــی خدمات و هزینه ها را به دنبال 
داشته باشــد. می دانیم که شــرایط فعلی با وضع 
مطلوب فاصلــه دارد و برای رفع مشــکلات نباید 

تردید کنیم.
مدیرعامل ســازمان تأمین اجتماعی با اشــاره 
به تجربیات موفق مربوط به اجرای برنامه نســخه 
الکترونیک و پیشتازی ســازمان تأمین اجتماعی 
در این برنامه، گفت: در نسخه الکترونیک تجربه ما 
نشان داد که با وجود سختی هایی که در این مسیر 
وجود داشــت، نتیجه نهایی به نفع کشــور و نظام 

بهداشت و درمان است.
موسوی هماهنگی و همکاری بین بخشی را از 
دیگر مسائل حائز اهمیت برای پیشبرد نظام ارجاع 

دانست و گفت: ما برای پیشبرد این طرح با وزارت 
بهداشــت و ســایر نهادها همکاری خواهیم کرد. 
ما می توانیــم این طرح را از منظر ســازمان تامین 
اجتماعی شروع کنیم و وارد این مسیر شویم تا آثار 

و برکات آن برای کشور و نظام سلامت باشد.
به گزارش اداره کل روابط عمومی سازمان تأمین 
اجتماعی، وی با اشــاره به اینکه تأمین اجتماعی 
بزرگترین خریدار خدمات درمانی است، افزود: پس 
از نهایی شدن برنامه عملیاتی با تمام توان و استفاده 
از همه ظرفیت هــا برای پیشــبرد و تحقق برنامه 
اقدام می کنیم. سایر اجزای نظام سلامت و وزارت 
بهداشت نیز آماده همکاری هستند و مانعی در این 
حوزه وجود ندارد اما قطعا در اجرا با مسائلی مواجه 

خواهیم شد که باید از موانع عبور کنیم.

برنامه تأمین اجتماعی برای استقرار »نظام ارجاع«



۱۴ سال هفدهم   شماره ۴1۴۸   ۶ دی 1۴۰۰   ورزشی

رکورددار پرش طول ایران می گوید رکوردهایی که فدراســیون برای 
قهرمانی داخل سالن آســیا در نظر گرفته منطقی نیست و بیشتر نشان 

می دهد که دنبال اعزام تیمی کوچک هستند.
به گزارش ایسنا، مســابقات دوومیدانی قهرمانی داخل سالن آسیا از 
22 تا 2۵ بهمن 1۴۰۰ به میزبانی قزاقستان برگزار می شود. ایران در این 
مسابقات پنج سهمیه دارد که تمامی هزینه های آن ها برعهده فدراسیون 
دوومیدانی قزاقستان به عنوان میزبان است. فدراسیون دوومیدانی ایران 
در این راستا رکوردهای ورودی مســابقات را اعلام کرده اما حد نصاب ها 
صدای ورزشــکاران و مربیان را درآورده و باعث انتقاد آنها شــده، چرا که 

معتقدند در برخی مواد ورودی ها بسیار سخت و در چند ماده راحت است.
محمد ارزنده، رکوردار پرش طول ایران و کارشــناس دوومیدانی در 
گفت وگو با ایسنا به حدنصاب های در نظر گرفته شده اشاره و بیان کرد: هر 
فدراسیونی برای حضور قدرتمند در مسابقات می تواند حدنصاب در نظر 
بگیرد اما موجودی فدراسیون دوومیدانی این نیست یعنی با رکوردهای 
فعلی ورزشکاران ما سازگاری ندارند و بیشــتر به دنبال اعزامی تیمی سه 
یا چهار نفره هســتند. حدنصاب ها اصلا منطقی نیســتند و به هیچ وجه 
نمی توان با دیدگاهی مثبت به آن ها نگاه کرد. مثلا در ۶۰ متر اگر کســی 
۶.۶3 ثانیه بدود، ورودی مســابقات داخل ســالن جهــان را می گیرد اما 

ورودی قهرمانی آسیا را به دست نمی آورد.
او با بیان اینکه اعزامی تیمی کوچک به مســابقه بــه نفع دوومیدانی 
نیست،   افزود: پیشرفت دوومیدانی در اعزام ورزشکاران به مسابقات است 

تا رقابت کنند و تجربه به دســت بیاورند. وقتی ورزشکاران تمرین کنند 
و به مسابقه ای اعزام نشوند، ســرخورده می شوند. می گوییم حد نصاب ها 
خوب و رکورد ورزشکاران ضعیف است اما برای بهبود رکوردشان چکاری 
انجام داده ایم؟ آیا اســتعدادیابی کــرده، نخبه ای را بــه دومیدانی آورده  
و حمایت کرده ایم؟ ما ایــن کارها را انجام نداده ایــم و حالا می گوییم هر 
 کسی به حد نصاب ها نرســید، برود برای خودش تمرین کند. این دیدگاه 

مثبتی نیست.
ارزنده با بیان اینکه نســل قبلی که تجربه المپیک و مــدال آوری در 
مسابقات مختلف را داشــت، از دوومیدانی رفته اســت. ادامه داد: بعد از 
بازگشــت از المپیک 2۰12 که 1۰ نماینده داشــتیم، زنگ خطر برای 
فدراسیون به صدا درآمد که این ورزشــکاران جایگزین می خواهند اما نه 

تنها این کار را انجام ندادند بلکه همان نفرات را هم از دست شــان دادند. 
بنابراین خیلی عقب افتادیم و الان دوومیدانی ما مثل یک کشــتی به گل 
نشســته اســت. هر دوره بعد از المپیک و بازی های آســیایی موجی راه 
می اندازند که این رشته پرمدال است و می خواهیم هزینه کنیم اما در حد 

حرف باقی می ماند و دوباره رها می کنند.
او در مورد اینکه فدراســیون در پایان فصل بدنسازی ورزشکاران تنها 
یک مســابقه انتخابی در نظر گرفته است، گفت: همه فدراسیون هایی که 
آمده اند، برنامه ریزی آنچنانی برای مســابقات داخل سالن نکرده اند، در 
صورتی که تمام دنیــا دراین زمینه کار می کنند، هفتگی مســابقه دارند 
و ورزشکاران چند مســابقه می دهند. بهترین تمرین مسابقه است اما ما 
یک مســابقه را در نظر گرفته ایم و می گویم اگر ورودی را آوردی که اعزام 
می شــوی، در غیر این صورت برو برای فضای باز تمریــن کن! این برای 
ورزشکار سخت و غیرقابل هضم است. شــاید در همان مسابقه ورزشکار 
سرماخوردگی یا گرفتگی کوچکی داشته باشد و عملکرد خوبی ثبت نکند، 

نباید به راحتی شانس را از او بگیریم.
المپین ســابقه پرش طول ایران در پایان گفت: بهترین راه این اســت 
که صادقانه با جامعه ورزش صحبت کنند. بگویند مشــکل مالی و مالیات 
داریم و پولی نیست. در این حد می توانیم کمک و کار کنیم. اینکه ورزشکار 
را در فشار نگه دارند، بدترین چیز است. ورزشــکار در حالت عادی تحت 
 فشار عصبی اســت و اگر اینگونه هم با او رفتار کنند،  سرخورده می شود 

و می رود.

ادامه انتقادها به انتخابی فرمالیته فدراسیون برای قهرمانی آسیا؛

دوومیدانی به گل نشسته است!
 مشکل مهدی طارمی

»روحی - روانی« است
 یک سایت پرتغالی مشکل مهدی طارمی را 
در گلزنی در دیدارهای اخیر مشکل روانشناختی 

دانست.
بــه گــزارش ایســنا و به نقــل از ســایت 
bolanarede، در مورد مهدی طارمی، مهاجم 
ایرانی و به ویژه گل نزنی او که باعث نگرانی تمام 
اعضای تیم پورتو شده است، صحبت های زیادی 
شده است. چیزی که کادر فنی آبی و سفید سعی 
در بی ارزش کردن آن داشته است. کادرفنی پورتو 
بارها اعلام کرده است که وظیفه طارمی فقط گل 
زدن نیست و کمک به ســایر بازیکنان است ولی 
همه ما می دانیم که شــرایط این گونه نیست و 

مهاجم ایرانی با مشکل روبه رو شده است.
با وجود نداشــتن شــانس گلزنــی یا حتی 
برخی ناتوانی ها، به نظر می رسد مشکل طارمی 
روحی - روانی اســت و این در برخی از بازی های 
او در مسابقات مشهود اســت، که بارزترین آن ها 
دیدار با لیورپول اســت که در آن بازیکن ایرانی 
به جای شــوت زدن ســعی می کند به یک هم 
تیمی پاس دهد بنابراین یک فرصت گلزنی را از 
دســت می دهد. بازگشــت به روند گلزنی برای 
بازیابی سطح اعتماد به نفسی که قبلا با پیراهن 
آبی و سفید نشــان داده است، بسیار مهم به نظر 

می رسد.
این درســت اســت که ما نمی توانیــم او را با 
مهاجمانی در سطح جکسون یا فالکائو مقایسه 
کنیم. چیزی که در حال حاضر به نظر می رســد 
پورتو ندارد، نبود همین نوع مهاجم اســت که به 
این تیم نیز آسیب زده اســت. مهاجم ایرانی آن 
جور مهاجمی نیست که بتواند خونسردی خود 
را حفظ کند ولی نباید از حق گذشــت که او در 

خدمت تیم است.
طارمی بازیکنی اســت که خط هافبک را به 
حمله وصل می کند و در این امر موفق است و این 
به سود تیمی مثل پورتو است و سرمربی تیم نیز به 

خوب به این نکته اشاره دارد.
حال ســوال این اســت. آیا طارمی مهاجمی 
مرگ بار است؟ به نظر خیر ولی باید از این بازیکن 

حمایت کرد تا بتواند به روند گلزنی برگردد.

 فدراسیون جهانی در واکنش
به بازگشت معروف به تیم ملی؛ 

از کجا معلوم!؟
فدراسیون جهانی والیبال با اشاره به خداحافظی 
سعید معروف از تیم ملی نوشــت: آیا آن در به روی 

معروف بسته است؟
به گزارش ایســنا، پس از ناکام ماندن تیم ملی 
والیبال ایران در رقابت های المپیک صحبت هایی 
از خداحافظی باتجربه های تیم به گوش رسید. تیم 
ملی والیبال ایران با شکست مقابل ژاپن از صعود به 
مرحله یک چهارم نهایی والیبال المپیک بازماند تا 

ایران در این رقابت ها ناکام باشد. 
پس از ناکام بودن تیم ملی والیبال ایران، سعید 
معروف، کاپیتان تیم ملی با انتشار پستی در فضای 

مجازی از تیم ملی والیبال خداحافظی کرد. 
فدراســیون جهانی والیبال پس از خداحافظی 
کاپیتان تیم ملی والیبال ایران نوشــت: »ما تصور 
می کردیم که ســعید معروف تا سال 2۰22 در تیم 

ملی والیبال ایران می ماند.
فدراســیون جهانی والیبال به تازگی در پست 
خود بار دیگر به خداحافظی ســتاره والیبال ایران 
پرداخت و نوشــت: بلافاصله بعد از المپیک توکیو 
چند بازیکن از تیم ملی خداحافظی کردند که یکی 
از آن ها سعید معروف ملی پوش والیبال ایران بود. 
برخی امیدوار بودند که این بازیکــن را بار دیگر در 
سال 2۰22 با لباس تیم ملی ببینند و امید داشتند 
که معروف تــا پایان رقابت هــای قهرمانی 2۰22 

جهان، توپ بزند.
آیا آن در به روی معروف بسته است؟ آیا احتمال 
بازگشت هرچند کم وجود دارد؟ پاسخ منفی است 

اما از کجا معلوم؟

  خبــر ورزشـی
هیات رئیسه فدراسیون فوتبال؛

بهاروند: قرارداد اسکوچیچ 
ریالی بسته شده است

 سرپرســت نایب رییســی دوم فدراســیون 
فوتبال گفت: قرارداد دراگان اســکوچیچ در زمان 
سرپرستی ام در فدراسیون فوتبال به صورت ریالی 

امضا شده و این قرارداد تغییری نداشته است.
به گزارش ایرنا، حیدر بهاروند، رییس ســازمان 
لیگ درباره قرارداد دراگان اســکوچیچ با تیم ملی 
فوتبال ایران اظهار داشت: زمانی که بنده سرپرست 
فدراسیون فوتبال بودم پس از پیشنهاد من و با تایید 
کمیته فنی و هیات رییســه فدراســیون فوتبال، 
دراگان اسکوچیچ را برای هدایت تیم ملی فوتبال 
جمهوری اسلامی ایران انتخاب کردیم. با توجه به 
شرایط سخت اقتصادی و افزایش نرخ ارز در کشور 
قرارداد سرمربی تیم ملی را به صورت ریالی تعیین 
کردیم. این قرارداد توسط تیم حقوقی فدراسیون 

فوتبال تنظیم و امضا شد.
سرپرست اســبق فدراســیون فوتبال افزود: 
برخلاف شایعه سازی برخی افراد این قرارداد هیچ 
گونه تغییری نداشــته و مبلغ قرارداد اســکوچیچ 
به ریال اســت. متن قرارداد همان متن تایید شده 
توسط تیم حقوقی است که به امضای سرمربی تیم 
ملی هم رسیده، اصل قرارداد در فدراسیون فوتبال 

موجود  و درحال اجراست.
وی افرود: این قرارداد به دســتگاه های نظارتی 
نیز ارسال گردیده لذا این موضوع  به ارکان محترم 
قضایی فدراســیون فوتبال جهت بررسی و اقدام 
قانونی ارسال نموده ایم. بهتر است افرادی که مدعی 
تغییر در قرارداد ریالی به دلار اسکوچیچ هستند این 

نسخه را منتشر کنند.

اولیورکان: 
سقف قرارداد برای فوتبالیست ها 

باید وجود داشته باشد
دروازه بان پیشین بایرن مونیخ پیشنهاد تصویب 

یک سقف قرارداد را در فوتبال دنیا کرد.
به گزارش ایســنا و به نقل از تایمــز، الیور کان، 
مدیرعامل بایرن، تعیین سقف دستمزد در فوتبال 
را ضروری می داند. حداکثر مبلغ مشخصی که یک 
باشگاه می تواند برای حقوق بازیکنان خرج کند باید 
مشخص باشد. در دنیای حرفه ای که پول حرف اول 

را می زند باید این مساله کنترل شود. 
کان هم چنین خاطرنشــان کرد که باشگاه ها 
نباید بیش از ۶۰ یا ۷۰ درصــد درآمد خود را صرف 
حقوق کنند. به نظر او باید یک حد بالایی ثابت وجود 
داشته باشد که نباید از آن فراتر رفت و این باید برای 

همه باشگاه ها اعمال شود.
اولیــور کان در بایرن مونیخ جانشــیبن کارل 

هاینتس رومنیگه شد. 
اتحادیه فوتبال اروپــا اکنون با هدایت رومنیگه 
در تلاش برای خنثی سازی فعالیت های تیم هایی 
است که قصد ایجاد ســوپرلیگ را در فوتبال جهان 
دارند؛ اتفاقی کــه با واکنش شــدید در بین اهالی 

فوتبال روبه رو شده است.

لیگ برتر بسکتبال؛ پیروزی مس 
برابر نظم آوران در هفته دوازدهم

در ادامه رقابت های لیگ برتر بسکتبال تیم مس 
کرمان با نتیجه ای نزدیک برابر نظم آوران به پیروزی 
رســید. به گزارش ایرنا، در این بازی کــه از گروه الف 
رقابت های لیگ برتر بســکتبال و در هفته دوازدهم 
برگزار شد، تیم های نظم آوران سیرجان و مس کرمان 
به مصاف هم رفتند که در نهایــت نماینده کرمان با 

نتیجه نزدیک ۹۵ بر ۹2 از سد نظم آوران گذشت. 
آنتون پونکراشوف 23 امتیاز و ۹ ریباند، نیکولا 
دراگوویچ 2۰ امتیاز و 13 ریباند و امیر طاهرخانی 
21 امتیاز بــرای نظم آوران داشــتند. در تیم مس 
کرمان هم اصغر کاردوست 2۰ امتیاز و 1۵ ریباند، 
آیزایا ویلیامز 2۴ امتیاز و ایگور شوماکوف 2۵ امتیاز 

به نام خود ثبت کردند.
در دومین بازی ذوب آهن اصفهان با نفت آبادان 

روبرو می شود.

  خبــر ورزشـی

فراخوان مناقصه عمومی
)یک مرحله ای( نوبت دوم

شرکت گازاستان کرمانشاه درنظردارد مناقصه عمومی به شماره   2000001339000096   را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.
موضوع مناقصه: اجرای شبکه و نصب علمک پراکنده و تعمیرات نواحی اسلام آباد غرب،دالاهو و گهواره. 

ایمنی  صلاحیت  گواهینامه  نیز  و  گاز  و  نفت  یا  و  تجهیزات  و  تأسیسات  در رشته های  پیمانکاری  نامه صلاحیت  گواهی  دارای  متقاضی  شرکتهای 
پیمانکاران می توانند درصورت داشتن ظرفیت مجاز کاری ، کلیه مراحل برگزاری مناقصه اعم از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و 

بازگشایی پاکت ها را، از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( پیگیری نمایند.
لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.

برآورد صورت گرفته جهت انجام پروژه: 42.801.418.757ریال.
مبلغ تضمین شرکت در مناقصه: 2.220.000.000 ریال.

تاریخ انتشار مناقصه در سامانه: 1400/09/27 می باشد.
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت: ساعت16:00 روز سه شنبه مورخ 1400/10/14.

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 16:00 روز  یکشنبه مورخ 1400/11/03.
زمان بازگشایی پاکات: ساعت 9:30 روز دوشنبه مورخ 1400/11/04.

مناقصه گران می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر به آدرس: کرمانشاه، میدان آزادی، ابتدای بلوار شهید بهشتی شرکت گازاستان کرمانشاه طبقه اول اتاق 215 
یا پایگاه اطلاع رسانی الکترونیکی )WWW.NIGC-KSh.ir( مراجعه نمایند.

روابط عمومی شرکت گاز استان کرمانشاه شناسه آگهی: ۱2۴۶۳۸۰        

FR-CO-37/00

آگهی حراج پنج د   ستگاه آمبولانس اوراقی
) نوبت دوم (

مد   یریت د   رمان تامین اجتماعی استان قزوین د   ر نظر د   ارد    نسبت به حراج 
پنج د   ستگاه آمبولانس اوراقی به شماره 3000005454000002 از 

طریق سامانه تد   ارکات الکترونیکی د   ولت برگزار نماید   .
کلیه مراحل برگزاری حراج از د   ریافت اسناد    حراج تا ارائه پیشنهاد   ها  

آد   رس: )ستاد   ( به  د   ولت  الکترونیکی  تد   ارکات  سامانه  د   رگاه  طریق  از  ها  پاکت  بازگشایی   و 
عد   م عضویت  د   ر صورت  کنند   گان  و لازم است شرکت  انجام خواهد    شد      www.setadiran.ir
قبلی، مراحل ثبت نام د   ر سایت مذکور و د   ریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت د   ر 

حراج محقق سازند   .    
پاسگاه  جنب  معلم  بلوار  بسیج  مید   ان  الوند     شهر  البرز  شهرستان  خود   روها:  از  بازد   ید     آد   رس 

اانتظامی الوند     د   رمانگاه اقبال آذرتامین اجتماعی کد    پستی 3431873589
تاریخ انتشار حراج  د   ر سامانه: از ساعت 8:00  صبح روز چهار شنبه  تاریخ 1400/10/01

تا    1400/10/01 تاریخ  صبح   8 ساعت  از  سایت:   ازطریق  حراج   اسناد     د   ریافت  زمانی  مهلت 
ساعت:14:30 روز سه شنبه  تاریخ 1400/10/07

ساعت  از  تعطیل  روزهای  بجز   1400/10/20 الی   1400/10/01 تاریخ  از  بازد   ید   :  زمان 
9:00صبح الی 14:00

تاریخ  شنبه   روزد   و   12:00 الی   10:00 ساعت  از   : د   رروزحراج  پیشنهاد   ات  ارائه  زمانی  مهلت 
1400/11/03

زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت 10:00 الی 12:00 روز د   و شنبه تاریخ 1400/10/03
آد   رس: قزوین، بلوار شهید    بابایی، نبش خیابان د   ند   انپزشکی، مد   یریت د   رمان تامین اجتماعی استان 

قزوین
تلفن: ۳۳۶۵۶۴۱۱ -۳۳۶۹۹2۹۹

اطلاعات تماس سامانه ستاد    جهت انجام مراحل عضویت د   ر سامانه: مرکز تماس: 021-41934  
د   فتر ثبت نام: 85193768-88969737

تاریخ انتشار نوبت  اول : ۱۴۰۰/۱۰/۰۱ 
تاریخ انتشار نوبت د   وم : ۱۴۰۰/۱۰/۰۶

شناسه آگهی: ۱2۴۶۱۵۹ 
مد   یریت د   رمان تامین اجتماعی استان قزوین

  
 به دوشنبه امیدوار نباشید؛ 

 حذف پرسپولیس و استقلال
از آسیا

ناآشــنا بودن فدراســیون فوتبال ایران به قوانین 
کنفدراسیون فوتبال آسیا دو باشــگاه پرسپولیس و 
اســقلال را در خطر حذف از رقابت های آسیا قرار داده 

است
به گزارش ایلنا دو باشگاه استقلال و پر سپولیس دو تیم پرطرفدار آسیا در آستانه حذف از رقابت های لیگ 
قهرمانان آسیای فصل پیش رو و فصل آینده قرار دارند. کنفدراسیون فوتبال آسیا اخیرا نامه ای به فدراسیون 

فوتبال ایران ارسال کرده است و در آن ایراداتی را به این دو باشگاه وارد کرده است.
طبق شنیده ها کنفدراسیون فوتبال آسیا بیش از هزار صفحه فرم و لیست و مدرک ناقص از استقلال و 
پرسپولیس دارد. طبق شنیده ها کنفدراسیون فوتبال آسیا نسبت به به دو باشگاه ایرانی بسیار حساس شده و 

حالا هر دو باشگاه درآستانه حذف شدن هستند.
البته حذف شدن یا نشدن این دو باشگاه به متن نامه 22 دسامبر کنفدراسیون فوتبال آسیا بستگی دارد 
اگر در این نامه اعلام شده باشد سرخ آبی ها ابهاماتی را برطرف کنند این شــانس هنوز برای این دو با شگاه 
وجود دارد که این دو باشگاه به لیگ قهرمانان آسیا برگردند اما اگر AFC از استقلال و پرسپولیس دفاعیه 

خواسته باشد یعنی تصمیم برای حذف این دو باشگاه گرفته شده است.
یک منبع آگاه در فدراسیون فوتبال اعلام کرد که کنفدراسیون فوتبال آسیا در نامه ای که برای فدراسیون 
فوتبال فرستاده 1۷ مورد از پرسپولیس و 1۵ مورد از استقلال ایراد گرفته است. از بدهی ها، مشکلات مالی و 
روشن نبودن صورت های مالی، نکته جالب تر اینکه در همین ایراداتی که از این دو باشگاه گرفته شده است 
در هر بند نزدیک به چند مورد سوال دیگر هست که AFC از دو باشگاه پرسیده است. ایرادهای پرسپولیس 

در ۶22 صفحه و ایرادهای استقلال در ۴۹۰ صفحه از سوی کنفدراسیون فوتبال آسیا لیست شده است.
به نظر می رسد ناآشنا بودن فدراســیون فوتبال ایران به قوانین کنفدراســیون فوتبال آسیا دو باشگاه 
پرسپولیس و اسقلال را در خطر حذف از رقابت های آسیا قرار داده است و در صورتی که جواب های استقلال 

و پرسپولیس از نگاه کنفدارسیون آسیا قانع کننده نباشد هر دو باشگاه از فوتبال آسیا حذف می شوند.
صحبتی که شب گذشته تلویحا حســن کامرانی فر به عنوان دبیر کل فدراسیون فوتبال نیز بر آن صحه 

گذاشت و به نوعی حذف این باشگاه را از آسیا به طور غیررسمی اعلام کرد.

 اولیایی:
کنفدراسیون فوتبال آسیا با 
حرف های صدری حساس شد

کمیته صــدور مجــوز حرفه ای باشــگاه ها در 
خصوص آخرین شرایط سرخابی ها برای حضور در 

آسیا توضیحاتی را ارائه کرد.
کاظم اولیایی عضو کمیته صدور مجوز حرفه ای 

باشگاه ها در گفت وگو با ایلنا در خصوص آخرین شرایط دو باشگاه پرسپولیس و استقلال برای حضور در 
لیگ قهرمانان آسیا فصل آینده اظهار داشــت: کمیته ای که در آسیا مسئول راستی آزمایی مدارک دو 
باشگاه استقلال و پرسپولیس در آسیا است دادخواســتی را برای کمیته انضباطی ارسال کرده است تا 

صحت مدارک این دو باشگاه مورد بررسی قرار بگیرد.
وی ادمه داد:  مدارک این دو باشگاه بارگذاری کرده اند از الزامات صدور مجوز حرفه ای است که قرار 
است این مدارک مورد بررسی قرار گرفته و در صورتی که مورد تایید نباشد برای کمیته انضباطی آسیا 

فرستاده شود تا آنها در خصوص دو باشگاه تصمیم گیری کنند.
اولیایی درباره اینکه به نظر می رسد این دو باشگاه از حضور در لیگ قهرمانان آسیا فصل آینده محروم 
شده اند تصریح کرد: در حال حاضر نه می توان گفت آنها حذف شده اند و نه می توان گفت حضور دارند 
حتی شاید برایتان جالب باشد بدانید همین باشگاه گل گهر که از نظر فدراسین فوتبال ایران مدارکش 
کامل بوده هم احضار شده است. اگر در همین سه روز اتفاقات در مســیر درست قرار بگیرد یک روزنه 

امیدی برای این دو باشگاه وجود دارد.
عضو کمیته صدور مجوز حرفه ای باشگاه ها در خصوص اینکه به نظر می رسد مصاحبه ها کار این دو 
باشگاه را خراب کرده است گفت:  دقیقا همین طور است آنها کاری نداشتند از زمانی که صدری حرف 
زد کنفدراسیون فوتبال آسیا را حساس کرد ما سه ماه به این دو باشگاه فرصت داده بودیم اما حرف های 

صدری باعث شد آنها بروند و مدارک را مورد بررسی قرار دهند.
اولیایی در پایان گفت:  امیدوارم هر چه زودتر وضعیت این دو باشــگاه نیز مشخص شود و از مالکیت 
دولتی بودن خارج شود وقتی دولت ها کوچکترین دخالتی در فوتبال داشته باشند از سوی فیفا تعلیق 
می شوند حالا شما نگاه کنید این دو باشگاه هر دو دولتی هســتند و تصمیمات دولتی برای آنها گرفته 

می شود.

تیم ملی کاراته بانوان در حالی که با نفرات مدعی و 
با تجربه عازم رقابت های قهرمانی آسیا شده بود، پس 
از ۷ دوره از رسیدن به مدال طلا بازماند تا ضعیف ترین 

نتایج سال های اخیر در این رقابت ها را رقم بزند.
به گزارش ایســنا، تیم ملی کاراته زنــان ایران با 
ترکیب سارا بهمنیار، طراوت خاکسار، رزیتا علیپور، 
مبینا حیدری و لیلا برجعلی با هدایت فرخناز ارباب 
عازم رقابت های قهرمانی آســیا 2۰21 در قزاقستان 
شــد و بدون کســب مدال طلا به کار خــود در این 
رقابت ها پایان داد تا ضعیف ترین نتیجه تاریخ کاراته 
بانوان ایران در رقابت های قهرمانی آسیا را از آن خود 

کند.
نمایش ضعیف چهره های مدعی کاراته بانوان در 
آلماتی لزوم بازنگری جدی در ترکیب تیم ملی برای 
رقابت های پیش رو و مخصوصا بازی های آســیایی را 
گوشزد کرد و نشان داد اطمینان از حضور در ترکیب 

ثابت تیم ملی و بی انگیزگی حاصل از آن زمینه ســاز 
نتایج دور از انتظار مقابل رقیبان نه چندان مطرح نیز 

خواهد شد.
فدراسیون کاراته در ســال های اخیر با اعزام این 
نفرات به رقابت های متعــدد بین المللی، در حد توان 
از تیم ملی حمایت کرد اما نمایــش ضعیف آن ها در 
آلماتی، نشــان دهنده ضــرورت تغییــر و تحول در 

ترکیب ملی پوشان برای مسابقات آتی است.  
افول کاراته بانوان ایــران در این رقابت ها در حالی 
رقم خورد که چهره های با تجربه ای هم چون ســارا 
بهمنیار، اینبار نیز پــس از ناکامی در المپیک توکیو، 
حتی نتوانست در رقابت های آسیایی نیز به روی سکو 

برود!
بهمنیار پــس از نمایش ضعیــف در رقابت های 
المپیک توکیــو، در رقابت های قهرمانی آســیا نیز 
عملکرد ناامید کننده ای داشت و نشان داد نمی تواند 

مهره قابــل اتکایی بــرای کاراتــه ایــران حتی در 
رقابت های آسیایی باشد.

بهمنیار دارنده مــدال برنز جهــان 2۰1۸ که در 
جایگاه پنجــم رنکینگ جهانی جــای دارد، همانند 
دوره قبل رقابت های قهرمانی آســیا در سال 2۰1۹، 

این بار نیز از رسیدن به مدال بازماند.
او در نخستین مبارزه خود در وزن ۵۰- کیلوگرم، 
پس از برتری نزدیک ۴ بر 3 مقابل حریفی از اندونزی 
در دومین مبارزه برابر مولدیــر ژانگبیر دارنده مدال 
طلای امیدهای آسیا از کشــور میزبان با نتیجه ۷ بر 

2 شکست خورد و به رده بندی رفت.
بهمنیار در دیدار رده بندی نیــز در ادامه نمایش 
ضعیف خود با نتیجه ۸ بر ۴ مغلوب شــائونگ گوشیا 
نفر 1۷ رنکینگ و دارنده مدال برنز آسیا از چین تایپه 

شد و از رسیدن به مدال برنز نیز بازماند.
طراوت خاکســار نفر نهم رنکینگ جهان در وزن 

۵۵- کیلوگرم و دارنده مدال طلای آسیا، نیز در همان 
مبارزه نخســت مقابل تام هوانگ نفر ۸۹ رنکینگ از 
ویتنام تن به شکســت داد و به رده بندی رفت. وی در 
رده بندی مقابل سابینا زاخروا، دارنده مدال نقره آسیا 

از قزاقستان 3 بر 2 پیروز شد و به مدال برنز رسید.
مبینا حیدری دارنــده در ۶۸- و لیلا برجعلی در 
۶۸+ کیلوگرم به ترتیب صاحب مدال های نقره و برنز 

شدند.
ناکامی تیــم ملی بانوان ایران در ایــن رقابت ها در 
حالی بود که ایران در دوره قبل این رقابت ها در ســال 
2۰1۹ موفق به کسب 3 مدال طلا و یک نقره شده بود.

تیم ملی کاراته بانوان ایــران در جدول رده بندی 
پس از تیم های ژاپــن، ویتنام، امارات، قزاقســتان، 
فیلیپین و اندونزی قرار گرفت تا ضعیف ترین نتیجه 

سال های اخیر را رقم بزند.
در بخش کاتای انفرادی بانوان نیز، فاطمه صادقی 
نمایش ناامید کننده ای داشــت و از رسیدن به مدال 
بازماند و در کاتای تیمی نیز تیم بانوان ایران به مدال 

برنز رسید.

مدعیان بی انگیزه بلای جان کاراته بانوان در آلماتی!

کاپیتان تیم ملی کشتی فرنگی با دفاع از عملکرد محمد بنا در برابر منتقدان، گفت: 
کارنامه بنا گویای همه چیز است و نیازی به توضیح ندارد.

محمدعلی گرایی در گفت وگو با ایســنا، درباره آخرین وضعیــت خود، اظهار کرد: 
تمریناتم را در شــیراز به صورت منظم دنبال می کنم و فکر می کنــم اردوی تیم ملی 
با مشخص شــدن نفرات برتر جام تختی، از اسفند آغاز شــود تا تمریناتمان را زیر نظر 

کادرفنی تیم ملی دنبال کنیم.
دارنده 3 مدال برنز جهان، درباره فاصله زمانی نزدیک رقابت های قهرمانی جهان و 
بازی های آسیایی و لزوم تشکیل دو تیم ملی، برای حضور در این 2 رویداد، گفت: به نظر 
من کشتی فرنگی ایران پتانسیل تشــکیل دو تیم ملی خوب را دارد تا در هر دو رویداد 
قهرمانی جهان و بازی های آسیایی به نتایج خوبی برســد. نفراتی که در اوزان مختلف 
حضور دارند در ســطح خوبی هســتند و فاصله نزدیکی با هم دارند. در وزن خودم نیز 
کشتی گیران بسیار خوبی حضور دارند که همین امر نیز دست کادر فنی را برای تشکیل 

دو تیم ملی باز می گذارد.
دارنده مدل طلای بازی های آسیایی، در پاسخ به این سوال که دوست دارد در کدام 
یک از این 2 رویداد به میدان برود، خاطرنشان کرد: تصمیم با کادر فنی تیم ملی است و 
هر کجا که صلاح بدانند کشــتی می گیرم. اردوهای تیم ملی که شروع شود قطعا کادر 

فنی با گذشت زمان در این خصوص تصمیم گیری خواهد کرد.
گرایی افزود: کشتی فرنگی ایران امسال نتایج شگفت انگیزی را در المپیک و مسابقات 
جهانی رقم زد و امیدوارم با ادامه این روند در ســال آینده، بتوانیم در مسابقات جهانی و 
بازی های آسیایی نیز شاهد درخشش کشتی فرنگی ایران باشیم. قطعا کار سختی در 

پیش داریم اما فرنگی کاران شایسته ایران نشان داده اند از عهده کارهای سخت به خوبی 
برمی آیند. وی درباره انتقادات اخیر از محمد بنا ســرمربی تیم ملی کشتی فرنگی، نیز 
گفت: همیشه از کارهای بزرگ انتقاد می شود. رزومه محمد بنا مشخص است و همین 

رزومه است که صحبت می کند و گویای همه چیز اســت. بنابراین دیگر نیازی به 
صحبت نیست.

گرایی همچنین در پاسخ به این سوال که آیا پاداش کسب مدال در رقابت های 
جهانی را دریافت کرده یا خیر، خاطرنشــان کرد: هنوز پاداش مسابقات جهانی را 

نگرفته ایم و خبر نداریم چه زمانی قرار است پرداخت شود.
نماینده وزن ۷۷ کیلوگرم ایران در المپیک توکیو، در پایان درباره شرایط برادرش 
محمدرضا گرایی و اینکه بعد از کسب مدال های طلای المپیک و جهان حسابی سرش 

شلوغ است، گفت: بله به قدری سرش شلوغ است که ما هم دیگر او را نمی بینیم!

محمدعلی گرایی:

کارنامه بنا گویای همه چیز است



۱۵ سال هفدهم   شماره ۴1۴۸   ۶ دی 1۴۰۰   بانک و بیمه

تفاهم نامه همکاری بانک گردشــگری و فدراســیون ورزش های 
همگانی با حضور اعضای هیات مدیره بانک و رئیس فدراسیون مذکور 

امضا شد. 
به گزارش شــاخه ســبز به نقل از روابط عمومی بانک گردشگری، 
مراســم رونمایی از کارت هــواداری ورزش هــای همگانی با حضور 
حســین رحمتی قائم مقام بانک گردشــگری و افشین ملایی رئیس 
فدراســیون ورزش های همگانی برگزار شــد و طــی آن تفاهم نامه 

همکاری طرفین به امضا رسید. 
قائم مقام بانک گردشگری در مراســم رونمایی از کارت هواداری 
ورزش های همگانی گفت: ورزش همگانی در کشور به سطحی از ارتقا 
و بالندگی رســیده که با زندگی مردم آمیخته شده و حرکت رو جلوی 

خود را ادامه خواهد داد. 
حســین رحمتی با بیان اینکه ورزش همگانی در ســال های اخیر 
در بخش تکنولوژی و علمی متحول شده اســت، افزود: امروز ورزش 
همگانی یک پیاده روی ساده نیست و به ســمت ورزش های گروهی 

سوق پیدا کرده و لذا همه باید به این موضوع مهم توجه کنند. 
وی ادامه داد: بانک گردشــگری اثرگذاری خود در حوزه ورزش را 

در رشته های والیبال و فوتبال)تیم پرسپولیس( نشان داده و کمک ها 
و حمایت های لازم را داشته اســت . اکنون نیز در نظر داریم از ظرفیت 

های بانک در کمک به تامین سلامت مردم استفاده کنیم.
قائم مقام بانک گردشــگری گفت: به دنبال تعامــل و همکاری دو 
طرفه هســتیم تا بتوانیم از ظرفیت ورزش همگانی کشور 2۰ میلیون 
عضو جذب کنیم و شرایط را برای بهتر شــدن ورزش همگانی در بین 

مردم فراهم کنیم. 

رئیس فدراسیون ورزش های همگانی نیز در این مراسم با اشاره به 
اهمیت توسعه ورزش همگانی در کشــور از همکاری و حمایت بانک 
گردشــگری تقدیر کرد و گفت: تمام اقداماتی که از سوی فدراسیون 
ورزش های همگانی و بانک گردشگری صورت خواهد گرفت، در جهت 
ساختن آینده ای روشن برای مردم ایران است که بتوانیم با همکاری 
یکدیگر به سمت توسعه پایدار ورزش همگانی در کشور حرکت کنیم. 

افشــین ملایی با بیان این که توجه و نگاه رسانه ها به سمت ورزش 
قهرمانی است، خاطرنشــان کرد: باید به ســلامت مردم که در سال 
های گذشته مورد توجه قرار نگرفته، بیشــتر از گذشته اهمیت داد و 
با داشــتن برنامه های تاثیرگذار این خلا را پر کرد تا ورزش همگانی و 

تامین سلامت مردم در اولویت قرار بگیرد. 
وی ادامــه داد: ائتلاف فدراســیون ورزش هــای همگانی و بانک 
گردشگری به ســود ملت ایران خواهد بود و با پتانســیلی که این دو 
نهاد دارند، قطعا اتفاقات خوبی برای سلامت مردم رقم خواهد خورد. 
این تفاهم نامه نقطه عطفی در تعامل فدراســیون با بانک گردشگری 
محسوب خواهد شد و امیدوارم بتوانیم گام های موثری در این راستا 

برداریم.

رونمایی از کارت هواداری ورزش های همگانی 

تفاهم نامه همکاری بانک گردشگری و فدراسیون ورزش های همگانی امضا شد
 دکتر غلامرضا سلیمانی در جمع مدیران 

عامل و مسئولان ارشد صنعت بیمه:
صنعت بیمه به نماد ثبات مالی 

تبدیل خواهد شد
منابع صنعت بیمه و شــیوه صحیح سرمایه 
گذاری در این صنعت، علاوه بر رشــد توانگری، 
به تــورم زدایی و افزایش توان اقتصادی کشــور 

منتهی خواهد شد.
به گزارش شاخه سبز به نقل از اداره کل روابط 
عمومی و امــور بین الملل بیمــه مرکزی، دکتر 
غلامرضا ســلیمانی که در جمع مدیران ارشــد 
صنعت بیمه سخن می گفت، با اعلام این مطلب 
افزود: صنعت بیمه با مشــارکت تمامی فعالان، 
مدیران و کارشناســان زبده این حوزه توانسته 
است خود را به عنوان مدعی اصلی ثبات اقتصادی 
مطرح کند که این امر در کاهــش میزان تورم و 
افزایش ضریب امنیت اجتماعی، اهمیت خاصی 

دارد.
رئیــس کل بیمه مرکزی با تشــریح آخرین 
دســتاوردهای صنعت بیمه در یک سال اخیر به 
نقش موثر سرمایه گذاری هوشمندانه در صنعت 
بیمه اشاره کرد و اظهار داشت: خرید اوراق مالی 
از محل سپرده گذاری، ســرمایه گذاری موثر در 
بورس و نهادهای توسعه محور مالی از مأموریت 
های صنعت بیمه برای تقویت ساختارهای مالی 

کشور به شمار می رود.
دکتر ســلیمانی از ورود صنعت بیمه به عصر 
طلایی در آینده نزدیک خبــر داد و تصریح کرد: 
با ادامه روند جــذب دارایی های خــرد مردم به 
خصوص در رشــته بیمه های زندگی و سرمایه 
گذاری در بازارهای بــزرگ می توان به آینده این 

صنعت، بیش از پیش امیدوار بود.
رئیس شورای عالی بیمه در بخش دیگری از 
سخنان خود بر ضرورت همزیستی مسالمت آمیز 
و حرفه ای شــبکه فروش و استارت آپ ها تاکید 
کرد و گفت: گســترش فعالیت الکترونیکی در 
صنعت بیمه از الزامات است و نهاد ناظر می تواند با 
تکیه بر سه مأموریت حمایت، هدایت و نظارت در 
تعادل بخشی به فعالیت های شبکه فروش، نقش 

آفرینی کند.
رئیس کل بیمه مرکــزی در پایان بر مواردی 
نظیر: اهمیــت صیانت از حقوق بیمــه گذاران، 
حفاظت از اطلاعات بیمه ای مردم، برنامه ریزی 
صنعت بیمه برای کاهش تورم و فشــار مالی بر 
شــهروندان و همچنین پرهیز از نرخ شکنی در 

صنعت بیمه تاکید کرد.
گفتنی است در این نشست، رئیس پژوهشکده 
بیمه، دبیرکل سندیکای بیمه گران ایران و تنی 
چند از مدیران عامل شــرکت های بیمه ضمن 
تشریح گزارش »همایش روز ملی بیمه و توسعه« 

به طرح دیدگاه های خود پرداختند.

معاونت بانکی کارآفرین تغییر کرد

با حکم دکتر احمد بهاروندی مدیرعامل بانک 
کارآفرین،آقای ســهراب صادقی به عنوان معاون 
بانکی مدیرعامل و دکتــر علیرضا صادقی معاون 
ســابق امور بانکی را به عنوان مشــاور بانکی خود 

منصوب کرد.
به گزارش شاخه ســبز به نقل از روابط عمومی 
بانک کارآفرین، در حکم انتصاب دکتر بهاروندی 
به معاون جدید امور بانکی آمده است :« به پشتوانه 
ســوابق ، تجربیات و توانمندی های تخصصی و 
حرفه ای شــما و همچنین  آگاهی بــه انتظارات 
و اهداف بانک، شــما را به ســمت معــاون بانکی 

مدیرعامل منصوب می کنم.«
دکتر بهاروندی در مراســم تودیــع و معارفه 
معاون جدید امور بانکی با اشــاره به این که تغییر 
و تحول در بخش های مدیریتــی اجتناب ناپذیر 
است، گفت: پست های مدیریت پست های موقت 

هستند و همیشه برای ارتقا نیازمند تغییر هستیم.
دکترعلیرضا صادقی معاون ســابق امور بانکی 
که از  این پس در سمت مشــاور بانکی مدیرعامل 
منصوب شد، در  این مراسم با بیان این که ورودم به 
بانک کارآفرین در مسولیتی بود که با تغییر ساختار 
بانک همراه  شــده بودگفت:پارادایم های جدید 
ایجاد شده در ساختار بانک موجب شد تا سختی 
های زیادی را متحمل بشــویم و چارچوب های 
وجود نداشته را ســاختیم، به همین جهت باید از 

همه همکارانم تشکر کنم.
در این مراسم ســهراب صادقی معاون بانکی 
مدیرعامل نیز بــا تقدیر از حســن اعتماد دکتر 
بهاروندی ابــراز امیدواری کرد کــه با هم فکری و 
تلاش همکاران بانکی در جهــت بهبود وضعیت 
بانک و رسیدن به اهداف و برنامه بانک قدم برداریم 

و امانت دار خوبی برای هیات مدیره و بانک باشیم .
 گفتنی اســت ، در زمان معاونت دکتر علیرضا 
صادقی  زیر ســاخت های مربوط بــه بانکداری 
شــرکتی، بانکداری تجاری- شخصی و بانکداری 

سرمایه گذاری پیاده سازی و توسعه پیدا کرد.

  خبــر
تسهیلات ازدواج بانک 

قرض الحسنه رسالت به هنرمندان، 
نویسندگان وروزنامه نگاران

با همــکاری بانک قرض الحســنه رســالت 
و وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی به اعضای 
صندوق اعتباری هنر تســهیلات قرض الحسنه 

ازدواج پرداخت می شود.  
به گزارش شاخه سبز به نقل از روابط عمومی، 
رهیار مرکزی فرهنگ، هنر و گردشگری با اعلام 
این خبر گفت: بانک قرض الحســنه رســالت 
و صندوق اعتبــاری هنر با امضــای تفاهم نامه 
همکاری در قالب دو طرح »شــمیم و جوانه »به 
هنرمندان، نویســندگان و روزنامه نگاران عضو 
صندوق اعتباری هنر تســهیلات قرض الحسنه 

پرداخت می نماید.
سعید توکل با اشــاره به طرح شمیم افزود: در 
این طرح به افرادی که تاریخ عقــد)ازدواج( آنها 
از 1۴۰۰/۷/۰1به بعد باشــد 3۰میلیون تومان 

تسهیلات ازدواج تعلق می گیرد.
به گفته وی اعطای این تســهیلات هیچ گونه 
ارتباطی به وام ازدواج بانک مرکزی ندارد و اعضای 
صندوق هنر علاوه بر امــکان دریافت وام ازدواج  
می توانند از این تسهیلات3۰میلیون تومانی نیز 

بهره مند شوند.
توکل همچنین به تسهیلات قرض الحسنه 
در قالب » طرح جوانه« اشاره کرد و اظهارداشت: 
در این طرح به افرادی کــه از ۰1/۷/1۴۰۰به بعد 
صاحب فرزنــد شوند،تســهیلات 3۰میلیون 

تومانی پرداخت می گردد.
رهیار مرکــزی فرهنگ، هنر و گردشــگری 
گفت: این تسهیلات با معرفی صندوق اعتباری 
هنر وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی به بانک 
قرض الحسنه رســالت پرداخت می شود وافراد 
مــی توانند بــرای دریافت اطلاعــات تکمیلی 
درخصوص این تســهیلات به صندوق اعتباری 

هنر مراجعه کنند.

خرید آسان و اقساطی 
محصولات خانگی با همیاران 

سپهر بانک صادرات ایران

محصولات ۵۷ شــرکت بزرگ کشــور را به 
آسانی و با کارت اعتباری از طریق طرح همیاران 

سپهر بانک صادرات ایران به منزل ببرید.
به گزارش شاخه سبز به نقل از روابط عمومی 
بانک صادرات ایران، امکان خرید محصولات ۵۷ 
شــرکت تولیدی طرف قرارداد با بانک صادرات 
ایران در قالب طرح تســهیلاتی همیاران سپهر 
فراهم اســت و متقاضیان می توانند با استفاده 
از کارت اعتباری از تســهیلات ایــن طرح با نرخ 
ترجیحی برای خرید انواع موتورسیکلت، لوازم 
خانگی و ســایر محصولات با کیفیــت داخلی 
در یک هزار و 11۴ فروشــگاه در سراســر کشور 

استفاده کنند.
علاوه بر فهرست ۵۷ شرکت تولیدی ساخت 
داخل، بانک صادرات ایران با اشــخاص حقیقی 
تولید کننده و توزیع کننده نیــز در قالب امضای 
تفاهم نامه، شــرایط خرید اعتباری محصولات 
آنان را برای مشــتریان و متقاضیان فراهم کرده 

است.
طرح همیاران ســپهر بانک صــادرات ایران 
شرایط استفاده از تســهیلات و خرید بی واسطه 
از این شرکت ها را برای مشــتریان و هموطنان 
تســهیل کرده که علاوه بر درگاه های بانکداری 
الکترونیک، امکان خرید از بیش از یک هزار و 11۴ 
فروشــگاه را فراهم آورده و متقاضیان می توانند 
در قالب عقد مرابحه )اقســاطی(، تا سقف ۵۰۰ 
میلیون ریال از کارت اعتباری »همیاران  سپهر« 
بانک صادرات ایران محصولات داخلی باکیفیت 

خریداری کنند.
شرکت های تولیدی و عرضه کنندگانی در این 
طرح امکان مشارکت دارند که دارای چرخه توزیع 
متمرکز شامل فروشگاه ها و مراکز فروش متعدد 
باشــند. اعتبار کارت های اعتبــاری »همیاران 
سپهر« ســه ماهه بوده و بازپرداخت تسهیلات 
آن حداکثر 3۶ ماهه با نرخ ســود 1۵ و 1۸ درصد 

خواهد بود.
در قالب این طرح برای اعطای کارت اعتباری 
همیاران سپهر نیازی به ارائه پیش فاکتور نیست 
و امکان صدور این کارت توســط تمامی شعب 

بانک امکان پذیر است.

  خبــر

  
 مسعود بادین در جلسه شورای مدیران 

بیمه آسیا:
بیمه آسیا برنامه عملیاتی خود 

را در نهُ ماهه ۱۴۰۰به طور کامل 
محقق ساخت

تولید نهُ ماهه 1۴۰۰ بیمه آسیا با کل تولید 13۹۹ 
برابری کرد.

به گزارش شاخه سبز به نقل از روابط عمومی بیمه آسیا، مســعود بادین، نایب رییس هیأت مدیره و 
مدیرعامل بیمه آسیا در نشست شورای مدیران اظهار داشت: بیمه آسیا علیرغم چالش ها و دشواری های 
موجود در بازار، توانست تولید نهُ ماهه سال1۴۰۰ را به رقم کل تولید سال گذشته برساند و دستاورد بزرگی 

را به ارمغان آورد.
وی افزود: در این دوره، ما توانســتیم در شــاخص های مالی و بیمه گری همچون سهم بازار، نسبت 
خسارت، سپرده گذاری ها و ســرمایه گذاری های بانکی و بورسی و ذخایر فنی رشد قابل توجهی داشته 

باشیم .
مسعود بادین با اشاره به چشم انداز بســیار روشــن  بزرگ ترین بیمه خصوصی کشور  تصریح کرد: 

امیدواریم تا پایان سال رکوردهای جدیدی در فعالیت های شرکت، به ثبت برسانیم.
مدیرعامل بیمه آسیا در این جلسه از تلاش ها و همت بی نظیر ارکان شرکت به ویژه کارکنان و شبکه 

فروش در تحقق برنامه نهُ ماهه بیمه آسیا تقدیر و تشکر کرد.
 نایب رئیس هیات مدیره بیمه آسیا در این جلسه همچنین بر هماهنگی بیش از پیش بین مدیریت ها، 
شبکه فروش و دیگر بخش های شرکت برای جذب پرتفوی و توجه به ترکیب و ریسک پرتفوها تاکید کرد و 

دقت در پرداخت خسارت ها و تکریم بیمه گذاران را ضروری خواند.
 گفتنی است، نشست شورای مدیران بیمه آســیا به صورت بر خط و با حضور اعضای هیات مدیره، 
معاونین مدیرعامل، مدیران، مشــاوران و نمایندگان مدیرعامل، مدیران معین و سرپرستان مناطق 
دهگانه برگزار شد. در این جلسه موضوعات مربوط به عملکرد نهُ ماهه و برنامه های آتی شرکت در سه 
ماهه پایان سال مورد بحث و بررسی قرار گرفت و مدیرعامل بیمه آسیا رهنمودهای لازم را در این زمینه 

ارائه کرد.

  مهلت تسویه بدهکاران
بانک توسعه تعاون تا پایان ۱۴۰۰ 

تمدید شد
به گزارش روابط عمومی بانک توســعه تعاون ، 
براساس مجوز های بانک مرکزی ودر راستای »قانون 
تسهیل تسویه بدهی بدهکاران بانکی کشور« مهلت 

استفاده از این قانون تا پایان اسفند ماه 1۴۰۰ تمدید شد.
بانک مرکزی بر اساس مصوبه ستاد ملی مدیریت کرونا درابلاغیه ای تصریح کرد ،با عنایت به استمرار 
شرایط ناشی از کرونا و اثرات تعطیلی های وضع شده برای مشاغل و کسب و کارها ، به دلیل اینکه برخی 
از مشمولان نتوانستند با تسویه نقدی ، بدهی خود را تا پایان شهریور ماه 1۴۰۰ تعیین تکلیف و از مزایای 
تسهیل تســویه بدهی بدهکاران شبکه بانکی اســتفاده کنند لذا مهلت زمانی برای بهره مندی از قانون 
تسهیل بدهی بدهکاران بانکی برای مشمولان برای آخرین بار از اول مهر ماه سال جاری به مدت شش ماه 

تا پایان اسفند 1۴۰۰ تمدید می شود.
همچنین مقرر شده است ، اعطای تســهیلات کرونا وهمچنین امهال بازپرداخت اقساط تسهیلات 
بانکی اعطایی تا پایان سال 1۴۰۰ به کســب و کارهای فرهنگی ، هنری و رسانه ای آسیب دیده از بحران 

کرونا نیز تمدید گردد.
گفتنی است ، »قانون تسهیل تسویه بدهی بدهکاران شبکه بانکی کشــور« در تاریخ 2۰ آذر 13۹۸ 
توسط مجمع تشخیص مصلحت نظام تصویب و به بانک مرکزی ابلاغ شد که بر اساس این قانون فرصتی 
فراهم شد تا تولیدکنندگان دارای بدهی به شبکه بانکی تا پایان سال ۹۷ تا سقف ۵۰۰ میلیون تومان برای 
اشخاص حقیقی و 2 میلیارد تومان برای اشخاص حقوقی پس از حذف سود مرکب تسهیلات معوق خود را 

به شرط پرداخت نقدی کل بدهی، نسبت به تسویه دیون خود اقدام کنند.
مطالبات ناشی از تسهیلات ریالی که قرارداد ملاک محاســبه آنها در سامانه سمات بانک مرکزی در 
بخش های کشاورزی، جنگلداری، شیلات، اســتخراج معادن، صنعت، ساختمان و تامین آب، برق و گاز 
پرداخت شده باشد، مشمول این قانون هستند و بانک مرکزی تسهیلات واحدهای تولیدی را محدود به 
بخش های کشاورزی، معادن، صنعت و ساختمان کرده است که با هدف ایجاد، توسعه و تامین سرمایه در 

گردش پرداخت شده باشند.

به گزارش شــاخه ســبز به نقل از روابــط عمومی 
بیمه ایران، ســید مجید بختیاری، بیمه ایــران را نماد 
ســه ویژگی »اصالت«، »اعتبار« و »افتخــار« در طول 
۸۶ سال تأســیس آن خواند و گفت: جدای از این ها، چه 
در سال های جنگ و چه در ســال های عمران و آبادانی 
کشــور، بیمه ایران نقش بی بدیلی داشته و در مدیریت 
ریسک های کشور و همچنین در ارتقای دانش بیمه ای 

در کشور، بیمه ایران نقش خیلی جدی ایفا کرده است.
وی با بیان اینکه بخش قابل  ملاحظه ای از شکل گیری  
صنعت بیمه در بخش خصوصی، مدیون دانش فنی بیمه 
ایران و ظرفیت نهفته در آن اســت، تصریح کرد: با توجه 
به سیاست های ذیل اصل ۴۴ قانون اساسی، بیمه ایران 
به عنوان تنها شــرکت بیمه دولتی باقــی ماند، منتهی 
رویکرد این شــرکت، این بود که همسو با سیاست های 
کلی کشــور، )با اینکه خودش دولتی می ماند( به بخش 
خصوصی کمک بکنــد و تاکنون در ایــن زمینه از هیچ 

کوششی دریغ نکرده است.
سید مجید بختیاری، با اعلام اینکه بیمه ایران دارای 
22۰ شعبه و چیزی حدود 1۴ هزار نمایندگی در سراسر 
کشور است، گفت: بیمه ایران نزدیک به 32 درصد سهم 
بازار بیمه کشــور را به خود اختصــاص داده و در بحث 
خسارت ها و خصوصاً در رشته شخص ثالث، تقریباً بیش 
از ۵۰ درصد سهم بازار را دارد؛ این یعنی، این بیمه، دارای 
بیشترین حجم عملیات یکی از بزرگ ترین رشته های 

بیمه ای کشور است.
مدیر عامــل بیمه ایران بــا تأکید بــر اینکه توجیه 
اقتصادی یک فعالیت، برای بیمه ایران به عنوان یک بنگاه 
اقتصادی خیلی مهم اســت، یادآور شد: در عین حال، ما 
به جهت دولتی بــودن، ملاحظاتی غیــر از ملاحظات 
اقتصادی را هم مد نظر قرار می دهیــم و در جاهایی که 

مثلًا شرکت های دیگر بیمه ای نخواهند بیمه نامه شخص 
ثالث کسی را صادر کنند، از او استقبال کرده و خودمان را 

موظف می دانیم که این کار را انجام دهیم.
بختیاری در تشــریح اقدامات بیمه ایــران در 1۰۰ 
روز شروع به کار دولت ســیزدهم، تدوین یک نقشه راه 
جدید و برنامه راهبردی برای اجرا در ســطح شرکت، به 
نحوی که مورد تعهد همه بخش ها قــرار بگیرد، را از اهم 
برنامه ها عنوان کرد و گفت: نگاه و چارچوب درونی این 
برنامه راهبردی، بیشتر در حالت پویا تدوین شده؛ یعنی 
متناسب با تغییرات محیطی و تغییرات داخلی شرکت، 

این برنامه قابل بازنگری و ارتقاء است.
بختیاری یادآور شد: البته، مصالح اقتصادی شرکت، با 
رعایت حقوق دولت به عنوان صاحب سهام نیز در تدوین 
این نقشه راه در نظر گرفته  شده است، به گونه ای که بیمه 
ایران با پشت ســر گذاشتن زیان انباشــته  خود، بتواند 
تقسیم سود خوبی را داشته باشــد که سودش به دولت 

ارائه می شود.
بختیاری یکی دیگر از کارهای دیگر انجام شــده در 
1۰۰ روز ابتدای شروع بکار دولت سیزدهم در بیمه ایران 
را، بازسازی نظام مالی شرکت و روزآمد نمودن آن اعلام 
کرد و گفت: ما 1۴ هزار نمایندگی در سراسر کشور داریم 
که تا پیش از این، کارمزد آنها به صورت پراکنده پرداخت 
می شد که این، علاوه بر بالا بردن قیمت تمام شده برای 
شرکت موجب میشــد انصاف نیز رعایت نشود. در این 
چارچوب اما، با محاســبه و پرداخت متمرکز کارمزد در 
سراسر کشور، رضایتمندی خوبی از سمت نمایندگان 
ایجادشــده و همچنین در این زمینه هم شفاف سازی 

صورت گرفته است.
مدیر عامل بیمه ایران، اقدام بعدی این شــرکت را، 
توســعه بیمه های عمر و اتصال آن ها به بازار سرمایه از 

طریق پیاده سازی بیمه های یونیت لینک عنوان کرد که 
بر این مبنا، به جای آنکه، این شرکت، برای بیمه گذاران 
خود، تعهد بلندمدت مبتنی بر درصدی سود ثابت را در 
نظر بگیرد، اندوخته ریاضی آن ها را متناسب با یک سبد 
سهام در نظر می گیرد تا در اثر شرایط تورمی، ارزش پول 

آن ها حفظ و بازده خوبی هم داشته باشد.
بختیاری بیان کرد: در بحث منابع انسانی و خصوصاً 
حوزه آموزش نیروی انســانی نیز، فعالیت هایی را شروع 

کرده ایم و امیدواریم نتایج خیلی خوبی را بگیریم.
مدیر عامل بیمه ایــران همچنین از اجــرای پروژه 

طراحی داشبورد مدیریت ریسک در این مدت خبر داد.
بختیاری گفت: در بحث شبکه امور نمایندگان بیمه 
ایران، برای رعایت انصاف و شفافیت، سعی کردیم، کل 
فرآیند، از ابتدای کار تا گرفتن کد نمایندگی، به صورت 
مکانیزه صورت گیرد که ان شــاء الله بهره برداری از آن 

به عنوان یک تحول آغاز  می شود.
وی افزود: این، کار بزرگی اســت؛ یعنی اگر کســی 
می خواهد نمایندگــی بیمه بگیرد، تنها کافی اســت 
ضابطه ها را رعایت کند؛ یعنی در سایت، ثبت نام کرده و 
تمام آن فرآیند را تا مرحله  دریافت کد را طی کند. فقط 

یک مرحله اســتعلام از حراســت می ماند که آن هم در 
تلاش هستیم که مکانیزه اش کنیم.

بختیاری با بیان اینکه، پروژه بزرگــی را در ارتباط با 
بحث های شفاف سازی و سالم سازی محیط اقتصادی، 
در دست اقدام داریم، به سرنجام رســیدن این پروژه را، 
موجب کاهش تمرکز عملیات مالی و حساب های بانکی 

عنوان کرد.
مدیر عامل بیمه ایران، اجرای بحث »دیتا ماینینگ« 
و »داشبوردهای مدیریتی« و نیز استقرار سامانه »کشف 
تقلب به صورت یکپارچه« را از دیگر موضوعات در دست 
اقدام این شــرکت اعلام کرد که پیشــرفت های خیلی 
خوبی نیز داشته اند. بختیاری با اشــاره به آماده سازی 
اسناد مربوط به ایجاد زیرســاخت ها و مفاهیم مرتبط 
با تحول دیجیتــال اعلام کرد: پرداخت خســارت را نیز 
به صورت آنلاین در سراسر کشور را شروع کرده ایم و الآن 
چند استان کشور در این ارتباط مجهز شده اند و آرام آرام 

بقیه استان ها هم تجهیز خواهد شد.
بختیاری یادآور شــد: البته این کارها یک مسیری 
است که باید مرحله به مرحله جلو برود و باید در این مسیر 
به صورت پیوسته حرکت کنیم و مربوط نمی شود 1۰۰ 

روز دیگر بیائیم و بگوئیم این ها انجام شده است.
مدیر عامل بیمه ایران در بخش دیگری از این گفتگو، 
اظهار داشت: بحث فساد یکی از مباحث جدی است که 
تلاش شده با شفاف ســازی با آن مبارزه کنیم. در حوزه 
نظارت عالیه روی شــبکه های مختلفی که در صنعت 
بیمه، اعم از شبکه های فروش، خسارت و ... وجود دارد، 
سعی شده اســت از طریق ایجاد ســامانه هایی، به طور 
غیرمستقیم نظارت کنیم و نیاز نباشد جلوی کسب وکار 
را بگیریم. خوشــبختانه تلاش های بسیار خوبی در این 

حوزه صورت گرفته است.

مدیر عامل بیمه ایران:

به روش  سال های 1300 نمی شود بیمه ایران را در سال های 1400 اداره کرد

به گــزارش شــاخه ســبز بــه نقل از 
خبرگزاری فارس، در پی وقوع حادثه مترو 
تهران و حضور به موقع مدیرعامل، مدیران 
ارشد و تیم کارشناسی بیمه رازی در محل 
حادثــه، اعتماد عمومی بــه صنعت بیمه 

بیش از گذشته افزایش یافت.
این افزایش اعتماد در حالی رخ داد که 
عموم افراد در زمینه ارائه خدمات به موقع 
و مناســب آنچنان اعتمــادی به صنعت 
بیمه ندارند و همواره نگران کارشناســی 
و جبران خســارت از ســوی شرکت های 

بیمه هســتند، اما بیمه رازی در پی وقوع 
حادثه مترو تهران با حضــور به موقع علی 
جباری- مدیرعامل بیمــه رازی در محب 
وقوع حادثه و هماهنگی در جهت بستری 
و درمان حادثه دیدگان در بیمارستان های 
طرف قــرارداد بیمه رازی بــدون دریافت 
کوچکتریــن هزینه ای، فضــای جدیدی 
را در زمینــه اعتمادســازی بــه صنعت و 

شرکت های بیمه کشور ایجاد کرد.
بررسی ها نشان از آن دارد که عموم افراد 
بیمه را برای جبران خســارت خریداری 

می کنند و بزرگترین انتظار آن ها از صنعت 
بیمه پاسخگویی به موقع و جبران خسارت 
اســت، که با پاســخ به این انتظار برحق ، 
اعتمادســازی و افزایش ضریب نفوذ بیمه 
رخ خواهد داد و این اقدامات چندین برابر 
فرهنگ سازی های از جنس ساخت تیزر و 

بیلبورد تاثیرگذارتر خواهد بود.
براســاس این گزارش، اقدامات بیمه 
رازی در حادثه مترو تهران بــا اقبال قابل 
توجهی از سوی رسانه و هموطنان مواجه 
و اخبار اقدامات این شــرکت در بسیاری 

از رســانه های فضای مجــازی همچون 
خبرگزاری ها و کانال های ارتباطی بازنشر 

داده شده و این اخبار فقط در تلگرام بیش 
از 2 میلیون بار دیده شده است.

افزایش اعتماد عمومی به صنعت بیمه پس از حضور به موقع بیمه رازی در حادثه مترو تهران

آگهی مفقودی
اصل برگ ســبز خودرو ســواری رانا ، مدل 1۴۰۰ ، ســفید به شماره 
 ، 1۷2B۰۰۶۶۷۷۸  انتظامی ۴13 و 3۹ ایران 1۹ ، شــماره موتــور
شماره شاسی NAAU۰1FE۹MT2۸۵۸۴۰ ، بنام سارا محمدی 

مفقود و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
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ه منظور تامین نظر شورای نگهبان 
انجام شد

اصلاح موافقت نامه ایران و 
افغانستان در خصوص ارتباط 

راه آهن
نماینــدگان مجلــس شــورای اســلامی 
لایحه موافقت نامه بین ایران و افغانســتان در 
خصوص ارتباط بین المللــی راه آهن را اصلاح 

کردند.
به گزارش ایسنا، نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی در جلســه علنی گزارش کمیسیون 
عمــران در خصــوص لایحــه موافقت نامــه 
بین دولت جمهوری اســلامی ایــران و دولت 
جمهوری اســلامی افغانســتان در خصوص 
ارتباط بین المللی راه اهن را بررســی کرده و به 
منظور تامین نظر شــورای نگهبان اصلاحاتی 

در آن اعمال کردند.
براساس اصلاحات انجام شده یک تبصره به 

شرح زیر به ماده واحده الحاق می شود:
در مــاده ۴ موافقت نامــه رعایــت مفــاد 
موافقت نامه ها یا کنوانســیون های بین المللی 
مصوب پیش از انقلاب اسلامی و اعمال قوانین 
و مقررات جــاری طرف مقابل منــوط به عدم 

مغایرت با موازین شرعی می باشد.

با شجاعت دستگاه قضایی
دستگاههای اجرایی نقره داغ 

شدند
رئیس کل دادگســتری اســتان گلستان از 
قطعی شــدن رای پرونده ســیل دهانه »زرین 
گل« شهرستان علی آبادکتول و مقصر شناخته 

شدن چهار دستگاه اجرایی استان خبر داد.
حیدر آســیابی در گفت و گو با ایسنا با اشاره 
به پیگیری پرونده ســیل در »دهانه زرین گل« 
شهرســتان علی آبادکتول که مرتبط با ســیل 
سال 13۹۶ اســت، اظهار کرد: این پرونده پس 
از رای قطعی به مرحله اجرا رسیده و محکومین 

باید نسبت به حکم نهایی تمکین کنند.
وی با بیان اینکه دســتگاه قضایی در اجرای 
عدالت هیچ تعارف و مماشاتی نخواهد داشت، 
افزود: در این پرونده دادگاه، شــرکت ملی گاز 
خطوط شمال و شــمال شــرق ، اداره کل راه 
و شهرســازی، امور آب منطقــه ای و اداره کل 
راهداری و حمل و نقل جاده ای استان را به علت 
رعایت نکردن نظامات، مقررات و نکات ایمنی  
منجر به مرگ سه نفر، به ترتیب هر کدام ۶۵ ، 2۰ 
، 1۰ و ۵ درصد، مقصر شناخت و به پرداخت دیه 

محکوم کرد.
رئیس کل دادگســتری اســتان گلستان با 
تاکید بر اینکــه رای دادگاه بــدوی در دادگاه 
تجدیدنظر اســتان نهایی شــد و هم اکنون در 
مرحله اجرای احــکام قرار دارد، خاطرنشــان 
کرد: بررســی چندباره نظرهای کارشناســی 
به علت اعتــراض دســتگاه های اجرایی علت 
طولانی شدن روند بررســی این پرونده و صدور 

کیفرخواست بود.
به گزارش ایسنا، در سیل مرداد 13۹۶ دهنه 
زرین گل علی آبادکتول، یک زوج جوان و فرزند 
ســه ســاله آن ها گرفتار سیلاب شــده و جان 

باختند.

  خبــر

تاکید معاون اول رئیس جمهور 
بر حضور موثر بخش خصوصی 
برای بهبود وضعیت اقتصاد و 

تولید کشور
معاون اول رییس جمهور حضور موثر و فعالانه 
بخش خصوصی را یکی از راه های بهبود وضعیت 
اقتصاد و تولید کشور توصیف و تأکید کرد: دولت 
به دنبال آن است تا به عنوان ناظر و نه مداخله گر 

در کنار فعالین حوزه تولید و صادرات کشور باشد.
به گزارش ایلنا، محمد مخبر معاون اول رئیس 
جمهور در جلسه مشترک اعضای هیات رئیسه 
اتاق بازرگانی،  صنایع، معادن،کشــاورزی، اتاق 
تعاون و همچنین اتاق اصناف کشور بر ضرورت 
توانمند ســازی بخش تعاون و خصوصی کشور 
تأکید کرد و افزود: تیم اقتصادی دولت به دنبال آن 
است تا با تعامل بیشتر و ارتباط مستقیم با فعالان 
اقتصادی بخش خصوصی و برداشتن موانع، در 

جهت خلق ثروت در جامعه گام بردارد.
معــاون اول رئیــس جمهــور با اشــاره به 
اهمیت حضور ســازنده و فعال تولیدکنندگان 
و صادرکننــدگان ایرانــی در بازارهای جهانی 
خاطرنشان کرد: پیگیری دیپلماسی اقتصادی 
یکی از راهبردهای دولت ســیزدهم برای رونق 

تولید است.
 مخبر هدایت نقدینگی موجود در کشــور در 
مسیر توسعه و رونق تولید و صادرات را از اهداف 
مهم اقتصادی برشــمرد و اعلام آمادگی کرد که 
اتمام طرح های نیمه تمــام عمرانی و پروژه های 

نیمه کاره به مردم و بخش خصوصی واگذار شود.
معاون اول رئیــس جمهور با اشــاره به عدم 
اجرای صحیح سیاســت های اصل ۴۴ در کشور 
تصریح کرد:  اجازه نمی دهیــم برخی رویه های 
نادرست گذشــته در زمینه خصوصی سازی در 

کشور ادامه یابد.
در این جلســه که بیش از 2 ســاعت به طول 
انجامید ، نمایندگان اتاق بازرگانی، صنایع،معادن 
و کشــاورزی، اتاق  اصناف و اتاق تعاون به طرح 
دغدغه ها و مشکلات خود در بخش های مختلف 
از جمله توجه به مســأله خصوصی ســازی در 
کشور، دیده شــدن نظرات فعالان اقتصادی در 
جهت جهش صادراتی، بازشدن فضا برای بخش 
خصوصی و تعــاون، تأمین ســرمایه مالی برای 
فعالین بخش صنعت و صــادرات از طریق بازار 
سرمایه، اجرایی شدن سند توسعه بخش تعاون، 
رفع قوانین و مقررات دســت و پاگیــر،  مبارزه با 
فساد و استفاده از ظرفیت تعاونی ها برای تأمین 

کالاهای اساسی پرداختند.            

ابراز امیدواری باقری نسبت به 
حل مشکلات موجود در منطقه 

بر اساس گفت وگو
هشتمین دور کمیته مشترک مشورت های 
راهبردی جمهوری اســلامی ایران و ســلطنت 
عمان در محــل وزارت امور خارجه به ریاســت 
علی باقری معاون سیاســی وزارت امور خارجه 
کشــورمان و شــیخ خلیفه الحارثــی معاون 
اموردیپلماتیک وزارت امور خارجه عمان برگزار 

شد.
به گزارش ایسنا، دو طرف در این دیدار با اشاره 
به فرا رسیدن پنجاهمین سالگرد  برقراری روابط 
دو کشور از سطح روابط و تلاش برای توسعه آن بر 

اساس اعتماد متقابل ابراز رضایت نمودند.
باقری با تاکید بر ضرورت حل و فصل مسائل 
منطقه توسط کشورهای منطقه، ابراز امیدواری 
کرد مشــکلات موجود بر اســاس گفتگو میان 

کشورهای منطقه حل و فصل شود. 
الحارثی  نیــز در این دیدار با اشــاره به نقش 
محوری ایران در تحولات منطقه گفت کشورش 
همچون گذشــته، علاقه مند به توســعه روابط 
دوجانبه ومنطقه ای بوده و مسیرهای صلح آمیز 
را برای صلح و آرامش در منطقه ضروری می داند. 

دو طــرف در این دیدار علاوه بــر موضوعات 
دوجانبه مورد اهتمــام ، در خصوص  موضوعات 
مختلف منطقــه ای و بیــن المللــی از جمله 
گفتگوهای وین، ضرورت حل و فصل سیاســی 
بحــران در یمن و نیاز منطقه بــه گفتگو بحث و 

تبادل نظر نمودند.  
الحارثی گفت: مناسبات ایران و عمان دارای 
تاثیرات منطقــه ای و فرامنطقه ای بــود و ادامه 
خواهد یافت. در پایان این نشست صورت جلسه 
هشتمین نشست کمیته مشورت های راهبردی 
جمهوری اسلامی ایران و سلطنت عمان به امضاء 

معاونین وزرای امور خارجه دو کشور رسید.

  خبــر

نماینده مردم طبــس در مجلس در رابطه با تجمیع 
ردیف ها در بودجه، گفت: بعضی از تصمیمات شــاید 
مبنای دقیقی داشته باشد و دوستان براساس محاسبات 
و رویکردهای کارشناسی این رویکرد را دنبال کردند؛ اما 
آنچه که کف میدان عمل، انجام می شود الزاماً آن چیزی 

در سیاست ها دیده و اعمال می شود، معمولا نیست.
مجید نصیرایــی نماینده مــردم طبس در مجلس 
شورای اسلامی در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، در پاسخ به 
سوالی پیرامون حذف ردیف ها شهرستان ها و استان ها 
در لایحه بودجه سال 1۴۰1 و تجمیع آن ها در مجموعه 
مرکز در تهران، گفت: در این خصوص نظرات مختلفی 
وجود دارد، من معتقد هســتم که بعضی از تصمیمات 
شاید مبنای دقیقی داشته باشــد و دوستان براساس 
محاسبات و رویکردهای کارشناسی این رویکرد را دنبال 
کردند؛ اما آنچه که کف میدان عمل، انجام می شود الزاماً 

آن چیزی در سیاست ها دیده و اعمال می شود، نیست.
وی ادامه داد: اعتقاد دارم که اگر بودجه شفاف و دقیق 
نباشد و ابهام داشته باشــد، بدون تردید این ابهام باعث 
می شود که عملا در مقام اجرا و عمل، مجددا چانه زنی ها 
در اولویت قرار گیرد. یعنی وقتی شــما کار را دست یک 
فرد می سپارید، اگر آن فرد کاملا عادلانه تصمیم بگیرد 
و کاملا براساس شــاخص ها و درچارچوب دقیق برنامه 
تصمیم بگیرد؛ می شود گفت که فرقی ندارد. اما اگر فرد 
در عرصه اجرا تحت تاثیر چانه زنی ها و فشــارها و زور و 
قدرت و .... قرار گرفت، عملا استان ها و شهرستان هایی 
که نیروی کمتری دارند، ارتباطاتشان به تبع در سطح 

ملی کمتر بوده و قــدرت چانه زنی شــان کمتر بوده و 
ممکن است که ضرر بزند. 

نصیرایی اضافه کرد: در نتیجه این یکی از تصمیماتی 
است که می تواند شجاعانه  باشد برای یک سری مسائل، 
اما معتقدم براساس آنچه که در کف میدان فعلا شاهدش 
هستیم، ممکن است آســیب هایش بیشتر از فوایدش 

باشد و من نسبت به این موضوع تردید دارم.
عضو کمیســیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی 
در پاســخ به این ســوال که »با توجه به ریاضتی بسته 
شدن بودجه و کاهش بخشی از سهم اعتبارات عمرانی 
و زیرســاخت آیا بهتر نیســت بودجه برخی نهادهای 
فرهنگی موقتا مدتی با کاهش رو به رو شود و سهم آن به 

حوزه عمران اختصاص یابد؟«، ابراز داشت: من این نوع 
قضاوت ها را ناشی از عدم اطلاع می دانم. در حوزه فرهنگ 
و در بخش های فرهنگی هر هزینه ای جای خود را دارد. 
امروز اگر که ما شاهد خدمات بسیار گسترده ای در نقطه 
نقطه ایران اســلامی و عزیزمان در بحث زیرساخت ها، 
راه ها، خدمــات، آب، بــرق و ... هســتیم، این خدمات 
گســترده و آنکه کشــور و ملت ما دارند هر روز قله های 
پیشرفت را یکی یکی فتح می کنند، به اعتقاد من منشاء 
این پیشــرفت ها و عامل اصلی آن فرهنگ است، نگاه و 

فرهنگ ایرانی اسلامی ماست که باعث پیشرفت است.
وی اضافه کرد: لذا نباید حوزه فرهنگ را صرفا هزینه 
دانست، این ها اتفاقا سرمایه گذاری های بسیار بزرگی 

هستند برای پیشرفت های بزرگتر و اتفاقا جاهایی هم 
که آسیب داریم و مردم رضایت ندارند و نتوانستیم پیش 
برویم؛ همان نقاطی اســت که مدیران و سیاستگذاران 
آن بخش ضعف های جدی فرهنگی داشتند که عامل 

عقب ماندگی شان شده است. 
نصیرایی در ادامــه بیان کرد: یــک ارزیابی کنید و 
ببینید چنــد درصد از کل بودجه عمومی کشــور آب، 
راه، بهداشــت و درمان، حقوق، عمران و .... است که باید 
هم باشد و اصلا یکی از انتقادات مهمی که ما داریم این 
است که طی سالیان اخیر سهم بودجه عمرانی کم شده 
و بر بودجه های جاری افزوده شــده که این یک ضعف 
کلی بوده است. اما با همه این وجود شما الان ببینید در 
لایحه ای که دولت داده اســت یک چیزی حدود یک و 

نیم درصد از کل بودجه ما حوزه فرهنگ است.
وی افزود: از مجموع بودجــه ای که دولت ارائه کرده 
اســت، حدود یک و نیــم درصدش متعلــق به بخش 
فرهنگ آن هم تازه به معنی کلی اش است، یعنی ارشاد، 
سینماها، کتابخوانی، ورزش، جوانان، میراث فرهنگی، 
گردشــگری و... همه این نهادها و دستگاه ها که حدودا 
بیشتر از ۶۰-۷۰ نهاد و مجموعه است که سه وزارتخانه 
با این درجه اهمیت یعنی ارشاد، میراث فرهنگی و صنایع 
دستی و ورزش و جوانان در جمع آن ها است، در مجموع 
همه این دســتگاه ها چیزی حدود یک و نیم درصد از 
بودجه سال 1۴۰1 اســت. وقتی به این نگاه کنید اصلا 
عدد قابل مقایسه با بخش های دیگر نیست و این مقایسه 

درست نیست.

نصیرایی:

حذف و تجمیع ردیف های بودجه تردیدآفرین است

پیامبر اکرم )ص(

راطِ. حُبُّ الَأولادِ سِترٌ مِنَ النّارِ ، وَالَأکلُ مَعَهُم بَراءَةٌ مِنَ النّارِ ، وکَرامَتُهُم جَوازٌ عَلَی الصِّ
دوست داشتن فرزندان ، پرده ای در برابر آتش است ، و غذا خوردن با آنان ، براتِ آزادی از آتش ، و گرامی داشتن آنها ، موجب گذشتن از صراط .

 

سر ارادت ما و آستان حضرت دوست
نظیر دوست ندیدم اگر چه از مه و مهر

که هر چه بر سر ما می رود ارادت اوست
نهادم آینه ها در مقابل رخ دوست
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حافظ

  
 نظری:

شرایط کشور را به نتیجه برجام 
گره نزده ایم

رییس مجمع نمایندگان اســتان مرکزی گفت: 
شرایط کشور را به نتیجه برجام گره نزدیم، اما خواهان 

لغو کامل تحریم هستیم.
علیرضا نظری در گفت وگو با ایســنا، در خصوص 

ارزیابی خود از مذاکرات برجام، اظهار کرد: با توجه به رویکرد جدید دولت ســیزدهم و استفاده از ظرفیت 
های مصوبه آذرماه سال گذشته مجلس در بحث اقدام راهبردی جمهوری اسلامی در لغو تحریم ها در ۹ 
ماده، ظرفیتی برای تیم مذاکره کنندگان هسته ای ایجاد شده است و در واقع جاده یک طرفه مجددا احیا 

نخواهد شد.
وی با بیان اینکه امروز تمام صحبت تیم مذاکره کننده هســته ای این است که قبل از خروج ترامپ از 
برجام به تمامی تعهدات عمل شده است، گفت: تیم کارشناسان هســته ای گزارش داده اند که ایران به 
تمامی تعهدات برجامی خود بیش از حد عمل کرده اســت و آنچه بر زمین مانده است، تعهدات امریکا و 

اروپاست.
نظری تصریح کرد: امروز نمی توانیم به عقب بازگردیم چراکه مصوبه مجلس شورای اسلامی این بوده 
است که اگر پس از دو ماه تعهدات طرفین برجام انجام نگیرد، ایران فعالیت های هسته ای خود را آغاز می 

کند.
وی با اشاره به اینکه تحریم هایی که در صدد باقی گذاشتن آن هستند شامل 1۰۰ تحریم از جمله تحریم 
فروش نفت، بازگشت پول، صنایع دریایی، کشتیرانی، بیمه و مسائل اساسی است، گفت: طرف مقابل به 
دنبال برداشتن تحریم هایی است که تاثیر اساسی ندارند، اگر آنها براساس برجام به تمامی تعهدات خود 
عمل کنند امکان بازگشــت ایران به میز مذاکره مجدد با اعضای 1+۵ وجود دارد که البته بعید به نظر می 

رسد که امریکا به چنین جمع بندی و بازگشت به 1+۴ برسد.
این عضو مجلس شورای اســلامی با تاکید بر اینکه ایران منتظر برجام نمانده است، افزود: با توجه به 
توافق همکاری 2۵ ساله ایران و چین و عضویت در پیمان شــانگهای و توافق بلند مدت ایران و روسیه و 
روابط قوی شکل گرفته با کشورهای همسایه همچون ترکیه، عراق، تاجیکستان، افغانستان و کشورهای 
اوراسیا، به نظر می رسد که می توانیم مبادلات تجاری و اقتصادی خود را با استفاده از ظرفیت های منطقه 
رونق دهیم و در این شرایط عملا تحریم ها بی اثر خواهد شــد و طرف مقابل هم به این شرایط واقف است 

شاید چون می داند که ایران منتظر نتیجه برجام نمی ماند.
نظری با تاکید بر اینکه قطعا خواهان برداشته شدن تحریم ها به شکل کامل هستیم، اما همه امور را به 
نتیجه برجام گره نزده ایم و قطعا کشور را شرطی نگه نمی داریم، بیان کرد: به نظر می رسد در این شرایط 
اروپا و امریکا دست ها را به نشانه تســلیم بالا ببرند چراکه به دلیل محروم شدن از ظرفیت های منطقه، از 

شرایط کنونی و تعامل ایران با کشورهای همسایه متضرر می شوند.

 با مواففت نمایندگان؛
نحوه بررسی بودجه در مجلس 

تغییر کرد
نمایندگان مجلس شورای اسلامی با اصلاح ماده 
1۸2 آیین نامه داخلی مجلس، نحوه رســیدگی به 
لایحه بودجه سالیانه را تغییر دادند که بر اساس آن 
بودجه به صورت دو شــوری مورد بررســی قرار می 

گیرد.
به گزارش ایسنا، نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی و بعد از تصویب کلیات طرح اصلاح 

ماده 1۸2 آیین نامه داخلی، جزییات آن را نیز به شرح زیر تصویب کردند.
ماده واحده: ماده 1۸2 قانون آئین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی به شرح زیر اصلاح می شود:

1- در صدر ماده 1۸2 قانون، بعداز عبارت »تســلیم نماید« متن »به ترتیب زیر به صورت دوشــوری 
رسیدگی می شود« جایگزین »عبارت نحوه رسیدگی به لایحه بودجه یک شوری خواهد بود« می گردد.

2- جزء 1 ماده 1۸2 قانون، به شرح زیر اصلاح می شود:
ابتدا لایحه بودجه به همراه پیوســت ها و جداول به کمیسیون تلفیق ارجاع می شود. کمیسیون تلفیق 
موظف است حداکثر ظرف مدت پنج روز از زمان وصول لایحه، گزارش خود را در مورد کلیات منتشر کند. 
گزارش کمیسیون تلفیق مطابق آئین نامه داخلی در اولین جلسه علنی مجلس مورد رسیدگی قرار می گیرد. 
در جلسه رسیدگی به کلیات، بعداز گزارش کمیسیون تلفیق، گزارش کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات 
نیز به مدت 1۰ دقیقه استماع می شود، سپس مطابق بند ج ماده 1۸2 قانون آئین نامه داخلی در مورد کلیات 
لایحه بودجه دولت رأی گیری به عمل می آید، چنانچه کلیات به تصویب مجلس برســد، نمایندگان می 

توانند حداکثر ظرف مدت 1۰ روز پیشنهادهای خود را به کمیسیون های تخصصی تقدیم کنند.
پس از انتشار گزارش شــور دوم نیز کمیســیون های تخصصی و نمایندگان 1۰ روز فرصت دارند تا 
پیشــنهادهای خود را ثبت کنند، در صورتی که کلیات لایحه بودجه به تصویب مجلس نرسد، مراتب به 
دولت اعلام می شــود تا حداکثر ظرف 1۵ روز لایحه را اصلاح و به مجلس ارائه کند تا در صورت تصویب 
کلیات در مجلس، رسیدگی به جزئیات مطابق فرایند این ماده انجام شود. این مدت با موافقت هیات رئیسه 

حداکثر تا مدت 1۰ روز قابل تمدید است.
3- در جزء ۴ ماده 1۸2 قانون، عبارت »پس از رسیدگی به کلیات بودجه و تصویب آن« حذف می شود.

۴- تبصره 3 ماده 1۸2 قانون حذف می شود.
یک جزء الحاقی نیز به پیشنهاد مالک شریعتی نماینده تهران  و با تصویب مجلس به این طرح اضافه شد 
که به موجب آن، در جزء دو مــاده 1۸2 قانون عبارت »تصویب کلیات لایحه بودجه در صحن« جایگزین 

عبارت »چاپ و توزیع لایحه« می شود.

 
 مجلس به بررسی اولویت دار طرح انتقال آب دریای عمان

به سیستان و بلوچستان رای مثبت داد
نمایندگان مردم در مجلس با بررســی اولویت دار طرح انتقال آب دریای عمان به اســتان سیستان و 

بلوچستان موافقت کردند.
به گزارش برنا، نمایندگان در نشست علنی مجلس شورای اسلامی با 1۸2 رأی موافق، 21 رأی مخالف 
و 1۴ رأی ممتنع از مجموع 2۴۸ نماینده حاضر در صحن با بررســی اولویت دار طرح کمیسیون عمران 

درخصوص انتقال آب دریای عمان به استان سیستان و بلوچستان موافقت کردند. 
»حبیب الله دهمرده« نماینده مردم زابل و زهک به عنوان نماینده متقاضی بررســی اولویت دار طرح 
کمیسیون عمران درخصوص انتقال آب دریای عمان به استان سیستان و بلوچستان در راستای اعمال 
تبصره 1 ماده 1۰۰ آیین نامه داخلی مجلس عنوان کرد: همانطور که بارها در جریان قرار گرفتید آب جنوب 
شرقی کشور به ویژه استان سیستان و بلوچستان به رودخانه هیرمند وابسته بود و زمانی که این رودخانه به 
دریاچه هامون جاری می شد، مردم این منطقه هیچ نیازمندی در این خصوص نداشتند و حتی با پرداخت 

مالیات به حکمرانان نیز در طول تاریخ کمک می کردند.
نماینده مردم زابل و زهک در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: طی دو سال گذشته پس از ورود آمریکا 
و انگلیس به افغانســتان، تصمیمی مبنی بر وارد کردن لطمه به نظام جمهوری اسلامی اتخاذ شد تا این 
سرزمین خالی از سکنه شود. این در حالی است که به فرموده مقام معظم رهبری سیستان و بلوچستان 
تنگه احد جمهوری اسلامی ایران است. امروز هیچ راه جایگزینی برای تامین آب منطقه شرق کشور جز 

انتقال آب از دریای عمان وجود ندارد.
دهمرده با یادآوری اینکه طی 2 سال گذشــته یک قطره آب وارد ایران نشده اســت، اضافه کرد: این 
پیشنهاد چندین سال پیش به صورت عادی مطرح شد، اما امروز این طرح مورد تاکید کمیسیون عمران 
و دولت قرار گرفته و انتقال آب از دریای عمران بنایی است که شرق کشور را تا خراسان شمالی به آب می 

رساند.
این نماینده مردم در مجلس با اشاره به اینکه این طرح انتقال آب از دریای خلیج فارس نیست، افزود: 
متاسفانه شاهدیم که سایر کشورها از آب دریای عمان استفاده می کنند، اما ما هیچ بهره ای از آن نمی 
بریم.اگر امروز چاره ای برای آبرسانی به شرق کشور اندیشیده نشود، شرق کشور دچار مشکل خواهد 

شد.

بــا مــا تمــاس بگــیــریــد
تلفن: 37708121- 025
واتساپ: 09100137491

Email: Sh. Sabz@yahoo.com :ایمیل
Gmail: Sh. Sabz   @gmail.com :جیمیل

آگهی مزایده نوبت دوم
سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم در نظر دارد  مکانها ذیل را  از طریق مزایده عمومی 

به اشخاص واجد شرایط اجاره دهد. 
موضوع مزایده : اجاره موقت عرصه / اعیان دو دستگاه کیوسک با متراژ تقریبی 6 متر مربع  مطابق جدول ذیل .

بهای پایه اجاره طبق نظر کارشناس رسمی دادگستری ، میزان تضمین شرکت در مزایده و مدت قرارداد و نوع کاربری به شرح جدول ذیل می باشد:

ف
دی

ر

 مدت تهیه کیوسکآدرس  موضوع مزایده و نوع کاربری
اجاره

مبلغ پایه اجاره  
ماهیانه) ریال (

مبلغ تضمین شرکت 
در مزایده) ریال (

افزایش اجاره بهاء ماهیانه طبق 
مبلغ پیشنهادی در سال دوم 

کیوسک ، واقع در میدان امام خمینی ۱
20 % افزایش نسبت به سال اول120/000/000160/000/000دو سالبر عهده سازمان)ره( ابتدای بلوار شهید بهشتی

کیوسک ، واقع در خیابان شهید دل 2
آذر مقابل بیمارستان ایزدی

برعهده برنده 
-------------------10/000/00020/000/000یک سالمزایده

- تضمین شرکت در مزایده به صورت ضمانتنامه بانکی در وجه سازمان )با حداقل اعتبار 3ماه( یا واریز وجه نقد به حساب بانک انصار شعبه مرکزی  به شماره 351082491518231 
بنام سازمان میادین میوه و تره بار می باشد که باید به ضمیمه  پیشنهاد تسلیم گردد.

- مبلغ هزینه خرید اسناد مزایده 500/000 ریال می باشد و مي بایست به شماره حساب ۰11312۷۵۸۸۰۰1 بانک ملی به نام سازمان میادین شهرداري قم واریز گردد 
)هزینه خرید اسناد مزایده غیرقابل استرداد می باشد(.

- هر گونه کپی برداری از اسناد ممنوع بوده و فقط اشخاصی مجاز به ارائه پیشنهاد می باشند که اسناد را به نام خود خریداری کرده باشند.
زمان دریافت اسناد: از مورخ 1۴۰۰/1۰/۰۶ لغایت 1۴۰۰/1۰/1۸

محل دریافت اسناد : قم- جاده قدیم قم تهران- روبروی بهشت معصومه - بلوار شهید رجایی میدان بزرگ میوه و تره بار شهید رجایی- ساختمان 
اداری سازمان میادین- امور قراردادها، 

محل تسلیم پیشنهادها : آدرس فوق ذکر -  طبقه همکف - واحد حراست سازمان میادین.

مهلت تحویل اسناد و ارائه پیشنهادها : تا  پایان وقت اداری 1400/10/19 می باشد.
جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 36641327-025 تماس حاصل فرمایید.

- سایر شرایط مزایده در اسناد و مدارک درج شده است. شرکت کنندگان مکلف اند کلیه اسناد و مدارک را امضاء کرده و به همراه پیشنهاد خود 
ارائه نمایند. امضاء اسناد و مدارک به منزله قبول تمامی شرایط می باشد.

- هزینه درج آگهی بر عهده برنده مزایده می باشد و سازمان در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.
تاریخ آگهی نوبت اول:  ۱۴۰۰/۱۰/۰۴

روابط عمومی سازمان میادین شهرداری قم تاریخ آگهی نوبت دوم:  ۱۴۰۰/۱۰/۰۶     
شناسه آگهی: ۱2۴7۹۵۰


